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Αθήνα, σήµερα στις 22 Οκτωβρίου 2010, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.07’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑΣ ΖΗΣΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Μαρία Θεοχάρη,
Βουλευτή Καρδίτσης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Τοπική Ένωση ∆ήµων και Κοινότητων
Νοµού Λέσβου ζητεί την άρση της ΚΥΑ ∆1/0/3141/ΦΕΚ1505/6-9-
2010/Τεύχος ∆εύτερο, “περί εκχώρησης αρµοδιοτήτων στην
ΕΓΝΑΤΙΑ Ο∆Ο Α.Ε.” για τη µελέτη και την κατασκευή έξι µεγάλων
έργων στο Βόρειο Αιγαίο.

2) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιοκτη-
τών Κέντρων Ξένων Γλωσσών αιτείται να διατηρηθεί το καθε-
στώς της απαγόρευσης συστέγασης των ΚΞΓ µε τα ΕΕΣ.

3) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο αίτηµα των
Συλλόγων Πολιτικών Συνταξιούχων να καλύπτονται παρακλινικές
εξετάσεις από τον ΟΠΑ∆.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να πραγµατοποιηθεί έλεγ-
χος της νοµιµότητας των προκλητικών χωµατουργικών και
κατασκευαστικών παρεµβάσεων στην περιοχή του ∆ήµου Γαζίου
Νοµού Ηρακλείου.

5) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Ένωση Υπαλλήλων Πυροσβεστικού
Σώµατος Νοµού Λακωνίας ζητεί την άµεση εφαρµογή του Κα-
νονισµού Μεταθέσεων και ιδιαίτερα της παραγράφου 11α.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται δήλωση του ∆ιοι-
κητικού Συµβουλίου της Οµοσπονδίας Ενώσεων Συλλόγων
Γονέων Νοµού Αχαϊας, σύµφωνα µε την οποία τα σχολεία πρέπει
να µένουν ανοιχτά και να µη γίνεται κατάληψη άνευ λόγου.

7) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Ιερά Μητρόπολη ∆ρυϊνουπόλεως, Πωγω-
νιανής και Κονίτσης αιτείται να πληροφορηθεί εάν θα αναθεω-
ρηθεί η απόφαση σχετικά µε την κάρτα οµογενούς για τους Βο-
ρειοηπειρώτες.

8) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι εργαζόµενοι της ΑΤΕ ∆ιαφηµιστικής
ζητούν την άµεση απορρόφησή τους στο µεγάλο όµιλο της
“ΑΤΕbank”.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται το ζήτηµα της αξιο-
ποιήσεως του θαλασσίου µετώπου, στην υπογειοποίηση των
γραµµών του τρένου στην Πάτρα και στη δηµοπράτηση του τρί-
του τµήµατος του λιµανιού της Πάτρας, ώστε να προσλάβει
εµπορικό χαρακτήρα.

10) Οι Βουλευτές Α’ Αθηνών κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ - Α∆ΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑ∆ΗΣ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία η Ένωση Επαγγελµατιών Καπνοπωλών Πε-
ριπτερούχων τέως ∆ιοικήσεως Πρωτευούσης αιτείται να µην
υπάρξει καµµία αλλαγή στην οδηγία της Ε.Ε. 2001/37, διότι αντί-
θετα θα υπάρχουν σοβαρά προβλήµατα για τον κλάδο τους.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο εκφράζεται ανησυχία µήπως
δεν γίνουν τα έργα, ώστε να περάσει το τρένο από την Πάτρα,
καθώς δεν υπάρχουν εξασφαλισµένα κονδύλια.

12) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία “ΕΣΑµεΑ” ζητεί το σχεδιασµό και την εφαρµογή από
τον ΟΑΕ∆ πολιτικών, µέτρων και προγραµµάτων για την ένταξη
των ατόµων µε αναπηρία στην παραγωγική διαδικασία της
χώρας.

13) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝ∆ΡΙΑΝΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός Βιοτεχνικός και Επαγ-
γελµατικός Σύλλογος Κρανιδίου αιτείται την πρόσληψη παιδιά-
τρου και παθολόγου, συµβεβληµένων µε τον Οργανισµό Ασφά-
λισης Ελευθέρων Επαγγελµατιών στην Ερµιονίδα Νοµού Αργο-
λίδας.

14) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
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θεσε αναφορά µε την οποία το ∆ηµοτικό Συµβούλιο του ∆ήµου
Ευρωστίνης Νοµού Κορινθίας αιτείται τη διατήρηση του Πυρο-
σβεστικού Κλιµακίου Ευρωστίνης.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρονται αντιδράσεις εκ µέ-
ρους των σιδηροδοµικών, των µηχανικών και του Εµπορικού
Συλλόγου για την απόφαση του ΟΣΕ να εκποιήσει µηχανοστά-
σια.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι προσωρινώς
απερρίφθη το αίτηµα του Προέδρου του ΤΕΙ Πατρών περί εγκρί-
σεως µεταπτυχιακού προγράµµατος σχετικού µε τα φωτοβολ-
ταϊκά.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι το θέµα εναπο-
θέσεως απορριµµάτων απασχολεί τους υποψηφίους δηµάρχους,
καθώς και στις αντιδράσεις κατοίκων έξω από τον χώρο υγειο-
νοµικής ταφής απορριµµάτων στην Ξερόλακκα.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥ-
ΒΕΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών αιτείται να
διατηρηθεί το καθεστώς απαγόρευσης συστέγασης των Κέντρων
Ξένων Γλωσσών µε τα Εργαστήρια Ελευθέρων Σπουδών.

19) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Κυκλάδων
αιτείται την καταβολή του επιδόµατος του ν. 2430/96-ΦΕΚ 156
Α, παράγραφος 2 στους ΠΕ Γεωλόγους Υπαλλήλους της Νο-
µαρχιακής Αυτοδιοίκησης Κυκλάδων.

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γιώργος Κεραµάρης, ανα-
πληρωτής καθηγητής Φυσικής και κάτοικος Αλεξανδρούπολης
αιτείται οι τοποθετήσεις των αναπληρωτών εκπαιδευτικών στα
σχολεία να γίνονται µε βάση και οικογενειακά κριτήρια.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-

µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπογραφή συµ-
βάσεων το 2007 για την παραχώρηση και κατασκευή της Ιονίας
Οδού και του ΟΕ 65, αλλά καθυστερεί η εκτέλεσή τους.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η αντίδραση της
Πανελλήνιας Οµοσπονδίας Εστιατόρων και Συναφών Επαγγελ-

µάτων στον αντικαπνιστικό νόµο και η πρόθεση των µελών της
να επαναφέρουν τα τασάκια στα καταστήµατά τους.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η διαµαρτυρία του
Ιατρικού Συλλόγου Πάτρας στο Ταµείο Υγείας ∆ηµοτικών και Κοι-
νοτικών Υπαλλήλων, εξαιτίας των ανεξόφλητων χρεών του Τα-
µείου προς τον Ιατρικό Σύλλογο.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αντιδράσεις των
κατοίκων στο Ζαβλάνι εξαιτίας βλάβης στον υποσταθµό της ∆ΕΗ
και της εκρήξεως που ακολούθησε τη βλάβη.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι µε αφορµή την
κατάληψη από αντιεξουσιαστές του Μαραγκοπουλείου, ανευ-
ρέθη ότι ιδιοκτήτης του είναι η ∆ιεύθυνση Τεχνικών Υπηρεσιών
του Υπουργείου Υγείας, η οποία δεν έχει διεκδικήσει ποτέ την
αξιοποίηση αυτού του κτηρίου.

26) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΜΑΝΩΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να πληροφορηθεί εάν έχουν
γίνει ενέργειες, προκειµένου να εξαλειφθούν τα προβλήµατα που
αντιµετωπίζουν οι πολίτες αποµακρυσµένων ορεινών περιοχών
του Νοµού Κορινθίας, σχετικά µε τη θεώρηση συνταγών φαρµά-
κων.

Β’ ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 664/30/07/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρτάλη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 55958/30-09-
2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης
και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:

802 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο
της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 1525/24/08/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τζηκαλάγια Ζήση δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ90022/22914/3444/30-

09-2010 έγγραφο από την Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:

804 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 1793/26/08/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ90022/23335/

3516/30-09-2010 έγγραφο από την Υπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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806 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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808 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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4. Στην µε αριθµό 2390/06/09/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ.900α/8089/

11232/30-09-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:

810 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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812 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

5. Στην µε αριθµό 2465/07/09/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1419/30-09-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ι-
κτύων η ακόλουθη απάντηση:



6. Στην µε αριθµό 2548/09-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καλαφάτη Σταύρου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 1423/30-09-2010 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων
η ακόλουθη απάντηση:
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814 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



7. Στην µε αριθµό 3704/28/09/2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. 340/30-9-2010

έγγραφο από τον Υπουργό Επικρατείας η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επικαί-
ρων ερωτήσεων της ∆ευτέρας 25 Οκτωβρίου 2010:

«Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 147/19-10-2010 επίκαιρη ερώτηση της Βου-
λευτού του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίας
Μερεντίτη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις προσωρινές άδειες των ενερ-
γειακών επιθεωρητών κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 144/19-10-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Γιαννάκη προς την
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων λειτουργίας του
Ινστιτούτου Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 154/19-10-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Πρω-
τούλη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων
των Τεχνολογικών Εκπαιδευτικών Ιδρυµάτων (ΤΕΙ) κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 150/19-10-2010 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού κ. Βαΐτση Αποστολάτου προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την ανάγκη προστασίας των
αδέσποτων ζώων κ.λπ.

5. Η µε αριθµό 152/19-10-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-

λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Παναγιώτη
Λαφαζάνη προς τους Υπουργούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας, σχετικά µε την «απελευθέρωση» της ενέργειας, την
ιδιωτικοποίηση της ∆ΕΗ κ.λπ..

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 4 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 127/18-10-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αθανασίου
Παπαγεωργίου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού,
σχετικά µε την αξιοποίηση του κάµπινγκ του ΕΟΤ στην παραλία
Σκοτίνα Πιερίας κ.λπ..

2. Η µε αριθµό 143/19-10-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε τη ρύθµιση χρεών για τους αγρότες έως το τέλος
του χρόνου κ.λπ..

3. Η µε αριθµό 156/19-10-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Πα-
πακωνσταντίνου προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβλη-
µάτων των ειδικών σχολείων κ.λπ..

4. Η µε αριθµό 158/19-10-2010 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τον περιορισµό της
ρευστότητας από τις τράπεζες κ.λπ..

816 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 148/19.10.2010 επίκαιρη

ερώτηση της Βουλευτού του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Μαρίας Θεοχάρη προς την Υπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τους Αγροτικούς Γυναικείους
Συνεταιρισµούς κ.λπ..

Παρακαλώ τη Βουλευτή Καρδίτσης, κ. Μαρία Θεοχάρη να
λάβει το λόγο.

Κυρία Θεοχάρη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να υπερα-
σπιστείτε την επίκαιρη ερώτησή σας και το περιεχόµενό της.

ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ: Κυρία Πρόεδρε, ευχαριστώ πολύ.
Κύριε Υπουργέ, τα τελευταία χρόνια το γυναικείο συνεταιρι-

στικό κίνηµα γνωρίζει µεγάλη ανάπτυξη σε όλη τη χώρα, ως απο-
τέλεσµα της ανάγκης χειραφέτησης και κοινωνικής καταξίωσης
των γυναικών αλλά και ενίσχυσης του οικογενειακού εισοδήµα-
τος.

Σήµερα υπολογίζεται ότι οι συνεταιρισµοί ανέρχονται σε πε-
ρισσότερους από εκατόν είκοσι και αποτελούν τους κυριότερους
φορείς παραγωγής και διαχείρισης τοπικών προϊόντων.

Έως το Μάιο του 2010 οι επαγγελµατίες τοπικών προϊόντων,
που δραστηριοποιούνταν σε δηµοτικά διαµερίσµατα, ασφαλίζο-
νταν στον ΟΓΑ. Μεταξύ αυτών και οι γυναικείοι αγροτικοί συνε-
ταιρισµοί.

Με το ν. 3486/2010, όµως, ορίζεται ότι πλέον πρέπει να ασφα-
λίζονται στον ΟΑΕΕ. Αυτό σηµαίνει ότι οι γυναίκες – µέλη των
συνεταιρισµών θα υποχρεωθούν να διαλύσουν τους συνεταιρι-
σµούς, γιατί τα έσοδά τους από τις δραστηριότητες των αγροτι-
κών συνεταιρισµών απλώς συµπληρώνουν το οικογενειακό
εισόδηµα και το κόστος διατήρησης, που προκύπτει, ξεπερνά τις
δυνατότητές τους.

∆εδοµένης της ευαισθησίας της Κυβέρνησης για την ύπαιθρο
και συγκεκριµένα για την προσπάθεια ένταξης της γυναίκας στην
παραγωγική διαδικασία, ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ: Προτίθεται
η Κυβέρνηση να επανεξετάσει το άρθρο 25 του ν. 3846/2010,
εξαιρώντας τους γυναικείους αγροτικούς συνεταιρισµούς από
αυτό το µέτρο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Θε-
οχάρη που δεν εξήντλησε και το χρόνο της πρωτολογίας της.

Θα ήθελα να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι η επίκαιρη ερώτηση
της κ. Θεοχάρη είναι µία ερώτηση που έχουµε απευθύνει πολ-
λές γυναίκες Βουλευτές στη Βουλή προς το Υπουργείο σας.
Προσωπικά κατέθεσα χθες µία παρόµοια ερώτηση.

Πρέπει, επίσης, να σας πω ότι στην εκλογική περιφέρεια της κ.
Θεοχάρη έγινε µία πολύ µεγάλη συγκέντρωση γυναικών -και
εξουσιοδοτήσαµε την κ. Θεοχάρη- γι’ αυτό το θέµα. Εκεί, συνε-
ταιριστικές γυναικείες οργανώσεις ζήτησαν να υπάρξει µία
άµεση ρύθµιση του θέµατος, ώστε οι γυναικείοι αγροτικοί συνε-
ταιρισµοί να επανέλθουν στον ΟΓΑ.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι στηρίζω την επίκαιρη ερώτηση της
κ. Μαρίας Θεοχάρη, Βουλευτού Καρδίτσης.

Κύριε Υφυπουργέ. Έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Χρειαζόµαστε αυτήν τη στήριξη. Θα έλεγα κι εγώ ότι υπάρχει

έντονο ενδιαφέρον από τις τοπικές κοινωνίες, όπου δραστηριο-
ποιούνται αγροτικοί γυναικείοι συνεταιρισµοί, αλλά και από πολ-
λούς συναδέλφους και συναδέλφισσες. Να µην αδικούµε και
τους συναδέλφους οι οποίοι έχουν καταθέσει ερωτήσεις.

Συµφωνώ απόλυτα µε το περιεχόµενο της ερώτησης και θα
την προσυπέγραφα, µε µία διαφορά: Αυτή η αλλαγή στάσης της
πολιτείας δεν ξεκίνησε από τον ασφαλιστικό νόµο που ψηφίσαµε.
Είχε ξεκινήσει πέρυσι, από τις 3 Νοέµβρη, όταν ο τότε υπεύθυ-
νος του Οργανισµού Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελµατιών εξέ-
δωσε µία εγκύκλιο µε την οποία ανέτρεπε αυτά τα οποία ίσχυαν
µέχρι τότε. Και αυτή η εγκύκλιος οδήγησε σε µία ρύθµιση η
οποία µπορεί να δεχθεί διαφορετικές ερµηνείες. Γι’ αυτό έχουµε

ένα πρόβληµα σήµερα.
Είχα καταθέσει κι εγώ ερώτηση ως Βουλευτής. Και η απάντηση

η οποία µου είχε δοθεί τότε από τον κ. Κουτρουµάνη –και όταν
λέω «τότε», εννοώ στις 28 Αυγούστου- έλεγε –θα µου επιτρέψετε
να τη διαβάσω- τα εξής: «Η ασφαλιστική αντιµετώπιση των µελών
των αγροτικών γυναικείων συνεταιρισµών εξετάζεται από το
Υπουργείο µας, λαµβάνοντας υπ’όψιν τόσο τις ιδιαιτερότητες και
το χαρακτήρα της µορφής αυτής των επιχειρήσεων ως ένα µέσο
για τη στήριξη του γεωργικού τοµέα και της αγροτικής ανάπτυ-
ξης όσο κι ενός τρόπου για τη στήριξη της παραµονής στην ύπαι-
θρο του αγροτικού πληθυσµού και για τη διασφάλιση, όµως, της
ισότιµης αντιµετώπισης των επιχειρήσεων ανεξάρτητα από τη νο-
µική µορφή.»

Εµείς, επειδή και ως ερωτώντες, αλλά και ως ερωτώµενοι δια-
τηρούµε τις απόψεις µας, είµαστε σε θέση να σας πούµε ότι αυτή
η δέσµευση του κ. Κουτρουµάνη θα µετουσιωθεί σε συγκεκρι-
µένη διευκρινιστική διάταξη, η οποία πιθανόν να έρθει στο επό-
µενο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εργασίας, προκειµένου να
λυθεί αυτό το θέµα.

Βούλησή µας είναι να ξεκαθαριστεί το ζήτηµα και πραγµατικά
τα µέλη των γυναικείων αγροτικών συνεταιρισµών που δεν έχουν
άλλη δραστηριότητα που να τους υποχρεώνει να ασφαλιστούν
σε άλλο ταµείο, να δικαιούνται να ασφαλιστούν στον ΟΓΑ. Αυτή
είναι η βασική αρχή που θα ακολουθήσουµε, µε την οποία θα δια-
µορφώσουµε τη διάταξη.

Πιστεύω ότι από το µήνα Ιούνιο-Ιούλιο και µετά, που υπήρξε η
έκφραση της πολιτικής βούλησης από την πλευρά της πολιτικής
ηγεσίας, δεν έχουν ενοχληθεί τα µέλη των συνεταιρισµών για
υποχρεωτική υπαγωγή σε άλλο ταµείο. Έχει υπάρξει δηλαδή µια
ανοχή, µια απενεργοποίηση της διάταξης, µέχρι να έρθει η ρύθ-
µιση. Αυτό, όπως µε ενηµέρωσε ο κ. Κουτρουµάνης, έχει γίνει
ύστερα από δική του παρέµβαση.

Στη δευτερολογία περισσότερα.
Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κι εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. Και χαιρόµαστε, αυτός είναι ο κοινοβουλευτι-
σµός και η δηµοκρατία, ερωτώντες και ερωτώµενοι. Εµείς χαι-
ρόµαστε που είστε σε αυτή την έδρα, σε αυτή τη θέση και
πιστεύουµε ότι στη δευτερολογία σας θα έχουµε τις πολύ καλές
ειδήσεις.

Κυρία Μαρία Θεοχάρη, κυρία Βουλευτά, παρακαλώ πολύ,
έχετε το λόγο.

ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ: Μπορώ να πω ότι κατ’ αρχάς µε ικανοποί-
ησε ο κύριος Υπουργός. Αντιλαµβάνεστε, κύριε Υπουργέ, την
αναγκαιότητα ύπαρξης των γυναικείων αγροτικών συνεταιρι-
σµών.

Θα ήθελα να κάνω µια µικρή αναφορά από πότε ξεκίνησαν οι
αγροτικοί συνεταιρισµοί και βλέποντας την πορεία τους µπο-
ρούµε να δούµε γιατί υπάρχει αυτή η έντονη δραστηριοποίηση.

Ξεκίνησαν από τη δεκαετία του ’80 στηριζόµενοι από τα προ-
γράµµατα της τότε ΕΟΚ. ∆ραστηριοποιήθηκαν έντονα τη δεκα-
ετία του ’90 οπότε και έφτασαν τους ενενήντα συνεταιρισµούς
και τη δεκαετία του 2000 είχαµε το αποκορύφωµα, µε εκατόν εί-
κοσι γυναικείους συνεταιρισµούς, εκ των οποίων οι δεκαεννιά
βρίσκονται στην Περιφέρεια Θεσσαλίας, κυρία Πρόεδρε, οι τρεις
εξ’ αυτών στην περιφέρειά µου, στο Νοµό Καρδίτσας. Και µιλάω
για τους γυναικείους συνεταιρισµούς της Λίµνης Πλαστήρα, της
περιοχής Σοφάδων και ο τρίτος του ∆ήµου Ιτάµου, που δραστη-
ριοποιούνται στον τοµέα της λαογραφίας και των τοπικών προϊ-
όντων.

Μια σειρά από λόγους συνετέλεσαν σε αυτήν την ανάπτυξη
των γυναικείων συνεταιρισµών. Ένας δεύτερος σηµαντικός είναι
η κόπωση και η απόγνωση των κατοίκων από το υπάρχον παρα-
γωγικό µοντέλο, το οποίο έχει φτάσει στα όριά του. Ένας δεύ-
τερος λόγος φυσικά είναι η χειραφέτηση της γυναίκας και η
κοινωνική της καταξίωση. Ένας τρίτος σηµαντικός λόγος είναι,
βεβαίως, η ενίσχυση του οικογενειακού εισοδήµατος, που πραγ-
µατικά έχει κάνει τη γυναίκα να προστρέξει σε τέτοιες δραστη-
ριότητες.

Άλλος λόγος είναι η κρατική και πολιτική στήριξη που γνώρι-
σαν οι συνεταιρισµοί από τα πρώτα τους βήµατα, στηριζόµενοι
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από τους ΟΤΑ, από τις αναπτυξιακές εταιρείες µέσα από τα προ-
γράµµατα «LEADER». Και εδώ θα ήθελα να σταθώ και στο ότι
στην Καρδίτσα έχουµε µια πάρα πολύ σηµαντική αναπτυξιακή
εταιρεία, που βοήθησε πάρα πολύ τους αγροτικούς συνεταιρι-
σµούς.

Ένας ακόµη λόγος είναι η προσπάθεια να συγκρατηθούν οι
γυναίκες στον τόπο καταγωγής τους, που τις ώθησε να δραστη-
ριοποιηθούν σε αυτούς τους συνεταιρισµούς. Ιδιαίτερα µάλιστα
σε περιοχές µε τουριστική κίνηση, η δραστηριότητα αυτών των
συνεταιρισµών είναι πολύ πιο έντονη και προσφέρουν ποιοτικά
προϊόντα, που δεν τα βρίσκει κανείς στα εµπορικά καταστήµατα.

Μάλιστα, αυτά τα προϊόντα υπόκεινται σε ειδικές ποιοτικές
προδιαγραφές και εδώ θα ήθελα να αναφέρω το «Τοπικό Σύµ-
φωνο Ποιότητας» που υπάρχει στο ∆ήµο Πλαστήρα. Είναι µια
πρωτοπορία, κύριε Υπουργέ, και πραγµατικά τα προϊόντα που
παράγονται στην περιοχή του ∆ήµου Πλαστήρα -µια κατ’ εξοχήν
τουριστική περιοχή- είναι όντως ποιοτικά.

Και έρχοµαι σε αυτό ακριβώς που είπα, ότι µέχρι το Μάιο
ασφαλίζονταν στον ΟΓΑ, ενώ από το Μάιο ανήκουν στον ΟΑΕ.
Αν αναλογιστείτε ότι για έναν γυναικείο αγροτικό συνεταιρισµό οι
εισφορές του ενός χρόνου που πλήρωνε στον ΟΓΑ αντιστοιχούν
σε εισφορές τριών µηνών στον ΟΑΕ, αντιλαµβάνεστε ότι αυτοί
οι συνεταιρισµοί αδυνατούν να αντεπεξέλθουν σε αυτές τους τις
υποχρεώσεις και θα καταφύγουν σε διάλυση.

Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, θέλω να σκύψετε και να το δείτε το
θέµα µε ευαισθησία. Το λέω αυτό και ως γυναίκα, αλλά και ως γυ-
ναίκα που κατάγοµαι από αγροτική περιοχή.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Θε-

οχάρη.
Θα ήθελα πάλι να θυµίσω στον Υπουργό κ. Κεγκέρογλου ότι

στην Περιφέρεια Θεσσαλίας υπάρχει περιφερειακή συνείδηση,
γυναικεία αντίληψη, προοδευτική κατεύθυνση, ανάγκη για βιο-
ποικιλότητα και για στήριξη της παραγωγής.

Παρακαλούµε, κύριε Υπουργέ, όλοι µας να στηρίξετε αυτήν
την περιφερειακή ανάπτυξη και προσπάθεια που κάνουµε, γιατί
άλλωστε, απ’ ό,τι γνωρίζουµε είναι η πολιτική της Κυβέρνησης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-

νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Η Θεσσαλία έχει την τιµητική της σήµερα. Και το πρωί από µε-

γάλο κανάλι είδα και άκουσα τον υποψήφιο περιφερειάρχη να
αναφέρεται στα συγκριτικά πλεονεκτήµατα και τις δυνατότητες
που έχει, ζητώντας παράλληλα το αναπτυξιακό στήριγµα από την
πλευρά της πολιτείας.

Πρέπει να πούµε ότι οι δυνατότητες της ελληνικής περιφέ-
ρειας υπάρχουν. Η περιφερειακή ανάπτυξη είναι απάντηση στη
σηµερινή κρίση, αλλά δεν µπορεί να έρθει µόνη της χωρίς τον
εθνικό σχεδιασµό, χωρίς την αξιοποίηση όλων των δυνατοτήτων
που έχουµε σήµερα.

Οι γυναικείοι αγροτικοί συνεταιρισµοί παίζουν σηµαντικό ρόλο
σε αυτήν την περιφερειακή και τοπική ανάπτυξη, αφ’ενός γιατί
δηµιουργούν θετικές επιπτώσεις στην τοπική οικονοµία -δίνουν
εισόδηµα παράλληλο στην αγροτική οικογένεια, ενισχύοντας µε
αυτόν τον τρόπο και την εργασία- ταυτόχρονα όµως, παίζουν ένα
σηµαντικό ρόλο στη διατήρηση της παράδοσης. Τα τοπικά πα-
ραδοσιακά προϊόντα που υπάρχουν στο τραπέζι και του κάτοι-
κου της υπαίθρου και του κάτοικου της πόλεως οφείλονται εν
πολλοίς στους γυναικείους αγροτικούς συνεταιρισµούς.

Έτσι λοιπόν, θα είµαστε αρωγοί σε αυτήν την προσπάθεια και
θα την στηρίξουµε µε κάθε τρόπο. Η Κυβέρνηση κινείται προς
αυτήν την κατεύθυνση από πολλές πλευρές. Μπορεί να έχει το
δικό της µερίδιο θετικής ευθύνης.

Αναζητούµε λύση, λοιπόν, η οποία θα δοθεί το επόµενο διά-
στηµα, σε σχέση µε την ασφάλιση, µε κύριο κριτήριο, όπως σας
είπα, αφ’ενός µεν τη συµµετοχή στο γυναικείο αγροτικό συνε-
ταιρισµό και αφ’ετέρου να µην υπάρχει ασφαλώς κάποιο άλλο
επάγγελµα του µέλους, το οποίο να το υποχρεώνει να πάει σε
άλλο ταµείο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θετικά λοιπόν, ανταποκρινόµενοι, σας λέω ότι το επόµενο διά-
στηµα θα έχουµε διευκρίνιση µε αφορµή νοµοθετική πρωτοβου-
λία που θα έρθει στη Βουλή για ψήφιση. Ταυτόχρονα, θα ήθελα
να σας δώσω και µια άλλη θετική είδηση που αφορά συνολικά
τον κοινωνικό τοµέα της οικονοµίας, στον οποίο εντάσσονται οι
γυναικείοι αγροτικοί συνεταιρισµοί.

Το ταµείο που δηµιουργούµε για τη χρηµατοδότηση της κοι-
νωνικής επιχειρηµατικότητας θα έχει στις επιλέξιµες δράσεις και
την οικονοµική στήριξη των γυναικείων αγροτικών συνεταιρι-
σµών. Έτσι, αφού δεν υπάρχει κανένα ζήτηµα πλέον για εµπό-
δια σε σχέση µε το ασφαλιστικό, µε τη στήριξη αυτή θα µπορούν
απρόσκοπτα να συµβάλουν στην τοπική οικονοµία και στην το-
πική ανάπτυξη. Κανένας δεν λέει ότι µόνο µε αυτόν τον τρόπο
θα λυθεί το ζήτηµα που υπάρχει σε κάθε τόπο, στην ύπαιθρο.
Είναι όµως, µια σηµαντική παράµετρος ενεργοποίησης ενός ση-
µαντικού κοµµατιού του πληθυσµού που υπερβαίνει το 50%, που
είναι οι γυναίκες, που µπορούν να συµβάλουν µέσα από αυτόν το
θεσµό που έχει βαθιές ρίζες και έχει δεθεί πλέον µε τη ζωή, το
κοινωνικό και οικονοµικό γίγνεσθαι σε κάθε τόπο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Και εµείς ευχαριστούµε

τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Βασίλειο
Κεγκέρογλου.

Συζητείται τώρα η τρίτη µε αριθµό 157/19-10-2010 επίκαιρη
ερώτηση της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δος κ. Λιάνας Κανέλλη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των
προβληµάτων στα ερευνητικά κέντρα κ.λπ..

Κυρία Κανέλλη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, βασίζοµαι στο γεγονός ότι έχετε και ακαδη-

µαϊκή παιδεία. Εφόσον έχετε ακαδηµαϊκή παιδεία -έστω και τη
στοιχειώδη να είχε κάποιος- θα έρθετε και θα µου πείτε «έχουµε
περικοπές». Έχουµε περικοπές, θαυµάσια! Στέλνετε περικοπές
στο σύνολο του ποσού από το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους
στο Εθνικό Αστεροσκοπείο Αθηνών, το οποίο ξέρετε καλά εσείς,
όπως και εγώ, αλλά και ο τελευταίος πολίτης στη χώρα ότι λει-
τουργεί επί εικοσιτετραώρου βάσεως.

Αυτό που λέω για το Αστεροσκοπείο, κυρία Πρόεδρε, ισχύει
για όλα τα ερευνητικά κέντρα. ∆εν µπορεί να µην έχετε πάρει
στα χέρια σας χαρτί που λέει ότι «µε τις περικοπές που κάνετε
στις λειτουργικές δαπάνες κόβετε το 94% των λειτουργικών δα-
πανών». Για τα υπόλοιπα, είναι ελαστικά. Θεωρητικά σάς λέω –
βεβαίως, µπορώ να σας πω και µε ακρίβεια τα νούµερα- ότι ήταν
5,5 εκατοµµύρια, κόβετε το 1,5 εκατοµµύριο, µένουν 4 εκατοµ-
µύρια -χονδρικά µιλώ αυτήν τη στιγµή- και µένει απλήρωτη η
∆ΕΗ. Είναι 217.000 η ∆ΕΗ και δεν µπορεί να πληρωθεί.

Πάτε να κάνετε περικοπές πού; Στο ΙΓΜΕ, το οποίο καταστρέ-
ψατε; Πριν από δέκα χρόνια το ΙΓΜΕ είχε χίλια διακόσια άτοµα
και σήµερα έχει τετρακόσια εξήντα επτά, ενώ θα φύγουν και
άλλα εβδοµήντα ένα λόγω συνταξιοδότησης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Στο Ελληνικό Κέντρο Θαλασσίων Ερευνών –µεγάλες κουβέ-
ντες, επιστήµη!- οι συµβασιούχοι είναι απλήρωτοι για τέσσερις
µήνες. Ήµουν χθες στο ίδιο κτήριο, στην αίθουσα γερουσίας, και
άκουγα τον Υπουργό Πολιτισµού να µιλά για πολιτισµό. Πώς
εκλαµβάνουµε τον πολιτισµό; Άκουγα για ευρωπαϊκό πρόγραµµα
3 εκατοµµυρίων, για να κάνουµε, λέει, πολιτιστικό τουρισµό. Θα
δώσουµε 3 εκατοµµύρια ευρώ! Γι’ αυτά τα κέντρα, γι’ αυτήν την
έρευνα, γι’ αυτόν το στοιχειώδη πολιτισµό δεν κάνουµε τίποτα.

Έχετε δώσει τα πάντα σε εργολάβους στα ερευνητικά κέντρα.
Ειδικά στο ΙΓΜΕ δίνουν και κάνουν δουλειές, οι οποίες πηγαίνουν
εις όφελος τρίτων µεγάλων εταιρειών. Αυτές οι περικοπές, η
πτώση, η κατάπτωση, η κατάντια της έρευνας στην Ελλάδα τι
κάνει; Προάγει τη χώρα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Θα συνεχίσετε στη δευ-
τερολογία σας, κυρία Κανέλλη.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Θα τοποθετηθώ ευρύτερα. Έχω και χαρτιά
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να σας καταθέσω. ∆εν είναι δυνατόν να έχετε την απαίτηση να µι-
λάµε για πολιτισµό σε µια χώρα που τα Εθνικά Ερευνητικά Κέ-
ντρα κατακερµατίζονται, διαλύονται και σε τελευταία ανάλυση
θα ιδιωτικοποιηθούν µε µαθηµατική ακρίβεια. Στη δευτερολογία
µου θα σας εξηγήσω συγκεκριµένο παράδειγµα εθνικού πλού-
του, ο οποίος είναι ιδιοποιηµένος και οικειοποιηµένος από ιδιώ-
τες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-
γός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Πανάρε-
τος.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Θα προσπαθήσω στην πρωτολογία µου να απαντήσω στα ερω-
τήµατα που έχει θέσει η κ. Κανέλλη. Τα ερωτήµατά της είναι τρία:
«Τι µέτρα προτίθεται να πάρει η Κυβέρνηση για τη χρηµατοδό-
τηση, τι µέτρα προτίθεται να πάρει για το προσωπικό και αν προ-
τίθεται να πάρει µέτρα, ώστε η έρευνα να αποτελεί κοινωνικό
αγαθό και όχι µέσο για την αύξηση της κερδοφορίας».

Θα ξεκινήσω µε το χαρακτηρισµό της έρευνας ως κοινωνικού
αγαθού. Η έρευνα είναι εν µέρει δηµόσιο κοινωνικό αγαθό και
στο βαθµό αυτό το κράτος πρέπει να την υποστηρίζει και να την
χρηµατοδοτεί, κυρίως, όσον αφορά τη βασική έρευνα, που εκ
των πραγµάτων δεν µπορεί να έχει άµεσα ορατά αποτελέσµατα
και χρήση, αλλά και όσον αφορά στοχευµένες ερευνητικές επι-
λογές που βοηθούν την ανάπτυξη της χώρας.

Όµως, δεν µπορείτε να αγνοήσετε ότι πρέπει να υπάρχει και η
ελεύθερη έρευνα, η οποία πρέπει να αξιοποιείται, κυρίως, στην
καινοτοµία, γιατί η καινοτοµία είναι εκείνη η οποία βοηθά την ανά-
πτυξη της χώρας.

Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να σας δώσω µερικά στοιχεία που
δείχνουν ότι υπάρχουν προβλήµατα στη χώρα µας όσον αφορά
την εφαρµογή της έρευνας στην καινοτοµία. Εάν κοιτάξει κά-
ποιος τα στοιχεία από τον Ευρωπαϊκό Οργανισµό Πατεντών, θα
δει ότι το 2007 χορηγήθηκαν πενήντα τέσσερις χιλιάδες επτα-
κόσιες πατέντες, το 2008 πενήντα εννιά χιλιάδες εννέα πατέντες
και το 2009 πενήντα µία χιλιάδες εννιακόσιες ογδόντα εννέα.

Από αυτές, µε χώρα προστασίας την Ελλάδα, είχαµε εννιά το
2007, οκτώ το 2008 και δεκατρείς το 2009. ∆ηλαδή, περίπου µία
στις έξι χιλιάδες από αυτές που χορηγήθηκαν στο πλαίσιο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Καµµιά από αυτές δεν δόθηκε σε πανεπι-
στήµιο ή ερευνητικό κέντρο.

Θα µου πείτε: «Αυτό αποτελεί κριτική για το κατά πόσον η
έρευνα, η εφαρµοσµένη έρευνα, η κρατικά χρηµατοδοτούµενη
εφαρµοσµένη έρευνα είναι πραγµατικά εφαρµοσµένη;» Είναι και
αυτό, αλλά είναι και άλλες πλευρές στις οποίες θα αναφερθώ
στη συνέχεια.

Και για να δούµε πώς είναι αποτελεσµατική η χρηµατοδότηση,
µπορώ να σας πω ότι όσον αφορά την ιδιωτική χρηµατοδότηση
της έρευνας, στις ΗΠΑ, στην Ιαπωνία και στη Νότια Κορέα, το
70% έως 80% της χρηµατοδότησης για την έρευνα είναι ιδιωτική
χρηµατοδότηση. Στην Ευρώπη και στις πιο ανεπτυγµένες χώρες,
στη Φινλανδία, για παράδειγµα, στη Γερµανία, στη Σουηδία, στην
Ελβετία, το 64% έως 70% της χρηµατοδότησης είναι ιδιωτική
χρηµατοδότηση. Στην Ελλάδα το ποσοστό αυτό είναι γύρω στο
30%.

Στους στόχους της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που είναι το 3% του
ΑΕΠ να πηγαίνει στην έρευνα µέχρι το 2020, τα 2/3 προβλέπεται
και επιδιώκεται να προέρχονται από τον ιδιωτικό τοµέα. ∆εν φτά-
νει, λοιπόν, µόνο η αύξηση των κρατικών δαπανών, χρειάζεται
και επένδυση στην καινοτοµία.

Κλείνοντας, θα ήθελα να κάνω µια ερώτηση.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Εσείς σε εµένα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Θεωρείτε ότι τα ερευνητικά κέ-
ντρα και η έρευνα πρέπει να χρηµατοδοτούν αποκλειστικά από
το κράτος και αν ναι, µπορείτε να µου δώσετε παραδείγµατα
χωρών που έχουν υιοθετήσει αυτή την πρακτική;

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Ιω-
άννη Πανάρετο.

Παρακαλώ την κ. Λιάνα Κανέλλη, Βουλευτή του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας να πάρει το λόγο για τρία λεπτά.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Παρακαλώ για την ανοχή σας, κυρία Πρό-
εδρε.

∆εν το περίµενα. Είναι θλιβερό αυτό που µου λέτε. Είναι συν-
θλιπτικό! ∆εν αντέχω καν να οργιστώ! Έρχεστε εσείς και αντί να
µου απαντήσετε µε ρωτάτε; Θέλετε να ανοίξουµε ιδεολογική συ-
ζήτηση για το ποιος πρέπει να χρηµατοδοτεί την έρευνα;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σε όλες τις ερωτήσεις σας απά-
ντησα.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: ∆εν απαντήσατε δι’ ερωτήσεως. Αυτό είναι
σοφιστεία αισχίστου είδους. ∆εν επιτρέπεται να µε διακόψετε σε
αυτή τη διαδικασία. Θα µε ακούσετε και θα σας ακούσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, παρακαλώ!
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι απλώς δεν µου απαντήσατε, έρχεστε

και µου λέτε κυνικά και ωµά ότι θα διαλύσετε µε απλήρωτους αν-
θρώπους, µε καταργηµένο ακόµα και το χαρτί τουαλέτας στο
Εθνικό Αστεροσκοπείο Αθηνών ή στο ΙΓΜΕ, το ΙΓΜΕ και το Εθνικό
Αστεροσκοπείο –φέρνω δύο παραδείγµατα από τα πολλά- µόνο
και µόνο για να πάνε στην καινοτόµο ιδιωτική έρευνα.

∆ηλαδή, αυτό το πράγµα δεν περίµενα να το ακούσω από σας.
Άκουσα από τον προηγούµενο Υπουργό ότι χάρηκε πολύ που
είδε τον υποψήφιο για τα σχέδια στην τηλεόραση. Εδώ δεν εί-
µαστε στην τηλεόραση. Στο Κοινοβούλιο είµαστε. Έρχοµαι και
σας λέω ότι µου περικόπτετε το 94% των λειτουργικών δαπανών,
γιατί το υπόλοιπο είναι ανελαστικές, οριακές, µισθολογικές δα-
πάνες του Εθνικού Αστεροσκοπείου Αθηνών και θα µένουν
84.000 από τον προϋπολογισµό τους για να πληρώσουν 217.000
στη ∆ΕΗ και µου λέτε ότι άµα κόψει η ∆ΕΗ το ρεύµα στο Αστε-
ροσκοπείο θα προαχθεί η καινοτοµία στην Ελλάδα;

Αυτού του είδους η καινοτοµία της Κυβέρνησής σας είναι η
καινοτοµία του εκλεπτυσµένου και λεκτικά πάρα πολύ ωραία δια-
κοσµηµένου φόνου. Αυτό µου λέτε τώρα. Έρχεστε και µου µι-
λάτε για ιδιωτικά και δηµόσια; Σας είπα εγώ τίποτα; Αφήστε κι
ελεύθερους. Εδώ έχετε κονδύλια από το ΕΣΠΑ και δεν τα δίνετε
γιατί θέλετε να τα πάτε στους ιδιώτες. Το ΙΓΜΕ τι κάνει; Κάθεται
το ΙΓΜΕ; ∆εν θα σας κάνει τις µελέτες της γεωθερµίας του λι-
γνίτη;

Ξέρω τι έχετε πρότυπο. Σκόπευα να το χρησιµοποιήσω ως πα-
ράδειγµα για να καταλάβουν οι συνάδελφοι και κάποιος που εν-
δεχοµένως δεν έχει ασχοληθεί µε τα ερευνητικά κέντρα. Έχετε
πάει στη Μήλο; Η Μήλος θεωρείται για την Ελλάδα σύνορο. Επι-
δοτείται η αεροπορική συγκοινωνία, κυρία Πρόεδρε.

Η Μήλος είναι θησαυρός. Από εκεί έχετε φτιάξει ιστορία πολι-
τισµού που την πουλάµε σήµερα, απανταχού της γης, µε τον οψι-
διανό, κοσµήµατα από οψιδιανό. Αν πάτε στη Μήλο, το µουσείο
το έχει κάνει η βαριτίνη. Είναι µουσείο της εταιρείας. Την ιστορία
των ανθρώπων που έχουν πεθάνει στις σπηλιές, την έχει κάνει η
βαριτίνη. Στο µουσείο –για να καταλάβετε τι πάει να πει έρευνα,
αλλά ας µην το συζητήσουµε, η βαριτίνη πια είναι αµερικανικών
κεφαλαίων και διαφόρων άλλων πραγµάτων µεγάλου διεθνούς
και ντόπιου κεφαλαίου- το χειρότερο απ’ όλα, το πιο ξεφτίλα
πράγµα που µπορείτε να συναντήσετε στο µουσείο ενός πανάρ-
χαιου θησαυρού που είναι τα υλικά της Μήλου, είναι να πάτε στο
shop –για να καινοτοµήσω και εγώ- στο κατάστηµα των αγορών
αυτού του µικρού µουσείου, να ζητήσετε ένα κοµµατάκι, απ’ αυτά
που πουλάνε σε όλα τα µουσεία του κόσµου, µε µετάλλευµα ή
πέτρωµα από τη Μήλο. ∆εν υπάρχει. ∆εν πωλείται. Ξέρετε τι πω-
λείται; Αυτά που φέρνει η βαριτίνη από τη Βενεζουέλα και από τα
πέντε σηµεία του ορίζοντα.

Πηγαίνετε, λοιπόν, στη Μήλο, δεν µαθαίνετε τίποτα για την
ιστορία του νησιού, δεν µαθαίνετε τίποτα για τον πολιτισµό του
νησιού, δεν µαθαίνετε τίποτα παρά µόνο τα συµφέροντα της βα-
ριτίνης και σας πουλάει διακοσµητικά στυλό και κοµπολόγια µε
πετρώµατα Βενεζουέλας.

Έτσι τη θέλετε την έρευνα, έτσι αντιλαµβάνεστε τα πράγµατα
και τη θλιβερότητα ότι η καινοτοµία δεν ταιριάζει στο κράτος και
στην κρατική οικονοµία, µπορεί να µην ταιριάξει όταν το κράτος
είναι αστικό, καπιταλιστικό, στυγνό, ωµό και µε κακή διανοητική
προσέγγιση της έννοιας κράτους.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ. Κα-
νέλλη.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Παρ’ ότι, όπως είπατε, έκλεισα
την πρωτολογία µου µε ερώτηση, δεν µου απαντήσατε αν υπάρ-
χει ένα κράτος που αυτά που ισχυρίζεστε για την έρευνα να τα
εφαρµόζει. Και αν υπάρχει, να µας πείτε ποια είναι η πρόοδός
του. Εγώ σας ανέφερα συγκεκριµένα κράτη. Σας ανέφερα τι κά-
νουν, σας ανέφερα πώς έχουν πετύχει αυτά που έχουν πετύχει,
τι έχουν πετύχει µε την καινοτοµία. Εσείς µου είπατε ένα παρά-
δειγµα τουριστικό στη Μήλο.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αν θέλετε ένα, ευχαρίστως.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Πείτε µου.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κούβα και ιατρική. Κούβα και βιοτεχνολο-

γία στο φάρµακο, µε ανταγωνιστή τον Καναδά να κλείνει στη φυ-
λακή αυτούς που δεν θέλανε το φάρµακο για την ηπατίτιδα C.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κυρία Κανέλλη, αναφέρεστε σε
µια συγκεκριµένη δραστηριότητα για την οποία συµφωνώ ότι
είναι αποτελεσµατική. Συµφωνώ.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Γι’ αυτό ο Κάστρο…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ακούστε µε. Εγώ, όµως, σας
ανέφερα γενικά για την έρευνα. Εδώ δεν µε ρωτάτε για ένα
συγκεκριµένο…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Για τους απλήρωτους σας ρωτώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Κανέλλη, σας πα-

ρακαλώ. ∆εν σας διέκοψε ο Υφυπουργός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Θεωρείτε ότι έχετε το µονοπώ-
λιο της αλήθειας;

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Μα, θα αφήσετε απλήρωτους τους ανθρώ-
πους εν ονόµατι της αλήθειας;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Εγώ, κυρία Κανέλλη, γνωρίζω
τους κοµµουνιστές τριάντα χρόνια και πάντοτε ο τρόπος που οι
κοµµουνιστές µιλάνε είναι σοβαρός και σέβονται τον συνοµιλητή
τους. ∆εν ξέρω εάν αυτό συµβαίνει για τους εκ µεταγραφής κοµ-
µουνιστές.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Καταλαβαίνετε τι λέτε; Αφήστε τους κοµ-
µουνιστές. Αφήνετε τους µισθωτούς έτσι, για να τα τρώτε εσείς;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Κανέλλη, σας
παρακαλώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Θα µου επιτρέψετε να τελειώσω;
Έχετε διάθεση να ακούσετε τον οµιλητή ή νοµίζετε ότι θα
µπορέσετε εσείς να µε σταµατήσετε να πω την άποψή µου;

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: ∆εν µου απάντησε, κυρία Πρόεδρε. Αν
µου απαντήσει πώς …

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Υφυπουργέ,
παρακαλώ και εσάς.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σας παρακαλώ να σέβεστε το
χώρο στην πτέρυγα του οποίου κάθεστε.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Και εσείς να σέβεστε το χώρο στον οποίον
απευθύνεστε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Να σέβεστε τις αρχές του, να
σέβεστε τον τρόπο µε τον οποίο συνοµιλεί.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Το ότι εσείς …
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κυρία Πρόεδρε, λυπάµαι, αλλά
δεν είναι δυνατόν να απαντήσω σε αυτό το ύφος. Λυπάµαι!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Βουλευτά, δεν
επιτρέψατε πριν στη δική σας πρωτολογία και δευτερολογία να
σας διακόψει κανείς. Σας παρακαλώ πολύ, σεβαστείτε το χώρο
και τον κοινοβουλευτικό έλεγχο.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Σε προσωπικές επιθέσεις δεν µπορώ να
απαντήσω;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Προσωπικές επιθέσεις τις
χαρακτηρίζετε αυτές; Τον τρόπο συµπεριφοράς στο
Κοινοβούλιο, τον χαρακτηρίζετε προσωπική επίθεση;

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αν έχετε τύψεις …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Τον τρόπο που συµπεριφέρεστε
τον χαρακτηρίζετε προσωπική επίθεση;

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Είσαι θλιβερός. Για κλάµατα!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Λυπάµαι, κυρία Κανέλλη.
Λυπάµαι! Φωνάζετε αλλά δεν είµαστε, όπως είπατε εσείς, σε
τηλεόραση, για να καλύψετε τη φωνή µου.

(Κωδωνοκρουσίες)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Κανέλλη, δεν έχετε

το λόγο.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όσο µε βρίζει θα…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Θα επιµείνω, κυρία Κανέλλη.
Ό,τι και να κάνετε δεν θα µπορέσετε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): ∆εν γράφεται τίποτα στα
Πρακτικά από τους χαρακτηρισµούς.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σας τους επιστρέφω.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Εάν νοµίζετε ότι ένας καθηγη-
τής δεν µπορεί…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ να µη γράφο-
νται στα Πρακτικά οι χαρακτηρισµοί.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): …να εκφράσει την άποψή του.
∆ιότι εσείς φωνάζετε…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Σας επιστρέφω τους χαρακτη-
ρισµούς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Κανέλλη, δεν έχετε
το λόγο!

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κυρία Πρόεδρε, αν δεν κάνετε
τη Βουλευτή να σέβεται το Κοινοβούλιο, λυπάµαι αλλά δεν πρό-
κειται…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Κανέλλη, παρα-

καλώ!
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Λυπάµαι δεν θα σας αφήσω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Υφυπουργέ, πώς

µπορώ να φέρω τάξη όταν συνεχίζετε όλοι σας το διάλογο;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ποιο διάλογο; ∆εν έχω το λόγο;
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Κανέλλη, σας πα-

ρακαλώ! ∆εν σέβεστε το Κοινοβούλιο ούτε τον κοινοβουλευτικό
έλεγχο. Και δεν σέβεστε και το Προεδρείο.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστώ πάρα πολύ.

Και εσείς ευχαριστείτε για την ανοχή του χρόνου…
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Έχετε τελειώσει, κυρία

Κανέλλη.
Παρακαλώ δεν γράφεται τίποτα στα Πρακτικά από αυτήν τη

διαδικασία.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Κανέλλη, ευχαρι-

στούµε πάρα πολύ για το σεβασµό στο Κοινοβούλιο, στο κόµµα
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σας και στη διαδικασία.
Κύριε Υπουργέ, έχετε ολοκληρώσει;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Όχι, κυρία Πρόεδρε.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κυρία Κανέλλη, σας πα-

ρακαλώ πάρα πολύ. Θεωρώ ότι το κάνετε επίτηδες εναντίον του
κοινοβουλευτικού ελέγχου και εναντίον…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): ∆εν σας διέκοψε κανείς,

κυρία Κανέλλη, όταν µιλούσατε.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ πάρα

πολύ! ∆εν έχουµε διάλογο. ∆εν σας έχω δώσει το λόγο. Σεβα-
στείτε το Κοινοβούλιο και τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού
ελέγχου. Σεβαστείτε το κόµµα σας, σεβαστείτε το θεσµό του Κοι-
νοβουλίου.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ πάρα

πολύ.
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κυρία Πρόεδρε, λυπάµαι γιατί
στη σηµερινή επίκαιρη ερώτηση ο τρόπος και η αντιµετώπιση της
κοινοβουλευτικής διαδικασίας εκφυλίστηκε µε ένα τρόπο που
δεν συνάδει στο Κοινοβούλιο.

Η µε απειλή δευτερολογία δεν νοµίζω ότι µπορεί να ολοκλη-
ρωθεί. ∆εν νοµίζω ότι µπορεί να υπάρχει απειλή όταν κάποιος
Βουλευτής µπορεί να κάθεται όρθιος µε ανοιχτό το µικρόφωνο,
για να είναι έτοιµος να κάνει τι;

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κυρία Κανέλλη, σας υποχρεώνει η

διαδικασία.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Θα παρακαλούσα να υπάρχει
σεβασµός τόσο στη διαδικασία όσο και σε κάποιον που προ-
σπαθεί να απαντήσει σε ερωτήµατα µε συγκεκριµένο τρόπο και
να δώσει την εικόνα και την προσπάθεια που γίνεται για να βελ-
τιωθεί η κατάσταση και η ποιότητα της έρευνας στην Ελλάδα.

Όπως αντιλαµβάνεστε, εγώ δεν θα ήθελα µε κανέναν τρόπο
αυτή…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: …
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Υφυπουργέ, παρα-

καλώ συνεχίστε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Πώς είναι εύκολο να συνεχίσει
κανείς;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Απαντάτε συνεχώς.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Όταν δεν µπορώ να µιλήσω, τι
θέλετε να κάνω;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Συνεχίστε, παρακαλώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Επειδή σέβοµαι την κοινοβου-
λευτική διαδικασία και επειδή δεν θέλω µε κανέναν τρόπο να κα-
θυστερήσει η κοινοβουλευτική διαδικασία που αφορά άλλες
ερωτήσεις, θα σταµατήσω εδώ.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε πάρα πολύ.
Παρακαλώ αν υπάρχουν άλλα θέµατα έρευνας και τεχνολο-

γίας πάνω στη συγκεκριµένη ερώτηση, ας κατατεθούν για τα
Πρακτικά. Στο σχολιασµό και στην υπόδειξη που κάνατε προς το
Προεδρείο, πρέπει να πω ότι ο καθένας από µας, ο κάθε Βου-
λευτής κρίνεται για τη στάση του, για το σεβασµό του. ∆εν µπο-
ρεί κανείς να υποδείξει στον άλλο οτιδήποτε.

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 142/19.10.2010 επίκαιρη
ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αναστασίου
Νεράντζη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, σχετικά µε την ενίσχυση του ιατρικού προσωπικού του Κέ-
ντρου Υγείας Σαλαµίνας κ.λπ..

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αναστασίου Νεράντζη θα απα-
ντήσει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Τι-
µοσίδης.

Κύριε Νεράντζη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για την παρου-
σίαση της επίκαιρης ερώτησή σας. Παρακαλώ να τηρηθεί ο χρό-
νος, η ηρεµία, ο σεβασµός και ο πολιτισµός που συνάδουν µε το
χώρο και το ρόλο που υπηρετούµε.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Η παρουσία του Υφυπουργού κ.
Τιµοσίδη είναι αφοπλιστική για οποιαδήποτε τυχόν επιθυµία εντά-
σεων, την οποία δεν έχω ούτως ή άλλως.

Ο λόγος και το αντικείµενο αυτής της επίκαιρης ερώτησης
είναι η υγειονοµική κατάσταση που επικρατεί στη Σαλαµίνα.

Η Σαλαµίνα είναι ένα νησί το οποίο από πλευράς µεν εκτάσεως
σαφώς υπολείπεται της Κρήτης, της Κεφαλλονιάς, της Κέρκυ-
ρας, της Μυτιλήνης, αλλά από πλευράς πληθυσµού είναι εξαι-
ρετικά υπέρτερη πολλών από αυτά τα νησιά που ανέφερα
προηγουµένως.

Συγκεκριµένα, εκτός από το µόνιµο πληθυσµό του νησιού, το
καλοκαίρι περί τις διακόσιες χιλιάδες –το τονίζω- άνθρωποι δια-
νυκτερεύουν εκεί, τα δε Σαββατοκύριακα του χειµώνα επιπλέον
του πληθυσµού, διανυκτερεύουν άλλα πενήντα χιλιάδες άτοµα.
Ο λόγος είναι γνωστός. Η Σαλαµίνα αποτελεί µια από τις µεγα-
λύτερες οργανωµένες οικιστικές περιοχές της Αττικής. Οι άν-
θρωποι αυτοί φτωχοί, τις δεκαετίες του ’50, του ’60 και του ’70
αγόρασαν µερικές µικρές εκτάσεις, πλήρωσαν φόρο στο δηµό-
σιο για τη µεταβίβαση, πήραν φως, νερό τηλέφωνο. Τώρα η Κυ-
βέρνηση ξαφνικά ανακάλυψε ότι αυτές οι εκτάσεις είναι δασικές
και τους εκβιάζει πολλαπλώς.

Λοιπόν, η Σαλαµίνα εξυπηρετείται από ένα κέντρο υγείας, το
οποίο παρά τις κατά καιρούς απ’ όλες σχεδόν τις κυβερνήσεις,
«ενέσεις» δεν καταφέρνει να εκπληρώσει το σκοπό του. Υπάρ-
χει, δηλαδή, έλλειψη ως προς τη στελέχωση του υγειονοµικού
προσωπικού αυτού του κέντρου.

Θέλουµε να τονίσουµε ότι πρέπει απαραιτήτως, ανεξάρτητα
και πέρα από όλα τα άλλα µέτρα, να προσληφθούν και δύο επί-
κουροι γιατροί, διότι αλλιώς θα θρηνήσουµε θύµατα, όπως και
στο παρελθόν έχει συµβεί.

Υπολογίζω και αναφέροµαι στην εξαιρετική ευαισθησία του
Υφυπουργού, ο οποίος είναι διακεκριµένος νοσοκοµειακός για-
τρός και έχει µια ιδιαίτερη σχέση µε τον πόνο και την ασθένεια.

Παρακαλώ πολύ, κύριε Υπουργέ, να σκύψετε µε πολύ ενδια-
φέρον στην περαιτέρω στελέχωση του Κέντρου Υγείας Σαλαµί-
νας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Νε-
ράντζη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, πενήντα ένας µαθητές και µαθήτριες και πέντε εκ-
παιδευτικοί, από το 7ο Γυµνάσιο Καλλιθέας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Υφυπουργός κ. Τιµοσίδης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κυρία Πρόεδρε, σας ευχαριστώ.
Ο κ. Νεράντζης, ο Αντιπρόεδρος της Βουλής στην προηγού-

µενη θητεία, είναι καλός µου φίλος και ήταν πολύ γαλαντόµος
σε όλα όσα είπε για µένα. Τον ευχαριστώ ιδιαίτερα. Θέλω να επι-
στρέψω την ίδια εκτίµηση στο πρόσωπό του, µιας και είχαµε την
ευκαιρία συµµετέχοντας στην Επιτροπή Ορθοδοξίας της Βουλής
των Ελλήνων, να βρεθούµε πολλές φορές µαζί. Έχουµε µοιράσει
την αγωνία µας και τις σκέψεις για τον κόσµο που δεν µπορεί,
για τον ανήµπορο Έλληνα πολίτη, κυρίως για τους ασθενείς.

Πρέπει να πω ότι οι γνώσεις του στην ιατρική µε εκπλήσσουν
κάθε φορά που συζητούµε τέτοια θέµατα που έχουν να κάνουν
µε το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, µε τα νοσήµατα τα ιατρικά και µε
τον τρόπο που πρέπει να αντιµετωπιστούν, ιδιαίτερα δίνοντας
έµφαση στην πρόληψη που πρέπει να κάνει η πολιτεία και η χώρα
µας, για να µη θρηνούµε τα αποτελέσµατα και τις βλαβερές συ-
νέπειες της κακής συνήθειας, είτε αυτό έχει να κάνει µε το κά-
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πνισµα και τη διατροφή είτε έχει να κάνει µε την άθληση.
Και σήµερα αναφέρθηκε σε ένα πολύ ευαίσθητο κοµµάτι που

και µέσα από τη συµµετοχή µου και την εργασία µου στο Εθνικό
Σύστηµα Υγείας εγώ είχα πολλές φορές ασχοληθεί και µε κέντρα
υγείας, ιδιαίτερα δε µε το νησί της Σαλαµίνας, ένα ιστορικό
χώρο, που νοµίζω ότι είναι τόπος προορισµού για κάθε Έλληνα
αλλά και εκατοµµυρίων τουριστών απ’ όλη την υφήλιο.

Το Κέντρο Υγείας Σαλαµίνας, πράγµατι, έχει ένα πολύ σοβαρό
έργο και αντιµετωπίζει, όντως, µεγάλο αριθµό επισκέψεων στο
νησί, είτε από τους κατοίκους του νησιού, αλλά κυρίως από αυ-
τούς που έρχονται από την ευρύτερη περιοχή.

Σήµερα, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, υπηρετούν δύο διευθυ-
ντές Γενικής Ιατρικής ή παθολόγοι, ένας επιµελητής Α’, όπως
παλιά ονοµάζονταν και επίσης, τρεις ακόµη Γενικής Ιατρικής.
Υπάρχει ένας παιδίατρος, ένας µικροβιολόγος και ένας οδοντία-
τρος.

Πράγµατι, υπάρχει αναγκαιότητα να οριστούν δύο επίκουροι
ιατροί. Η διαδικασία τρέχει. Υπήρξε το αίτηµα από τη δεύτερη
ΥΠΕ στις 5 Οκτωβρίου και ξέρετε και εσείς πολύ καλά ότι υπάρ-
χει ένας γραφειοκρατικός χρόνος, τον οποίο εµείς καταφέρ-
νουµε και καταφέραµε µέχρι σήµερα να τον συµπτύξουµε πάρα
πολύ. Άρα θέλω να σας παρακαλέσω να µεταφέρετε και εσείς
στους κατοίκους του νησιού ότι οι δύο επικουρικοί γιατροί θα
είναι στη θέση τους περίπου το επόµενο δεκαήµερο. Εποµένως
ένα αίτηµα που και εσείς µεταφέρετε, αλλά και πολλοί άλλοι συ-
νάδελφοι και άνθρωποι από το νησί µας έχουν ζητήσει εδώ και
αρκετό καιρό, θα γίνει πραγµατικότητα. Τα υπόλοιπα στη δευτε-
ρολογία µου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Κύριε Νεράντζη, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ: Χρειαζόταν η Βουλή ποιότητα στο

διάλογο, για να αποκατασταθούν τα πράγµατα και η ησυχία. Χαί-
ροµαι γι’ αυτό που είπε ο Υπουργός. Οι προσωπικές µας σχέσεις
είναι διαφορετικές από τις πολιτικές µας τοποθετήσεις. ∆εν µας
επιβάλλει κανείς, σώνει και καλά, να παίζουµε ξύλο. Έχουµε δια-
φορετικές απόψεις.

Ο Υπουργός ικανοποιεί αυτό το αίτηµα. Ήµουν βέβαιος ότι στα
χέρια ενός Υπουργού, γιατρού καριέρας του ΕΣΥ -και σηµαντικής
καριέρας- θα έβρισκε τη λύση του. Εγώ θέλω να τον ευχαρι-
στήσω και πρέπει να του τονίσω ενισχυτικά της αποφάσεως που
πήρε, αλλά και των δικών µου απόψεων, ότι δεν φθάνει η ανε-
πάρκεια του υγειονοµικού προσωπικού που υπάρχει στη Σαλα-
µίνα, είναι και το ότι τα βαριά περιστατικά, όταν τα διακοµίζει το
ΕΚΑΒ, µέσω φεριµπότ –το ξέρετε, έχετε και στην περιφέρειά
σας, στη Θάσο, την Κεραµωτή- πρέπει να συνοδεύονται και από
ένα γιατρό. Υπάρχει, λοιπόν, ήδη ανεπάρκεια συνοδών-γιατρών
στο ΕΚΑΒ. Υπάρχει από την άλλη πλευρά και ανεπάρκεια στελε-
χικού δυναµικού στον Υγειονοµικό Σταθµό της Σαλαµίνας και κα-
ταλαβαίνετε ότι όλα αυτά λειτουργούν εις βάρος της
πιθανότητας αµέσου και αποτελεσµατικής επεµβάσεως σε θέ-
µατα σοβαρά.

Θα ήθελα να παρακαλέσω τον κύριο Υπουργό –την πίστωση
του χρόνου την έχει ούτως ή άλλως, όχι απλώς δεκαήµερο, αλλά
και λίγο παραπάνω, για όνοµα του θεού, δεν θα είµαστε εκείνοι
οι οποίοι θα του πάρουµε το κεφάλι γι’ αυτό- να παρακολουθή-
σει –αν και είµαι βέβαιος για τη γνωστή επιµέλειά του- από κοντά,
την υλοποίηση αυτής της αποφάσεώς του, έτσι ώστε τουλάχι-
στον να σώσουµε µερικές ζωές ή να αντιµετωπίσουµε αποτελε-
σµατικότερα µερικά περιστατικά.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κι εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Νεράντζη.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Εγώ θα συµφωνήσω σε όλα όσα ανέφερε ο κύριος συνάδελ-

φος και να τον ευχαριστήσω ακριβώς γιατί την ευαισθησία µε την
οποία αντιµετωπίζει τέτοιου είδους ζητήµατα.

Να επισηµάνω και εγώ ότι πράγµατι υπάρχει αυτό το πρό-

βληµα των διακοµιδών, όχι µόνο από το Κέντρο Υγείας Σαλαµί-
νας, από το νησί της Σαλαµίνας. Εµείς το ζούµε –κι εγώ προσω-
πικά το έχω ζήσει- και από το Κέντρο Υγείας Χρυσούπολης, που
είναι στο λιµάνι της Κεραµωτής κοντά και από το Νοσοκοµείο
της Καβάλας.

Είναι ένα πολύ σοβαρό θέµα και θέλω να σας διαβεβαιώσω και
διαβεβαιώνω -και τη Βουλή- ότι µία από τις πρώτες νοµοθετικές
πρωτοβουλίες που εµείς σχεδιάζουµε να φέρουµε στη Βουλή θα
είναι η αναβάθµιση και η αναδιοργάνωση του ΕΚΑΒ. Πράγµατι,
το ΕΚΑΒ έχει πολύ σοβαρό ρόλο να επιτελέσει και είναι αλήθεια
ότι εγκαταλείφθηκε στη «δίνη του χρόνου», θα έλεγα, γιατί πα-
ρέµεινε µε το παλιό νοµικό καθεστώς και θέλει µία αναβάθµιση
και κυρίως θέλει έναν εκσυγχρονισµό.

Σήµερα το ΕΚΑΒ µπορεί να γίνει εκείνος ο φορέας που από
οποιοδήποτε σηµείο της χώρας µπορεί µε ασφάλεια να µεταφέ-
ρει έναν ασθενή, έναν τραυµατία στην πλησιέστερη οργανωµένη
µονάδα. Και αυτό δεν είναι σχήµα λόγου, διότι ήδη έχει και χρη-
σιµοποιεί κινητές µονάδες, οι οποίες είναι πλήρεις. Όµως υπάρ-
χει αναγκαιότητα να προστεθεί σ’ αυτό εξειδικευµένο ιατρικό
προσωπικό, να συµπληρωθεί και να ενεργοποιηθεί και να δρα-
στηριοποιηθεί και ο τοµέας της µηχανοκίνητης πρόσβασης του
ΕΚΑΒ, που είναι ένα πολύ σηµαντικό κοµµάτι, να µπορεί δηλαδή
ένας γιατρός µε έναν ειδικευµένο νοσηλευτή να µεταφερθούν
στο σηµείο που θα τους καλέσει η ανάγκη και να προσφέρουν
τις βασικές πρώτες βοήθειες, που πολλές φορές είναι καίριες
για τη ζωή και την ακεραιότητα του τραυµατία.

Κύριε Νεράντζη, σας βεβαιώνω, λοιπόν, ότι και το θέµα αυτό
το βλέπουµε. Οι επικουρικοί θα είναι στη θέση τους. Και πρέπει
να σας πω, µε την ευκαιρία αυτή, ότι έχουµε συντοµεύσει πάρα
πολύ το χρόνο διορισµού νέου προσωπικού. Υπάρχει και ξέρετε
πολύ καλά ότι «τρέχει» η 7Κ. Είναι ένας µεγάλος διαγωνισµός. Κι
όταν η πολιτεία, όταν η Κυβέρνηση έχει εξασφαλισµένους τους
πόρους και µπορεί να πάρουµε τρεις χιλιάδες συν επτακόσιους
που πρόλαβε και πήρε στην προηγούµενη θητεία η κ. Ξενογιαν-
νακοπούλου, για να στελεχώσει µονάδες εντατικής θεραπείας,
ενώ λοιπόν είναι εξασφαλισµένοι οι πόροι, είναι λυπηρό να κα-
θυστερεί για γραφειοκρατικούς λόγους. Θέλω εδώ να ευχαρι-
στήσω και τον Υφυπουργό κ. Σαχινίδη, γιατί και µε τη δική του
συνεργασία έχουµε καταφέρει και ορίσαµε δύο υψηλόβαθµα
στελέχη των δύο Υπουργείων, οι οποίοι καθηµερινά παρακολου-
θούν πού βρίσκεται και σε ποιο σηµείο υπάρχει το αίτηµα κάθε
νοσοκοµείου. Το παραλαµβάνει ένας ορισµένος υπάλληλος, το
µεταφέρει από το Υπουργείο Υγείας στο Γενικό Λογιστήριο, ελέγ-
χεται και γυρίζει πολύ σύντοµα πίσω. Και έτσι µέχρι το τέλος του
χρόνου πιστεύουµε ότι θα καταφέρουµε να ενισχύσουµε αυτό το
κουρασµένο προσωπικό του Εθνικού Συστήµατος Υγείας.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κι εµείς ευχαριστούµε,

κύριε Υφυπουργέ.
Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 149/19-10-2010 επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερ-
µού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς την Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την κατασκευή
του νέου γηπέδου του Παναθηναϊκού κ.λπ..

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Πλεύρης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτήν τη στιγµή

έχουµε έρθει σ’ ένα σηµείο µηδέν αναφορικά µε το θέµα της δι-
πλής ανάπλασης και του γηπέδου του Παναθηναϊκού. Πραγµα-
τικά η υπόθεση αυτή δείχνει, κύριε Υπουργέ, ότι τη χώρα δεν θα
τη σώσει ούτε το fast track, ούτε οποιαδήποτε άλλη νοµοθετική
διάταξη εάν τυχόν δεν υπάρξει πραγµατική βούληση, ώστε όταν
υπάρχουν κάποια µεγάλα έργα που πρέπει να γίνουν να επιτα-
χύνονται οι διαδικασίες.

Ερχόµαστε τώρα στη συγκεκριµένη περίπτωση, η οποία έχει
δύο στάδια, κύριε Υπουργέ. Είναι το στάδιο της διπλής ανάπλα-
σης, που είναι ξεχωριστό από το γήπεδο του Παναθηναϊκού.

Η διπλή ανάπλαση είναι µια πνοή για την πόλη των Αθηνών.
Μιλάµε για είκοσι ένα στρέµµατα στη λεωφόρο Αλεξάνδρας σε
πρώτη ανάγνωση και διακόσια είκοσι στρέµµατα στην ευρύτερη
περιοχή και από την πλευρά του Βοτανικού για διακόσια πενή-
ντα έξι στρέµµατα σε πρώτη ανάγνωση και σε δεύτερη ανά-
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γνωση για δύο χιλιάδες στρέµµατα, το 7% της πόλης των Αθη-
νών. Κι οι Αθηναίοι πολίτες περιµένουν να γίνει αυτό το έργο που
έχει και χαρακτηριστικά περιβαλλοντικά και χαρακτηριστικά
επενδυτικά, αφού, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, εκεί πέρα είναι να
γίνουν εγκαταστάσεις, να δοθεί δουλειά σε κόσµο. Αυτή τη
στιγµή δεν δουλεύουν πεντακόσιες τριάντα οικογένειες επειδή
κωλυσιεργεί η Κυβέρνησή σας. Και από την άλλη πλευρά έχουµε
ένα ιστορικό σωµατείο, το οποίο δέχεται τον εµπαιγµό, ουσια-
στικά εδώ και τέσσερα χρόνια, από το νόµο του 2006, και δεν
υπάρχει λύση.

Και ποια είναι η δική σας ευθύνη, κύριε Υπουργέ; Αναφέρεται
στο εξώδικο –που γι’ αυτό άλλωστε είναι και το ερώτηµά µου-
της ΠΑΕ Παναθηναϊκός.

Σας εγκαλεί ουσιαστικά και καταγγέλλει τη σύµβαση, διότι από
την απόφαση 3059/2009 του Συµβουλίου της Επικρατείας που
έκρινε αντισυνταγµατικές τις διατάξεις του ν. 3481/2006 έχει πε-
ράσει ένας χρόνος και δεν έχετε αναλάβει νοµοθετική πρωτο-
βουλία για να καλύψετε την αντισυνταγµατικότητα.

Θα την πάρετε αυτή την πρωτοβουλία για να µπορέσουµε να
δούµε το έργο;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Πλεύρη.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, κ. Μωραϊτης για τρία λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

Πρώτα θέλω να ξεκαθαρίσω ότι η καταγγελία της σύµβασης
µεταξύ του ∆ήµου Αθηναίων και του Παναθηναϊκού δεν επηρεά-
ζει τη νοµοθετική ρύθµιση µε τη διπλή ανάπλαση. Μιλήσατε για
το σηµείο µηδέν. Μιλήσατε για κάποιες ευθύνες της Κυβέρνη-
σης. Θα σταθώ σε αυτό το οποίο είπατε ότι θα πρέπει επιτέλους
κάποιες µεγάλες παρεµβάσεις να προχωρήσουν, γιατί είναι προς
όφελος και των πολιτών και της εθνικής µας οικονοµίας.

Εγώ, αγαπητέ συνάδελφε κ. Πλεύρη, συµµερίζοµαι τις ανησυ-
χίες του κόσµου του Παναθηναϊκού και της περιοχής, όπου έχει
πάρα πολλά ακούσει, πάρα πολλά δει τα τελευταία χρόνια. Είναι
ακριβώς όπως το περιγράψατε. Ωστόσο όµως θέλω να επιστήσω
την προσοχή όλων ώστε να µην προβαίνουµε σε ακραία σενάρια
καταστροφής µε την κάθε εξέλιξη η οποία παρουσιάζεται.

Εγώ προσωπικά ήρθα πριν ένα εξάµηνο στη Βουλή και απα-
ντώντας σε ερώτηση συναδέλφου είπα ότι έχουµε έτοιµη τη νο-
µοθετική ρύθµιση, την έχουµε στείλει σε όλους τους
εµπλεκόµενους και σας λέω, ότι µέχρι σήµερα επίσηµη απάντηση
δεν έχουµε πάρει.

Αναφέρετε τη συνάντηση εσείς µε τον κ. Πάγκαλο. Πράγµατι,
ήταν µια πρωτοβουλία της Κυβέρνησης, από τον Αντιπρόεδρο
της Κυβέρνησης, όπου κάλεσε όλους τους εµπλεκόµενους φο-
ρείς. Θα παρακαλούσα να δείτε µε ιδιαίτερη προσοχή και το δελ-
τίο Τύπου που εξέδωσε ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης, όπου
τους κάλεσε όλους και αυτό το οποίο µπορεί εύκολα να καταλά-
βει κάποιος από τη συνάντηση αυτή είναι ότι η «ΠΑΕ Παναθη-
ναϊκός», επικαλούµενη τεχνικής φύσεως ζητήµατα, τα οποία
έπονται χρονικά της αναγκαίας νοµοθετικής ρύθµισης, οδήγησε
τη συνάντηση σε αδιέξοδο.

Εµείς όµως δεν σταµατήσαµε εκεί. Παρ’ ότι δεν είχαµε ξεκά-
θαρες θέσεις, σας λέω σήµερα, λοιπόν, ότι είµαστε έτοιµοι για τη
νοµοθετική ρύθµιση. Και θέλω να ξεκαθαρίσω ότι δίνουµε µάχη
παρά τις αντιξοότητες, γιατί πιστεύουµε στη διπλή ανάπλαση, η
οποία θα πρέπει να προχωρήσει. Γιατί η διπλή ανάπλαση, όπως
είπατε και εσείς, έχει ένα όφελος, για το λαό πάνω από όλα, για
τον ελληνικό λαό, οικονοµικό, έχει θέσεις εργασίας, έχει ένα πε-
ριβαλλοντολογικό όφελος µε τη δηµιουργία ενός ακόµη πνεύ-
µονα πρασίνου στην επιβαρυµένη πόλη των Αθηνών.

Θέλω, λοιπόν, αγαπητέ συνάδελφε, να θυµίσω στο σηµείο
αυτό πως υπάρχει και εξακολουθεί να ισχύει επίσης η αντίστοιχη
σύµβαση µεταξύ του ∆ήµου Αθηναίων και του Ερασιτέχνη Πα-
ναθηναϊκού, που αφορά τον τρόπο κατασκευής εγκαταστάσεων
του «Ερασιτέχνη». Επίσης θέλω να τονίσω κάτι, το οποίο το τό-
νισα και την προηγούµενη φορά ερχόµενος στη Βουλή, ότι σε
καµµία περίπτωση δεν θα προχωρήσουν µαζί τα δύο έργα. Γιατί

µέχρι το καλοκαίρι σας θυµίζω, αυτό το οποίο συζητούσαµε ήταν
αν ο Ερασιτέχνης Παναθηναϊκός θα µείνει άστεγος για ένα µε-
γάλο χρονικό διάστηµα. Το ξεκαθαρίσαµε και αυτό και είπαµε ότι
µόλις ολοκληρωθούν οι εγκαταστάσεις του «Ερασιτέχνη» στο νέο
χώρο, τότε και µόνο τότε θα προχωρήσει το γκρέµισµα του γη-
πέδου στη λεωφόρο Αλεξάνδρας.

Η νοµοθετική ρύθµιση τώρα που προωθεί το ΥΠΕΚΑ έχει ως
σκοπό να διασφαλίσει τη δηµιουργία πάρκου είκοσι ενός στρεµ-
µάτων στην περιοχή που βρίσκεται σήµερα το γήπεδο επί της λε-
ωφόρου και επιπλέον καθορίζει στην περιοχή που δηµιουργείται
το νέο γήπεδο ποδοσφαίρου, τις εγκαταστάσεις του «Ερασιτέ-
χνη» και ένα µητροπολιτικό πάρκο εκατόν σαράντα στρεµµάτων
στο Βοτανικό. Πρόκειται για µία πολύ σηµαντική παρέµβαση στον
αττικό χώρο. Και πιστεύω ότι µε αυτό συµφωνείτε και εσείς.

Όσον αφορά τώρα στο ζήτηµα της νοµοθετικής ρύθµισης που
προωθούµε, µε δεδοµένη την προηγούµενη εµπλοκή στο Συµ-
βούλιο της Επικρατείας, προχωρούµε πλέον στην τελική νοµική
επεξεργασία της τροπολογίας και µέχρι τα µέσα Νοεµβρίου θα
αναρτήσουµε στο internet το κείµενο προς διαβούλευση. Μετά τη
λήξη της διαβούλευσης γύρω στις δέκα ηµέρες, θα καταθέσουµε
τη σχετική τροπολογία στη Βουλή προς ψήφιση. Και πιστεύω ότι
έτσι θα βάλουµε ένα τέλος σε όλες αυτές τις µεγάλες κουβέντες
που έχουν ακουστεί µέχρι σήµερα, σε όλα αυτά τα σενάρια.

Και πάνω από όλα, θα δηλώσουµε κάτι ξεκάθαρο, το οποίο το
λέµε από την πρώτη στιγµή: Εµείς θέλουµε να προχωρήσουµε
τη διπλή ανάπλαση, εµείς θέλουµε και πιστεύουµε ότι ο Πανα-
θηναϊκός αξίζει το δικό του σπίτι. Όµως, υπάρχει και ένα άλλο
µεγάλο θέµα: αυτό που πρέπει να κάνει η πολιτεία, µέχρι σήµερα
το έχει κάνει -και νόµο έκανε και νοµοθετική ρύθµιση ετοιµάζει-
αλλά, θα πρέπει και οι εµπλεκόµενοι στο έργο να ξεµπλοκάρουν
από µόνοι τους λίγο τα πράγµατα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Κύριε Πλεύρη, έχετε το λόγο, για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, εγώ δέχοµαι ότι, δυ-

στυχώς, υπάρχουν πολλές δυσκολίες στην υλοποίηση µεγάλων
έργων. Βεβαίως, είναι σεβαστές οι αποφάσεις του Συµβουλίου
Επικρατείας. Αυτό δεν σηµαίνει, όµως, ότι δεν µπορούµε να τις
κρίνουµε. Η δική µου κριτική στο Συµβούλιο της Επικρατείας στη
συγκεκριµένη απόφαση είναι ότι αν οι δικαστές που έβγαλαν
αυτήν την απόφαση ζούσαν στο χρυσό αιώνα του Περικλέους,
θα έβγαζαν αντισυνταγµατικό και το κτίσιµο της Ακρόπολης.
∆ιότι εδώ έχουµε φτάσει ουσιαστικά να µην µπορεί να γίνει κα-
νένα έργο σε αυτήν εδώ τη χώρα λόγω ενός οικολογικού ακτιβι-
σµού, που χαρακτηρίζει τους δικαστές του Συµβουλίου της
Επικρατείας. Το είδαµε και εχθές αυτό.

Η ουσία του πράγµατος, όµως, κύριε Υπουργέ, είναι ότι πρέ-
πει να προχωρήσουµε στη διπλή ανάπλαση. Εδώ δεν υπάρχει
καµµία διαφωνία. Και είναι ξεκάθαρο ότι πρέπει να ικανοποιή-
σουµε πλήρως τον «Ερασιτέχνη», διότι µόνο µε την έγγραφη συ-
ναίνεση του «Ερασιτέχνη» µπορεί να δοθεί η Λεωφόρος
Αλεξάνδρας. Άρα το έργο µπορεί να προχωρήσει.

Κύριε Υπουργέ, όµως, είστε ΠΑΕ Παναθηναϊκός. Λέτε ότι θα
πάρετε νοµοθετική πρωτοβουλία -η απόφαση του Συµβουλίου
της Επικρατείας είναι από τον Οκτώβριο του 2009 και αυτή τη
στιγµή είµαστε στον Οκτώβριο του 2010- και ένα χρόνο δεν εί-
δαµε αυτή τη νοµοθετική πρωτοβουλία. Το αν εσείς τώρα, ως
Κυβέρνηση, κάνετε διαβουλεύσεις µε τους εµπλεκοµένους είναι
θεµιτό. ∆εν µπορούµε να ξέρουµε το ακριβές περιεχόµενο.

Η ουσία του πράγµατος είναι όµως, ότι και ο κόσµος του Πα-
ναθηναϊκού και η ίδια η ΠΑΕ βλέπει να περνάει άλλος ένας χρό-
νος και να µην έρχεται αυτή η νοµοθετική πρωτοβουλία. Μακάρι
να δούµε το νόµο που θέλετε να φέρετε –γιατί, και πριν έξι µήνες,
σε ερώτηση του κ. Γεωργιάδη απαντούσατε γι’ αυτό εδώ το
θέµα- και µακάρι µε αυτό το νόµο να καλύπτετε και τις ενστάσεις
που έχει η ΠΑΕ Παναθηναϊκός, ώστε ουσιαστικά να προχωρήσει
η διπλή ανάπλαση, όχι µόνο µε τις εγκαταστάσεις του Ερασιτέ-
χνη, αλλά και µε το νέο γήπεδο του Παναθηναϊκού.

Το έχετε καταλάβει κι εσείς –ξέρω, βέβαια, την ευαισθησία σας
για άλλο σωµατείο για το οποίο υπάρχει το θέµα της κατασκευής
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του γηπέδου- ότι δεν είναι δυνατόν τέσσερα χρόνια να συζητάµε
αυτό το θέµα, να «κολλάει» αυτό το θέµα, να εξωθούµε όλα τα
µέρη στα άκρα µε τη λογική ότι δεν βλέπουν να προχωράει. Και
επιτέλους, πρέπει από τη δική σας Κυβέρνηση, στο βαθµό που
της αναλογεί, να προχωρήσει. ∆εν σας είπα ότι το έργο δεν έχει
προχωρήσει µόνο και µόνο από κωλυσιεργία της Κυβέρνησης,
αλλά θεωρώ ότι ο ένας χρόνος που πέρασε ήταν αρκετός για να
έχουµε τη νοµοθετική πρόβλεψη.

Προσέξτε, κύριε Υπουργέ, ναι στο γήπεδο του Παναθηναϊκού,
αλλά και στη διπλή ανάπλαση, η οποία είναι ο πνεύµονας της
Αθήνας. Και µην κοροϊδευόµαστε. Για να πέσουν αυτά τα κεφά-
λαια, τα οποία χρειάζονται και να προχωρήσει η διπλή ανάπλαση,
θα πρέπει να δούµε τη δυνατότητα να επανέλθει ο Παναθηναϊκός
στις συζητήσεις, να γίνει το γήπεδο στο Βοτανικό, αν έχει τη ρύθ-
µιση και να προχωρήσουν και τα άλλα επενδυτικά έργα συγκε-
κριµένων επιχειρηµατιών εκεί πέρα, οι οποίοι θα δώσουν πνοή
σε µια εποχή που η Κυβέρνησή σας έχει θέσει προτεραιότητα
την ανεργία και αυτήν τη στιγµή πεντακόσιες τριάντα οικογένειες
δεν εργάζονται, επειδή υπάρχει καθυστέρηση στη νοµοθετική
ρύθµιση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Πλεύρη.

Παρακαλώ, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

Αγαπητέ συνάδελφε, θα επαναλάβω και πάλι, γιατί αναφερθή-
κατε στους χρόνους, ότι, πράγµατι τον Οκτώβριο του 2009, το
Σ.τ.Ε δηµιούργησε την εµπλοκή. Εµείς το Μάρτιο του 2010 ήµα-
σταν έτοιµοι. Είχαµε τη νοµοθετική ρύθµιση. Θα µου πείτε: Μετά
από πέντε µήνες; Μετά από πέντε µήνες.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Πέντε µήνες κάνατε…
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Μισό λεπτό.
Επαναλαµβάνω και πάλι, χωρίς να θέλω να λάβω υπ’ όψιν µου

καθόλου -και το είδατε και στην τοποθέτησή µου πριν- το δελτίο
Τύπου που εξέδωσε η ΠΑΕ Παναθηναϊκός, γιατί πιστεύω ότι προ-
βληµατίζει και εσάς και εµένα και τον καθένα και δεν θέλω να
επεκταθώ σε αυτό.

Θέλω να πω, λοιπόν, ότι η Κυβέρνηση από την πρώτη στιγµή
επέδειξε αντανακλαστικά. Κάλεσε τους εµπλεκόµενους φορείς,
συζήτησε µαζί τους και βρήκε µία λύση µέσω της νοµοθετικής
ρύθµισης, όπου πιστεύουµε, πράγµατι, ότι µπορεί να προχωρή-
σει η διπλή ανάπλαση και βεβαίως, ο Παναθηναϊκός -ένα ιστο-
ρικό σωµατείο, όπως κι εσείς είπατε- να βρει το σπίτι του.

Επίσης, ένα ερασιτεχνικό σωµατείο των Αθηνών είναι και ο
Ερασιτέχνης Παναθηναϊκός. Σήµερα, χιλιάδες οικογένειες στέλ-
νουν τα παιδιά τους και γυµνάζονται σ’ αυτό το ιστορικό σωµα-
τείο της Αθήνας. Το λέω και το φωνάζω ότι επειδή υπηρετούµε
το στόχο της διπλής ανάπλασης, δεν µπορεί να µείνει χωρίς
εγκαταστάσεις. Αυτή η δέσµευσή µας είναι από το Μάρτιο µήνα,
ώστε να βγάλουµε από το µυαλό του οποιουδήποτε καταστρο-
φέα ή κινδυνολόγου όλα αυτά τα σενάρια, τα οποία έπαιζαν
εκείνη τη δεδοµένη στιγµή!

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, προς εσάς, προς το Κοινοβούλιό µας,
προς τους πολίτες και κυρίως προς τους φίλους του Παναθη-
ναϊκού που ανησυχούν, ότι η νοµοθετική ρύθµιση είναι έτοιµη.
Στα µέσα του Νοέµβρη βγαίνει στη διαβούλευση. ∆έκα µέρες και
κατατίθεται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Και θα συµφωνήσω µαζί σας σε κάτι που είναι πάρα πολύ σο-
βαρό και το είπατε, ότι δηλαδή θα πρέπει όλοι να καθίσουν σε
ένα τραπέζι, γιατί η διπλή ανάπλαση, χωρίς όλους τους εµπλε-
κόµενους, δεν µπορεί να προχωρήσει.

Συµφωνώ µαζί σας. Σας λέω ότι η Κυβέρνηση έδειξε τα αντα-
νακλαστικά, πήρε την πρωτοβουλία. Χάθηκαν έξι µήνες. Και σας
λέω ότι τον Αύγουστο ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης ήταν
αυτός, ο οποίος κάλεσε όλους τους εµπλεκοµένους, ενώ θα
έπρεπε κάποιος άλλος να πάρει αυτήν την πρωτοβουλία.

Θέλω να πω, λοιπόν, και να ξεκαθαρίσω ότι η διπλή ανάπλαση

είναι κάτι το οποίο το πιστεύουµε, θέλουµε να προχωρήσει και γι’
αυτό πολύ σύντοµα στο Κοινοβούλιό µας θα λυθεί αυτό το θέµα
µε τη νοµοθετική ρύθµιση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 153/19-10-2010 επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. ∆ηµητρίου Παπαδηµούλη προς τους Υπουργούς
Οικονοµικών και Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά
µε την προστασία των χαµηλόµισθων, των ανέργων, των συντα-
ξιούχων, κ.λπ..

Στον ερωτώντα Βουλευτή κ. ∆ηµήτριο Παπαδηµούλη θα απα-
ντήσει ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

Τώρα το λόγο έχει για δύο λεπτά ο κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµού-
λης για να παρουσιάσει την επίκαιρη ερώτηση.

Ορίστε, κύριε Βουλευτά, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η πολιτική σας ένα χρόνο τώρα, πατώντας στα

χάλια της οικονοµίας, που άφησε η Νέα ∆ηµοκρατία, αυξάνει την
ύφεση, την ανεργία και τη φτώχεια τόσο πολύ που τροµάξατε
και εσείς µε τα αρνητικά αποτελέσµατα αυτής της πολιτικής! Πιο
πολύ, όµως, τροµάξατε µε τα αρνητικά αποτελέσµατα που προ-
βλέπουν όλες οι δηµοσκοπήσεις για τους υποψηφίους σας στις
προσεχείς περιφερειακές και δηµοτικές εκλογές. Έτσι, ο Πρω-
θυπουργός στη Θεσσαλονίκη υποσχέθηκε µέτρα ανακούφισης
και στήριξης χαµηλόµισθων, χαµηλοσυνταξιούχων και ανέργων.

Χθες, ο κύριος Πρωθυπουργός ανακοίνωσε κάποια στήριξη σε
πεντακόσιες χιλιάδες χαµηλοσυνταξιούχους. ∆εν είπε, όµως,
πόσα θα δώσει στον καθένα και ποιους θα περιλαµβάνουν αυτά
τα κριτήρια. Έτσι, πολλές εφηµερίδες τώρα, ακόµα και συµπο-
λιτευόµενες της Κυβέρνησης, λένε ότι η χθεσινή αόριστη πρω-
θυπουργική εξαγγελία ήταν µέτρο στήριξης όχι των
χαµηλοσυνταξιούχων, αλλά των υποψηφίων του ΠΑΣΟΚ που τα
πάνε άσχηµα στις δηµοσκοπήσεις.

Σας ερωτώ λοιπόν, ποια µέτρα θα πάρετε για τη στήριξη των
ανέργων που έχουν το µικρότερο επίδοµα ανεργίας και τη µι-
κρότερη διάρκεια στήριξης των ανέργων σε όλη την Ευρωζώνη,
ποια µέτρα θα πάρετε για την καταπολέµηση της φτώχειας που
καλπάζει –είµαστε δεύτεροι, ως χώρα, σε επίπεδο ανεργίας ανά-
µεσα στους είκοσι επτά µετά τη Λετονία- και ποια µέτρα θα πά-
ρετε για τη στήριξη και όχι την αποδυνάµωση του κοινωνικού
κράτους που έχετε συνυπογράψει µε την τρόικα στο µνηµόνιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ τον Υφυ-
πουργό κ. Σαχινίδη να λάβει το λόγο.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, κανείς δεν αµφισβητεί ότι το πρόβληµα της
φτώχειας στη χώρα µας είναι υπαρκτό. Θέλω να σας υπενθυµίσω
ότι πριν από λίγους µήνες, η χώρα µας έφθασε στα όρια της χρε-
οκοπίας, ενώ βρισκόµασταν στη µέση µίας ύφεσης και είναι γε-
γονός ότι προχωρήσαµε σε δύσκολες αποφάσεις.

Ήµασταν υποχρεωµένοι, όµως, να προχωρήσουµε σε δηµο-
σιονοµική προσαρµογή για να προστατέψουµε τη χώρα. Προ-
χωρήσαµε, λοιπόν, σε περικοπές µισθών και συντάξεων και
αυξήσαµε το ΦΠΑ. Αυτό είχε σαν αποτέλεσµα σαφώς να επηρε-
αστεί το βιοτικό επίπεδο των Ελλήνων πολιτών.

Όµως, την ίδια στιγµή, ακριβώς επειδή αντιλαµβανόµαστε ότι
το µέλλον και η προοπτική των Ελλήνων πολιτών περνούν µόνο
µέσα από την έξοδο της χώρας από την κρίση και ιδιαίτερα από
την ύφεση, προχωρήσαµε σε διαρθρωτικές αλλαγές, έτσι ώστε
η χώρα να µπορέσει να επανέλθει σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυ-
ξης. Αυτό θα εξασφαλίσει τη δηµιουργία θέσεων εργασίας, αλλά
και οι άνεργοι θα ξεπεράσουν τη δύσκολη θέση στην οποία βρί-
σκονται παγιδευµένοι.

Στόχος µας είναι να αποκαταστήσουµε την αξιοπιστία της
χώρας, να µπορέσουµε να εξασφαλίσουµε πρόσβαση στις διε-
θνείς αγορές κεφαλαίου, να χρηµατοδοτήσουµε την πραγµατική
οικονοµία και να δηµιουργηθούν επενδύσεις, διότι µόνο κάτω
από αυτές τις προϋποθέσεις θα δηµιουργηθούν νέες θέσεις ερ-
γασίας στη χώρα.
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Όσον αφορά το ερώτηµά σας για το ποσοστό της φτώχειας
στη χώρα µας, θα πρέπει να ξέρετε ότι τα δεδοµένα της στατι-
στικής έρευνας, τα οποία είναι διαθέσιµα αυτήν τη στιγµή, αφο-
ρούν το έτος 2008. Άρα, εκ των πραγµάτων, δεν µπορώ να
απαντήσω στο ερώτηµα το οποίο θέτετε, δηλαδή στο ποιες
υπήρξαν οι επιπτώσεις από την πρόσφατη κρίση στο ποσοστό
φτώχειας της χώρας. Επίσης, θα ήθελα να σας πω ότι δεν υπάρ-
χει καµµία βάση δεδοµένων, η οποία να µπορεί αυτήν τη στιγµή
να δώσει απάντηση στο ερώτηµα το οποίο θέτετε.

Αναφερθήκατε, επίσης, στη δέσµευση που έδωσε ο Πρωθυ-
πουργός και αισθανθήκατε την ανάγκη να χαρακτηρίσετε αυτή τη
δέσµευση ως µία προσπάθεια να στηρίξει τους υποψηφίους του
ΠΑΣΟΚ.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι η δέσµευση του Πρωθυπουρ-
γού στην Έκθεση της Θεσσαλονίκης δεν είχε καµµία σχέση ούτε
µε τις δηµοσκοπήσεις ούτε και µε τίποτε άλλο από αυτά τα οποία
επικαλεστήκατε στην ερώτησή σας. Αντίθετα, ήταν µια πρωτο-
βουλία του Πρωθυπουργού, ο οποίος, ακριβώς επειδή αντιλαµ-
βανόταν το µέγεθος των προβληµάτων µε τα οποία βρίσκονται
αντιµέτωποι πολλοί συµπολίτες µας, έθεσε τότε δύο συγκεκρι-
µένα ζητήµατα. Το πρώτο από αυτά αφορούσε το πρόβληµα της
ανεργίας.

Θέλω, λοιπόν, να σας πω ότι αυτήν τη στιγµή έχουν χαραχθεί,
σχεδιαστεί και ανακοινωθεί δεκαεπτά προγράµµατα του ΟΑΕ∆
µε τα οποία µετατοπίζεται το κέντρο βάρους από την επιδότηση
της ανεργίας στην επιδότηση της εργασίας.

Τα προγράµµατα αυτά σχεδιάστηκαν για πρώτη φορά µετά
από διαβούλευση µε τους κοινωνικούς εταίρους, οι οποίοι θα
συµµετέχουν και στην αποτίµηση των αποτελεσµάτων και θα κι-
νούνται σε πέντε βασικές κατευθύνσεις. Αυτές είναι: η διατήρηση
των θέσεων εργασίας και της προσαρµοστικότητας των επιχει-
ρήσεων, η ένταξη στην αγορά εργασίας και η απόκτηση εργα-
σιακής εµπειρίας, η επανένταξη των ανέργων, η ένταξη και η
υποστήριξη των γυναικών στην αγορά εργασίας και η στήριξη
ατόµων µε αναπηρία και ευπαθών κοινωνικών οµάδων. Αυτό το
πρόγραµµα είναι ύψους 2,5 δισεκατοµµυρίων και υπολογίζεται
ότι θα επωφεληθούν εξακόσιες εξήντα επτά χιλιάδες άνεργοι και
εργαζόµενοι.

Αυτά, κύριε συνάδελφε, είναι συγκεκριµένα µέτρα και συγκε-
κριµένες δράσεις και δεν έχουν να κάνουν ούτε µε την προεκλο-
γική περίοδο ούτε µε προεκλογικές εξαγγελίες. Αντίθετα, έχουν
να κάνουν µε µέτρα πολιτικής που ανακοινώνουµε, προκειµένου
να στηρίξουµε συµπολίτες µας, οι οποίοι αυτήν τη στιγµή βρί-
σκονται αντιµέτωποι µε το πρόβληµα της ανεργίας ή προκειµέ-
νου να προστατεύσουµε θέσεις εργασίας.

Σε ό,τι αφορά την άλλη δέσµευση που ανέλαβε ο Πρωθυ-
πουργός στη ∆ιεθνή Έκθεση της Θεσσαλονίκης, θα ήθελα να
σας πω ότι χθες ο Πρωθυπουργός έκανε µία ξεκάθαρη δήλωση.

Αυτό που µπορώ να σας πω µε υπευθυνότητα είναι ότι αυτήν
τη στιγµή σχεδιάζουµε να δώσουµε µία εφάπαξ στήριξη σε
όλους αυτούς, οι οποίοι βρίσκονται –πάντοτε µε βάση τα εισο-
δηµατικά κριτήρια- σε πάρα πολύ δύσκολες συνθήκες. Θα δο-
θούν ποσά των 100 µέχρι και 300 ευρώ σ’ αυτούς, οι οποίοι έχουν
πάρα πολύ χαµηλές συντάξεις. Το µέτρο αυτό αφορά τουλάχι-
στον πεντακόσιες χιλιάδες άτοµα, ενώ το συνολικό ποσό θα είναι
της τάξης των 100 εκατοµµυρίων ευρώ και θα διατεθεί, προκει-
µένου να στηριχθούν αυτοί οι συµπολίτες µας.

Επίσης, σας υπενθυµίζω ότι αυτή ήταν και µια δέσµευση –και
σας το υπενθυµίζω για να σας δείξω ότι και πάλι δεν έχει σχέση
µε τις προεκλογικές εξαγγελίες- την οποία είχαµε αναλάβει όταν
ανακοινώσαµε την αναστολή της καταβολής της δεύτερης δόσης
του επιδόµατος κοινωνικής αλληλεγγύης. Είχαµε πει τότε ότι ένα
µέρος από αυτά θα τα χρησιµοποιήσουµε για να στηρίξουµε
τους συµπολίτες µας. Ήρθε, λοιπόν, η ώρα να το υλοποιήσουµε
αυτό. Μέχρι το τέλος του χρόνου, θα έχουν δοθεί αυτά τα χρή-
µατα στους συµπολίτες µας.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε, θα συνεχίσω στη δευ-
τερολογία µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν δώσω το λόγο στον κ. Πα-

παδηµούλη, θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-

δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργά-
νωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και µα-
θήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 2ο
Γυµνάσιο Παλλήνης.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Παπαδηµούλης έχει το λόγο για τρία
λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ειλικρινά
δεν περίµενα ότι τόσο γρήγορα, λίγες ώρες µετά, µε τους αριθ-
µούς που µας δώσατε θα αποδεικνύατε ότι ήταν «άνθρακες ο θη-
σαυρός» η χθεσινή ποµπώδης προεκλογική εξαγγελία για
στήριξη των χαµηλοσυνταξιούχων.

Τι µας είπατε; Ότι καταργώντας –γιατί εσείς καταργήσατε- τη
δεύτερη δόση του επιδόµατος αλληλεγγύης, κόβοντας δηλαδή
από τους φτωχούς 500 εκατοµµύρια ευρώ, που τους είχατε υπο-
σχεθεί και νοµοθετήσει, τους δίνετε το 1/5 απ’ αυτά ως κόλλυβα,
ως ψίχουλα και «καλή ψυχή»!

Οι αριθµοί που µας είπατε επιβεβαιώνουν ότι ήταν ένα επικοι-
νωνιακό τρικ, για να στηριχθούν οι υποψήφιοι του ΠΑΣΟΚ που
ασθµαίνουν στις δηµοσκοπήσεις. Γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο ο
Πρωθυπουργός δεν είπε χθες αριθµούς. Είπε απλώς «θα δώ-
σουµε». Γιατί αν έλεγε πόσα θα δώσετε, σήµερα στους, ανά την
επικράτεια, καφενέδες θα ηχούσαν πικρά σχόλια.

Είπατε για τη φτώχεια. Ναι, τα επίσηµα στοιχεία του 2008 λένε
ότι στην Ελλάδα η φτώχεια είναι 21%, δηλαδή δυόµισι εκατοµ-
µύρια άνθρωποι, και είµαστε δεύτεροι σε φτώχεια µέσα στους
είκοσι επτά µετά τη Λετονία. ∆εν χρειάζεται στατιστικές, για να
καταλάβει κανείς ότι στην Ελλάδα η φτώχεια –και µάλιστα η
ακραία φτώχεια- σε αυτά τα δυόµισι χρόνια αυξήθηκε. Μελέτη
του Πανεπιστηµίου Αθηνών λέει ότι ζουν σε συνθήκες ακραίας
φτώχειας, χωρίς σύνταξη και χωρίς οποιοδήποτε εισόδηµα, πάνω
από τετρακόσιες χιλιάδες Έλληνες.

Σας ερωτώ. Έως πότε η Ελλάδα θα είναι µία από τις ελάχι-
στες ευρωπαϊκές χώρες που δεν έχει καθιερώσει ελάχιστο κοι-
νωνικά εγγυηµένο εισόδηµα; Είναι κάνα δυο χώρες στις είκοσι
επτά, που δεν έχουν αυτό το θεσµό. Μία απ’ αυτές είναι και η Ελ-
λάδα.

Μιλήσατε για την ανεργία. Η Ελλάδα µαζί µε την Πορτογαλία
είναι οι χώρες στην Ευρωζώνη που έχουν το µικρότερο επίδοµα
για τους άνεργους και τη µικρότερη διάρκεια στήριξης των ανέρ-
γων. Πότε; Σε µία στιγµή που εσείς προβλέπετε, µε το προσχέ-
διο του προϋπολογισµού, ότι η επίσηµα καταγεγραµµένη
ανεργία, που είναι πολύ χαµηλότερη από την πραγµατική θα ανέ-
βει κατά τρεις µονάδες, δηλαδή από το 11,8%, µε τα δικά σας
στοιχεία, στο 14,5%. Η ΓΣΕΕ, που έχει την πλειοψηφία της
ΠΑΣΚΕ και όχι της αυτόνοµης παρέµβασης, προβλέπει ανεργία
που θα πάει στο 20%.

Σας ερωτώ. Τι µέτρα παίρνετε, εκτός από το να εξαγγέλλετε
προγράµµατα, για να µειωθεί η ανεργία και για να αυξηθεί η στή-
ριξη των ανέργων; Εσείς στο µνηµόνιο έχετε υπογράψει δέ-
σµευση µε την τρόικα ότι και το κονδύλι του κοινωνικού κράτους
που δίνετε για στήριξη των ανέργων θα µειωθεί κατά 500 εκα-
τοµµύρια ευρώ.

Κύριε Υπουργέ, τα πολλά λόγια είναι φτώχεια. Ένας σπου-
δαίος άνθρωπος, ο Μαχάτµα Γκάντι είχε πει µια µεγάλη κουβέ-
ντα: «Η φτώχεια είναι η πιο ακραία µορφή βίας» και η πολιτική
σας αυξάνει και τη φτώχεια, αυξάνει και την ανεργία!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Πα-
παδηµούλη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κυρία

Πρόεδρε, «φίλος µεν ο Πλάτων, φιλτάτη δε η αλήθεια». Η αλή-
θεια είναι ότι ο συνάδελφός µου κ. Παπαδηµούλης, καίτοι προ-
σφεύγει σε σωστές πηγές πληροφόρησης, τις διαβάζει µε έναν
τρόπο ελλειπτικό. Τι εννοώ;

Όντως, τα στοιχεία τα οποία επικαλείται για τη φτώχεια είναι
αυτά τα οποία ανέφερε ο ίδιος. Εκείνο, όµως, το οποίο παρέ-
λειψε να µας πει ο κύριος συνάδελφος, και µάλιστα τόνισε ότι τα
στοιχεία τα οποία επικαλείται αφορούν το 2008, είναι ότι η χώρα
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αυτή, σύµφωνα µε τα ίδια στοιχεία τα οποία επικαλείται ο κ. Πα-
παδηµούλης, κάνει µία µεγάλη κοινωνική προσπάθεια σε σύ-
γκριση µε τις υπόλοιπες χώρες.

Ως ποσοστό του ΑΕΠ, τα ποσά τα οποία δαπανούµε, για να
προστατεύσουµε αυτούς που είναι σε δύσκολες συνθήκες, είναι
περίπου οι ίδιες δαπάνες που κάνουν και οι υπόλοιπες χώρες της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Εκείνο, λοιπόν, που παρέλειψε να πει ο συνάδελφος, και συν-
δέεται µε αυτό που είπε προηγουµένως σε σχέση µε το τι περι-
λαµβάνεται µέσα στο µνηµόνιο και τι όχι, είναι ότι η Ελλάδα,
παρά το γεγονός ότι ξοδεύει τόσα χρήµατα για την κοινωνική
προστασία, επιτυγχάνει πολύ µικρό αποτέλεσµα, δηλαδή πολύ
λίγοι συµπολίτες µας καταφέρνουν τελικά να βγουν από τη φτώ-
χεια.

Και επειδή γνέφει καταφατικά, θέλω να εκτιµήσω το γεγονός
ότι αναγνωρίζει ο κ. Παπαδηµούλης πως αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα. Αναγνωρίζει ο κ. Παπαδηµούλης ότι έχω απόλυτο δίκιο,
ότι δηλαδή ενώ ξοδεύουµε πάρα πολλά χρήµατα, τελικά η στό-
χευση, την οποία κάνουµε δεν είναι αποτελεσµατική. Ακριβώς
αυτό περιλαµβάνεται µέσα στο µνηµόνιο και λέω ότι πρέπει να
γίνει επαναξιολόγηση του κράτους πρόνοιας και των πολιτικών
κοινωνικής προστασίας, διότι τελικά η Ελλάδα είναι τελευταία ως
προς την αποτελεσµατικότητα των χρηµάτων που δαπανά για
µέτρα κοινωνικής προστασίας.

Αντιλαµβάνοµαι ότι 100.000.000 σε αυτές τις δύσκολες συν-
θήκες µπορεί να µην είναι πάρα πολλά. Όµως σηµατοδοτούν τη
θέληση αυτής της Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού να προ-
στατεύσει αυτούς που βρίσκονται σε δύσκολες συνθήκες. Θέλω
να σας υπενθυµίσω ότι πριν από λίγους µήνες συζητιόταν σε όλο
τον κόσµο ότι η χώρα µπορεί να χρεοκοπήσει. Σήµερα η χώρα
στέκεται στα πόδια της και έχει πάρει µία σειρά από µέτρα και
πρωτοβουλίες για να διασφαλίσει ότι θα συνεχίσει να λειτουρ-
γεί.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Τα µέτρα τα οποία παίρνουµε για να φέρουµε την οικονοµία
σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης, για να προσελκύσουµε επεν-
δύσεις, για να στηρίξουµε τις προοπτικές ανάπτυξης της χώρας
είναι ο µόνος εγγυητής ότι θα προστατευθούν αυτοί που έχουν
ανάγκη.

Απαξιώσατε τα προγράµµατα που ανακοινώθηκαν από τον
ΟΑΕ∆. Τα 100.000.000 σας φαίνονται λίγα. Όµως, δεν είδα να
κάνετε κανένα σχόλιο για το γεγονός ότι τα προγράµµατα του
ΟΑΕ∆ είναι ύψους 2.500.000.000 ευρώ. Είναι λίγα αυτά που θα
διαθέσουµε για να προστατεύσουµε εξακόσιες εξήντα επτά χι-
λιάδες άτοµα; Γιατί έρχεστε ειρωνικά και σχολιάζετε τα
100.000.000 που είναι από τη δεύτερη δόση του επιδόµατος κοι-
νωνικής αλληλεγγύης και αρνείστε να σχολιάσετε την πρωτο-
βουλία που παίρνουµε για να στηρίξουµε 667.000 συµπολίτες
µας;

Όσον αφορά το θέµα του ελάχιστου εγγυηµένου εισοδήµα-
τος, θέλω να σας υπενθυµίσω ότι το ΠΑΣΟΚ έχει µία σταθερή
τοποθέτηση γύρω από αυτό το ζήτηµα, αν και εµείς αναφερό-
µαστε σε ένα ελάχιστο εγγυηµένο επίπεδο αξιοπρεπούς διαβίω-
σης, το οποίο προφανώς επειδή περνάει µέσα από την
αποκατάσταση των οικονοµικών της χώρας, δεν θα µπορούσαµε
αυτή τη στιγµή να προχωρήσουµε στην υλοποίησή του. Και σας
τονίζω ότι αυτή η εγγύηση δεν αφορά µόνο οικονοµικά ζητήµατα,
αλλά και µε µία σειρά θέµατα που σχετίζονται µε τη δηµόσια δι-
οίκηση, µε τον τρόπο που λειτουργεί, µε τον τρόπο µε τον οποίο
διασφαλίζουµε ότι οι πολίτες που έχουν ανάγκη από την προ-
στασία του κράτους θα έχουν πρόσβαση στις υπηρεσίες του.

Όλα αυτά αποτελούν αντικείµενο των πολιτικών τις οποίες
ακολουθούµε τους τελευταίους µήνες για να επαναφέρουµε
αυτή τη χώρα σε τάξη. Παραµένουµε συνεπείς απέναντι στη δέ-
σµευση που έχουµε δώσει στους Έλληνες πολίτες, ότι πραγµα-
τικά ενδιαφερόµαστε να προχωρήσουµε στην διαµόρφωση ενός
ελάχιστου επιπέδου αξιοπρεπούς διαβίωσης. Όλες µας οι πολι-
τικές και οι πρωτοβουλίες οδηγούν προς αυτή την κατεύθυνση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Επίκαιρες ερωτή-
σεις δευτέρου κύκλου:

Η δεύτερη µε αριθµό 145/19-10-2010 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου Μπούρα, προς
τον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης, σχετικά µε τη µεταφορά καίριων υπηρεσιών για την
Περιφέρεια Ανατολικής και ∆υτικής Αττικής κ.λπ., δεν θα συζη-
τηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η τέταρτη µε αριθµό 128/18-10-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση του Ανεξάρτητου Βουλευτή κ. Βασιλείου Οικονόµου προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την
κατάργηση των οκτώ (8) διοδίων εντός του ∆ήµου Ωρωπού κ.λπ.,
δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού, ο
οποίος βρίσκεται στη Βαρσοβία και διαγράφεται.

Έχω ενηµερωθεί κατά την αλλαγή του Προεδρείου ότι ο κύ-
ριος συνάδελφος έχει ζητήσει το λόγο.

Ορίστε, κύριε Οικονόµου, έχετε το λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να κάνω

ένα σχόλιο.
Αναφέρατε ότι ο κύριος Υπουργός είναι στη Βαρσοβία. Μόλις

µαθαίνω ότι βρίσκεται σε Αίθουσα επάνω στο Κοινοβούλιο. ∆εύ-
τερον, αυτή η απουσία των Υπουργών δεν είναι κακή συµπερι-
φορά απέναντι στους Βουλευτές, αλλά είναι απέναντι στο
Κοινοβούλιο. Εάν ο κύριος Υπουργός είναι εδώ και αποφεύγει
φυγοµαχώντας να απαντήσει σε καίριο θέµα, το οποίο απασχο-
λεί χιλιάδες συµπολίτες µας, όχι µόνο στον Ωρωπό αλλά σε όλη
την Αττική και στην Ελλάδα, που είναι τα διόδια, θα πρέπει να ξε-
καθαρίσουµε ότι εδώ είναι κακή συµπεριφορά. Αυτή η φυγοµα-
χία δεν µπορεί να γίνει αποδεκτή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κύριε Οικονόµου, ο
ρόλος του Προεδρείου δεν είναι να κάνει τον επιθεωρητή. Σας
ευχαριστώ πάρα πολύ.

Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 151/19-10-2010 επί-
καιρη ερώτηση του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κι-
νήµατος κ. ∆ηµητρίου Παπουτσή προς τους Υπουργούς
Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την επιδότηση του κόστους
εργασίας στους Νοµούς Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης
κ.λπ..

Ο ερωτών Βουλευτής κ. Παπουτσής έχει το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, σας συγχαίρω επί τη αναλήψει των

καθηκόντων σας. Θέλω να αναφερθώ στο περιεχόµενο της επί-
καιρης ερώτησής µου.

∆εν σας κρύβω ότι έχω επανειληµµένα ενοχλήσει µε επιστο-
λές, υποµνήµατα και λοιπές παραστάσεις τόσο τους προκατό-
χους σας όσο και συναδέλφων σας των άλλων συναρµοδίων
Υπουργείων. Αισιοδοξώ ότι σήµερα έρχεστε, κοµίζοντας µία απά-
ντηση που θα ικανοποιεί τον κόσµο της επιχειρηµατικότητας, των
µικροµεσαίων επιχειρήσεων και κατ’ επέκταση όλους τους ερ-
γαζόµενους, αλλά δυστυχώς και τους πολλούς ανέργους των το-
πικών µας κοινωνιών στους Νοµούς Καβάλας και ∆ράµα. Στη
βάση άλλωστε της ισότιµης αντιµετώπισης και των πέντε νοµών
της ίδιας Περιφερειακής Αυτοδιοίκησης Ανατολικής Μακεδονίας
και Θράκης, µια ισότιµη αντιµετώπιση που πρέπει να υπάρχει βε-
βαίως.

Θεωρώ σηµαντικό το να ξεκινήσω την ανάπτυξη αυτής της επί-
καιρης ερώτησής µου, παραθέτοντας κάποια στοιχεία, τα οποία
είναι επεξηγηµατικά για το πού ήµασταν, πού καταλήξαµε, αλλά
και πού θέλουµε να πάµε, αναφορικά µε την επιδότηση του κό-
στους εργασίας σε ποσοστό 12%.

Η επιδότηση της εργασίας µε ποσοστό 12% για τους Νοµούς
Καβάλας και ∆ράµα ήταν ένα κεκτηµένο από την προηγούµενη
κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ κι έπειτα από διάφορες προηγούµενες
διακυµάνσεις, ίσχυσε κατά τα έτη από 01-01-2003 έως τις 31-12-
2006. Ταυτόχρονα βέβαια, ίσχυσε και για τους υπόλοιπους νο-
µούς της Περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης,
δηλαδή τους Νοµούς Ξάνθης, Ροδόπης και Έβρου. Για όσο
καιρό ίσχυσε αποτέλεσε, τόσο για τους Νοµούς Καβάλας και
∆ράµας όσο και για όλη την Περιφέρεια, ένα ιδιαίτερα σηµαντικό
αναπτυξιακό κίνητρο.

Αρχικά, λοιπόν, η ισχύς της προαναφερθείσας κοινής υπουρ-
γικής απόφασης για τους Νοµούς Καβάλας και ∆ράµας έληξε
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την 31-12-2006. Λόγω µη ανανέωσής της, η επιδότηση του κό-
στους µισθοδοσίας ή εργασίας επανήλθε στο πρότερο ποσοστό
του ύψους του 4% κατά το έτος 2007, αλλά µόνο για τους Νο-
µούς Καβάλας και ∆ράµας. Τη διετία 2008 και 2009 µε την µε
αριθµό 32224/908/14-07-2008 κοινή υπουργική απόφαση επα-
νήλθε το µέτρο της επιδότησης του 12% στους δύο Νοµούς Κα-
βάλας και ∆ράµας. Ωστόσο, αποτέλεσε κενό γράµµα γιατί τα
τελευταία τρία έτη, τα τελευταία έξι εξάµηνα µέχρι και το τέλος
του 2010, δεν έχουν καταβληθεί τα οφειλόµενα, παρά µόνο ελά-
χιστο µέρος του πρώτου εξαµήνου του 2008, που και αυτό κα-
ταβλήθηκε την άνοιξη του 2010.

Επιπλέον, πρέπει να τονίσω ότι µια σειρά µικροµεσαίες επιχει-
ρήσεις, όπως κοµµωτήρια, συνεργεία αυτοκινήτων, εκδοτικές
επιχειρήσεις, συνεργεία κατασκευαστικών εργασιών και άλλες
συναφείς µικροµεσαίες επιχειρήσεις, παρά το γεγονός ότι προ-
βλέπεται στο νόµο, δεν τυγχάνουν της αντίστοιχης δυνατότητας
αξιοποίησης αυτού του µέτρου.

Συνοψίζοντας, λοιπόν και στο πλαίσιο των ανωτέρω, θεωρώ
ότι είναι επιτακτικό το αίτηµα για την έκδοση µιας νέας κοινής
υπουργικής απόφασης, κύριε Υπουργέ, η οποία θα επαναφέρει
για τους δύο Νοµούς Καβάλας και ∆ράµας το πρότερο ποσοστό
του 12% ως επιδότηση του κόστους εργασίας και ως στοιχειώ-
δες, αυτονόητο -κατά τη γνώµη µου- άλλωστε, βήµα εµπέδωσης
µιας δίκαιης και ισότιµης βάσης για το κοινό αναπτυξιακό µέλ-
λον όλης της Περιφερειακής Αυτοδιοίκησης Ανατολικής Μακε-
δονίας και Θράκης, εν όψει µάλιστα και της εφαρµογής του
σχεδίου «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κι εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κύριοι συνάδελφοι, είµαι υποχρεωµένος να πω ότι ο κ. Μα-

γκριώτης είναι στη Βαρσοβία, σύµφωνα µε τον έλεγχο που
έκανα.

Το λόγο έχει τώρα ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης κ. Βασίλειος Κεγκέρογλου.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Αναφέρθηκα σε προηγούµενη ερώτηση στο ρόλο της ελληνι-
κής περιφέρειας και στις νέες δυνατότητες που δίνονται σε
αυτήν µέσα από την αλλαγή στο κράτος, µέσα από τη νέα αρχι-
τεκτονική στη διοίκηση και στην αυτοδιοίκηση. Πραγµατικά, υπο-
στηρίζουµε και πρέπει να υποστηρίζουµε σε κάθε περιφέρεια
ανθρώπους που έχουν όραµα, ανθρώπους που έχουν προτάσεις,
που έχουν σχέδιο για το πώς θα ενεργοποιήσουµε τις παραγω-
γικές δυνάµεις της περιφέρειας ως ένα σηµαντικό αντίδοτο στην
οικονοµική κρίση. Αυτό είναι θέλησή µας και το λέω, γιατί πραγ-
µατικά το σχόλιο που έγινε από µία συνάδελφο σε άλλη ερώτηση
δεν χρειαζόταν. Επειδή όµως έγινε, είµαι υποχρεωµένος να πω
ότι υποστηρίζουµε τέτοιους ανθρώπους έναντι άλλων που υπο-
στηρίζουν µόνο κάποιες πολιτικές που εκµεταλλεύονται για µι-
κροκοµµατικές σκοπιµότητες οι οποίες τους εξυπηρετούν στα
πολιτικά τους σχέδια. Εδώ υπάρχει µία πραγµατικότητα στην ελ-
ληνική ύπαιθρο. Αυτήν την πραγµατικότητα πρέπει να αλλά-
ξουµε, να στηρίξουµε την επιχειρηµατικότητα, τις παραγωγικές
δυνάµεις του τόπου.

Το σχέδιο στο οποίο αναφέρεστε στην ερώτησή σας, κύριε συ-
νάδελφε, για τη στήριξη της επιχειρηµατικότητας µε την ενί-
σχυση του µισθολογικού κόστους ήταν πραγµατικά ένα
σηµαντικό µέτρο που βοήθησε την ελληνική περιφέρεια. Αυτή η
αρµοδιότητα πηγαίνει στις αποκεντρωµένες πλέον διοικήσεις. Η
Περιφερειακή Αυτοδιοίκηση έχει σηµαντικό ρόλο και στο σχε-
διασµό και στη συζήτηση και στην τελική απόφαση και για το
ύψος της ενίσχυσης, αλλά και σε σχέση µε την επιλεξιµότητα.
Για την ορθολογική εφαρµογή των αποφάσεων οι διοικήσεις
αυτές και οι αυτοδιοικήσεις που είναι πιο κοντά στο γίγνεσθαι το
τοπικό και το περιφερειακό, πιστεύω ότι θα έχουν µεγαλύτερη
δυνατότητα για την ορθή εφαρµογή του προγράµµατος.

Πρέπει να πούµε ότι η χρηµατοδότηση αυτού του προγράµ-
µατος -τα χρωστούµενα µάλλον, να το πω πιο απλά- είναι ζήτηµα
της προηγούµενης κυβέρνησης, που δεν είχαν πληρώσει ποσο-
στά, όπως είπατε, για δύο µε δυόµισι χρόνια.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µέσα από τις συγκεκριµένες οικο-
νοµικές δυνατότητες έδωσε και την άνοιξη του 2010, αλλά και
µε νεότερη απόφαση στις 26 Αυγούστου 2010 στον ΟΑΕ∆ τη
χρηµατοδότηση για να προχωρήσει σταδιακά η αποπληρωµή των
επιχειρήσεων που δικαιούνται αυτές τις ενισχύσεις. Πιστεύω ότι
το επόµενο διάστηµα θα υπάρξει δυνατότητα µέχρι το τέλος του
χρόνου για να συνεχιστεί µε πιο γρήγορους ρυθµούς αυτή η απο-
πληρωµή.

Σε σχέση µε την επιλεξιµότητα, επειδή ολοκληρώθηκε ο χρό-
νος µου, θα έχω τη δυνατότητα στη δευτερολογία µου να τοπο-
θετηθώ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κεγκέρο-
γλου.

Ο συνάδελφος από το ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτριος Παπουτσής έχει
το λόγο για τρία λεπτά.

Ορίστε, κύριε Παπουτσή.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, σας άκουσα πολύ προσεκτικά και οφείλω

να οµολογήσω πως όλοι σε αυτήν την Αίθουσα αντιλαµβανόµα-
στε τις δυσκολίες του έργου που έχετε αναλάβει κι εσείς, αλλά
και η Κυβέρνηση για να φέρετε εις πέρας την ανάγκη ανάπτυξης
της περιφέρειας.

Γνωρίζουµε όλοι ότι µε τις σηµερινές συνθήκες σε αυτήν τη
δύσκολη εποχή, η περιφερειακή ανάπτυξη είναι ένα πολύ δύ-
σκολο ζήτηµα, το οποίο αποτελεί στην ουσία το κλειδί για την
έξοδο της χώρας από το φαύλο κύκλο της αποβιοµηχάνισης, της
υψηλής ανεργίας, εν τέλει της δραµατικής κατάστασης στην
οποία έχει εισέλθει η χώρα.

Ωστόσο, όµως, θεωρώ ότι η δυσκολία αυτού του εγχειρήµα-
τος, του τόσο σοβαρού για την έξοδο της χώρας από την κρίση
δεν θα πρέπει να αποτελέσει αιτία µίας συνεχιζόµενης αδικίας,
γιατί έτσι όπως έχουν καταλήξει τα πράγµατα, µιλάµε για µία κα-
τάφορη αδικία εις βάρος των δύο νοµών, της Καβάλας και της
∆ράµας, η οποία συνεχίζεται.

Θα απαντήσω στη συνέχεια σε αναφορά µε αυτήν την αρµο-
διότητα της επιδότησης του κόστους εργασίας έτσι όπως υπο-
στηρίζετε ότι αποκεντρώνεται µε βάση το σχέδιο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».
Στην ουσία, λοιπόν, µιλάµε για µία συνεχιζόµενη αδικία, για µία
άδικη αντιµετώπιση ανάµεσα στους πέντε νοµούς της ίδιας περι-
φέρειας ή περιφερειακής αυτοδιοίκησης, δεδοµένου βεβαίως και
του γεγονότος ότι οι δύο νοµοί, της Καβάλας και της ∆ράµας, µα-
στίζονται από µία ολοένα και περισσότερο διογκούµενη ανεργία.

Είναι γνωστό, επίσης, ότι οι µεγάλες επιχειρήσεις στην περιοχή
µας κλείνουν η µία µετά την άλλη, αλλά και πολλές µικροµεσαίες,
ατοµικές ή οικογενειακές επιχειρήσεις αντιµετωπίζουν αυτό το
σοβαρό πρόβληµα.

Παραδείγµατος χάριν, επιχειρήσεις, όπως –το γνωρίζετε πολύ
καλά προσωπικά από πρόσφατη συνεργασία µας και σας ευχα-
ριστώ γι’ αυτό- τα µάρµαρα «ΣΚΑΡΗ», «ΚΟΘΑΛΗΣ», «∆ΕΛΦΙΝΙ»,
«ΞΙΦΙΑΣ ΙΧΘΥΗΡΑ ΑΕ» και εταιρείες µιας άλλης εποχής ιδιαίτερα
ισχυρές, οι οποίες εξασφάλιζαν τα προς το ζην σε εκατοντάδες
εργαζοµένους έκλεισαν ή µεταφέρθηκαν σε άλλες γειτονικές πε-
ριοχές.

∆εν θα πρέπει, επίσης, να σας διαφεύγει ότι η περιοχή µας συ-
νολικά βρίσκεται, από πλευράς ανάπτυξης, στο κατώτατο επί-
πεδο, κάτω και από το ποσοστό του 75% ως µέσου όρου του
Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος, στις περιφέρειες της Ευρω-
παϊκής Ένωσης.

Περιµένω, λοιπόν, άµεσα, το συντοµότερο δυνατό, άρση
αυτής της αδικίας, η οποία µπορεί να γίνει και µε δική σας νοµο-
θετική πρωτοβουλία, που είναι δυνατή µε βάση το υφιστάµενο
εν γένει νοµικό πλαίσιο ή στην πορεία, έτσι όπως αναφερθήκατε.

Και µπορώ να πω το εξής: Πάλι είναι κρατική αρµοδιότητα,
κύριε Υπουργέ. ∆εν είναι αρµοδιότητα η οποία αποκεντρώνεται
στην περιφερειακή αυτοδιοίκηση µε βάση το άρθρο 280 παρ. 2
του ν. 3852/10 που κάνει εφαρµογή πλέον νοµοθετική του σχε-
δίου «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ». Είναι αρµοδιότητα της αποκεντρωµένης
κρατικής διοίκησης. Υπό αυτήν την έννοια είναι αρµοδιότητα δική
σας. Και πρέπει τα συναρµόδια Υπουργεία Εθνικής Οικονοµίας,

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ Ι∆’ - 22 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2010 827



Ανταγωνιστικότητας και Εργασίας να προχωρήσουν σε συγκε-
κριµένη νοµοθετική πρωτοβουλία το συντοµότερο δυνατό µε
σκοπό την άρση αυτής της αδικίας.

Περιµένω, λοιπόν, σε αυτήν την κατεύθυνση να κινηθεί το αρ-
µόδιο Υπουργείο –και το δικό σας, πρωτίστως, όµως, το Υπουρ-
γείο Περιφερειακής Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας - µε
σκοπό την άρση αυτής της αδικίας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ τον κ. ∆ηµήτριο Παπουτσή Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ από την
Καβάλα.

Ο Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, Βασίλειος
Κεγκέρογλου έχει το λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης): Κατ’ αρχάς, θα πρέπει να πούµε ότι η ενί-
σχυση των επιχειρήσεων, η στήριξη των επιχειρήσεων στην
ελληνική περιφέρεια, ιδιαίτερα των µικρών και των πολύ µικρών,
µπορεί να γίνει –και γίνεται- µε πολλούς τρόπους.

Μια µορφή ενίσχυσης είναι η µείωση του µισθολογικού κό-
στους. Από χθες έχει ξεκινήσει το µεγάλο πρόγραµµα για τη δια-
τήρηση των τετρακοσίων χιλιάδων θέσεων απασχόλησης, που
ουσιαστικά είναι ένα µέτρο οριζόντιο για όλες τις επιχειρήσεις
µέχρι ογδόντα εργαζόµενους, για τη στήριξη του µισθολογικού
κόστους. ∆ιότι η επιδότηση των ασφαλιστικών εισφορών από το
κράτος ακριβώς αυτήν την έννοια έχει.

Πέρα από αυτό, όµως, υπάρχουν οι περιφερειακές, οι τοπικές
ιδιαιτερότητες. Γι’ αυτό η κατεύθυνσή µας είναι να συνεχιστούν
συµπληρωµατικά δράσεις οι οποίες θα είναι προσαρµοσµένες
στα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά της κάθε περιφέρειας και του κάθε
τόπου.

Γι’ αυτό αποκεντρώνουµε στην αποκεντρωµένη διοίκηση αυτήν
την αρµοδιότητα. Πιο κοντά και σε συνεργασία µε την Περιφε-
ρειακή Αυτοδιοίκηση. Και είπατε πως εγώ ανέφερα ότι πηγαίνει
η αρµοδιότητα στην αυτοδιοίκηση. Εγώ δεν είπα τέτοιο πράγµα,
κύριε συνάδελφε. Εγώ ξέρω ακριβώς τι ψηφίζω κάθε φορά σε
αυτήν την Αίθουσα. Η αποκεντρωµένη διοίκηση είναι πιο κοντά,
όπως και να το κάνουµε, στην ελληνική περιφέρεια.

Εποµένως, µε τον ενισχυµένο ρόλο της περιφερειακής αυτο-
διοίκησης µπορούν να σχεδιάσουν καλύτερα, απ’ ό,τι το κεντρικό
κράτος, ένα πλαίσιο ενίσχυσης των επιχειρήσεων.

Συνεπώς από 1-1-2011 σε αυτό το πλαίσιο θα εργαστούµε, µε
την οικονοµική ενίσχυση από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων, να στηρίξουµε τα όποια προγράµµατα για το µισθολογικό
κόστος σε κάθε περιφέρεια χωριστά.

Εδώ, όµως, θα πρέπει να πούµε και σε σχέση µε την επιλεξι-
µότητα και το ποιες επιχειρήσεις είναι σήµερα στο πρόγραµµα ή
ποιες µπορεί να είναι αύριο.

Για το πρόγραµµα που ήδη λειτουργεί, η επιλεξιµότητα είναι
σαφώς προσδιορισµένη. ∆εν υπάρχει καµµία αδικία, κύριε συ-
νάδελφε. Εάν κάποιοι θεωρούν ότι κάποιες επιχειρήσεις σε κά-
ποιους νοµούς έχουν πάρει χρήµατα χωρίς να τα δικαιούνται, η
οδός είναι διαφορετική. ∆εν είναι να παρανοµήσουν κι άλλοι και
να πάρουν κι άλλοι. Η οδός είναι διαφορετική. Θα πρέπει –το αρ-
µόδιο Υπουργείο έχει ήδη ενηµερωθεί από τον ΟΑΕ∆ µε βάση
τις καταγγελίες οι οποίες έχουν γίνει- να ελεγχθούν.

Εφόσον, στο καινούργιο πλαίσιο που θα αποφασίσουµε, διευ-
ρυνθεί η επιλεξιµότητα και µε άλλες κατηγορίες επιχειρήσεων,
βεβαίως αυτό θα στηριχθεί.

Σε σχέση τώρα µε τα χρήµατα: Πράγµατι -έχετε απόλυτο δίκιο-
δυο, δυόµισι χρόνια δεν υπήρξε χρηµατοδότηση του προγράµ-
µατος. Οι επιχειρήσεις, λοιπόν, διατηρούσαν τις θέσεις εργασίας
και περίµεναν το 12% ή το 4%, το οποίο δεν ερχόταν. Και µέχρι
πρόσφατα δεν ερχόταν ούτε ως δόση.

Ήδη, όπως σας είπα, έχει ενεργοποιηθεί το Υπουργείο Οικο-
νοµίας σε αυτήν την κατεύθυνση. Στις 28 Αυγούστου εξεδόθη
και η απόφαση για να συνεχιστεί αυτή η χρηµατοδότηση. Και
εµείς µε έγγραφο από το Υπουργείο και τον ΟΑΕ∆ έχουµε ζητή-
σει τα υπόλοιπα χρήµατα αν είναι δυνατόν να δοθούν από το
Υπουργείο Οικονοµίας µέσα στο 2010, προκειµένου να υπάρξει
µια ανάσα σε αυτές τις επιχειρήσεις, που χειµάζονται εντονότερα
στην περιφέρεια και περισσότερο για να συµβάλουµε στο ζήτηµα

της αντιµετώπισης της ανεργίας.
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε ιδιαι-

τέρως τον Υφυπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ.
Βασίλη Κεγκέρογλου.

Στο σηµείο αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνω-
στό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν
τη συνεδρίαση, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου της Βουλής, αλλά και τον τρόπο οργάνωσης και λει-
τουργίας της ελληνικής Βουλής, είκοσι πέντε µαθητές και µαθή-
τριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί από το Σικιαρίδειο Ίδρυµα.

Επίσης, βρίσκονται στα ίδια άνω δυτικά θεωρεία έντεκα µαθη-
τές και µαθήτριες και πέντε εκπαιδευτικοί από το Ελληνικό Κέ-
ντρο Ψυχικής Υγιεινής.

Και τέλος, βρίσκονται επίσης στα άνω δυτικά θεωρεία, µετά
την ξενάγηση στο κτήριο της Βουλής, έξι µαθητές και µαθήτριες
και δύο εκπαιδευτικοί από το «Ελληνικό Κέντρο ∆ιαπολιτισµικής
Ψυχιατρικής και Περίθαλψης – Κέντρο Ηµέρας».

Λόγω της θαυµάσιας ευκαιρίας που µας δίνεται να σας γνωρί-
σουµε, σας καλωσορίζουµε και να είστε καλά.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελευταία θα συζητηθεί η τρίτη

επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 15/5/19-10-2010 επίκαιρη ερώτηση
του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικο-
λάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε την περικοπή και τη µεταφορά στο λεγόµενο
δεύτερο πυλώνα του 50% των άµεσων ενισχύσεων του καπνού
κ.λπ..

Ο συνάδελφος Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Νικόλαος Μωραΐτης έχει το λόγο, για να µας αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτηση του σε δύο λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, τεράστιες είναι οι ευθύνες των κυβερνήσεων

και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, που όλα αυτά τα χρό-
νια συνδιαµόρφωσαν και ψήφισαν τον κανονισµό 864/2004, που
πραγµατικά πετσοκόβει τις επιδοτήσεις των Ελλήνων καπνοπα-
ραγωγών.

Βέβαια, σε αυτήν την κατεύθυνση σιγοντάρισαν και οι τριτο-
βάθµιες οργανώσεις των αγροτών, η ΠΑΣΕΓΕΣ, η ΣΥ∆ΑΣΕ, η ΓΕ-
ΣΑΣΕ και η ΚΑΠΝΙΚΗ. Βέβαια δεν είναι η πρώτη φορά που αυτές
οι οργανώσεις των αγροτών –που δυστυχώς χρηµατοδοτούνται
και µε χρήµατα των ίδιων των αγροτών– όλα αυτά τα χρόνια βά-
ζουν πλάτη για το πέρασµα αυτών των αντιαγροτικών πολιτικών.

Η περικοπή του 50% των επιδοτήσεων στα καπνά έχει οδυνη-
ρές συνέπειες όχι µόνο στο εισόδηµα των καπνοπαραγωγών, όχι
µόνο στο αγροτικό ισοζύγιο, αλλά έχει και τεράστιες επιπτώσεις
στην οικονοµία αυτών των περιοχών, που δυστυχώς είναι φτω-
χές, άγονες περιοχές και, το κυριότερο, είναι παραµεθόριες πε-
ριοχές.

Ήδη έχουµε τα αποτελέσµατα. Χωριά που πριν από λίγα χρό-
νια ήταν γεµάτα ζωή, σήµερα δυστυχώς έχουν γίνει χωριά γερό-
ντων, ερηµώνουν καθηµερινά. ∆εν είναι όµως µόνο αυτό. Είναι
και ότι αυτή η πολιτική αφήνει πίσω της εκατοµµύρια στρέµµατα
ακαλλιέργητα, στρέµµατα που πραγµατικά µπορούσαν να πα-
ράγουν προϊόντα τα οποία είναι αναγκαία για τις διατροφικές
ανάγκες του λαού µας.

Βέβαια, σήµερα προσπαθείτε µε διάφορα άλλα µέσα, τους
λέτε να βάλουν φωτοβολταϊκά, όπως πολύ σοφά λέει ο λαός µας,
να καλλιεργήσουν λαµπογυάλια, τους λέτε για αγριαγκινάρες,
όπως ανακοίνωσε χθες η ∆ΕΗ.

Εµείς θεωρούµε ότι αυτές οι πολιτικές δηµιουργούν τεράστιες
συνέπειες σε αυτές τις άγονες περιοχές, τις φτωχές περιοχές
και πραγµατικά καλούµε τους κατοίκους αυτών των περιοχών να
παλέψουν για άλλες πολιτικές, πολιτικές που θα εξυπηρετούν τα
συµφέροντα των φτωχών αγροτών και όχι τα συµφέροντα των
πολυεθνικών.

Ρωτάµε συγκεκριµένα, εάν θα δοθεί το 50% των επιδοτήσεων
των καπνοπαραγωγών. Ρωτάµε για να µας απαντήσετε συγκε-
κριµένα και όχι ότι θα ενταχθούν στα προγράµµατα. Με αυτήν
την ευκαιρία να απαντήσετε πότε, επιτέλους, θα δοθεί και αυτή
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η προκαταβολή, το 50% των οριστικών δικαιωµάτων, όπως εξαγ-
γείλατε πριν λίγες µέρες. Να µας πείτε αν θα δοθούν τα χρήµατα
στους καπνοπαραγωγούς και όχι ότι θα ενταχθούν στα προ-
γράµµατα, όπως συνηθίζετε να λέτε τελευταία σε αυτόν τον
κόσµο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Μωραΐτη.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός κ. Ιωάννης Κουτσούκος για τρία

λεπτά.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ο αγαπητός συνάδελφος µου δίνει την ευκαιρία, προσθέτο-

ντας ορισµένα στοιχεία στην ερώτησή του, να επαναλάβω τη δέ-
σµευση της Κυβέρνησης ότι για πρώτη φορά, από χρήµατα που
δεν θα είναι δανεικά και δεν θα χρεώσουµε τον ελληνικό λαό µε
τόκους, ούτε τη χώρα µας µε πρόστιµα, θα καταβληθούν εντός
της εποµένης εβδοµάδος οι προκαταβολές της ενιαίας ενίσχυ-
σης, το 50% και µε βάση τον προγραµµατισµό του Υπουργείου το
υπόλοιπο 50% µέχρι τις γιορτές.

Αυτή, κύριε συνάδελφε, είναι η επανάσταση του αυτονόητου.
Αυτά που έπρεπε να παίρνουν οι αγρότες χωρίς να ταλαιπωρού-
νται, χωρίς να ξοδεύονται και χωρίς να τους το πουλάει κάθε
φορά η πολιτική ηγεσία ως εξυπηρέτηση, γιατί είναι χρήµατα
δικά τους που τους ανήκουν.

Έρχοµαι τώρα στο αντικείµενο της ερώτησής σας. Καταλα-
βαίνω την αγωνία σας προερχόµενος µάλιστα από µία καπνοπα-
ραγωγική περιοχή, όπως είναι η Αιτωλοακαρνανία. Επιτρέψτε
µου να σας πω όµως, πως καίτε τα χλωρά µαζί µε τα ξερά. ∆ιότι
γνωρίζετε εσείς πάρα πολύ καλά, ποιος ήταν η αιτία που χάθηκε
το 50% των ενισχύσεων στους καπνοπαραγωγούς, ποια δια-
πραγµάτευση ήταν αυτή. Όπως αναφερθήκατε, ήταν ο κανονι-
σµός 864/2004 τον Απρίλιο, όταν η τότε κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας ηττήθηκε και απώλεσε το 50% των επιδοτήσεων,
ενώ µε τη συµφωνία που είχε γίνει έπρεπε όλα τα προϊόντα των
µεσογειακών χωρών να αντιµετωπιστούν, όπως τα προϊόντα των
βόρειων χωρών.

Θα ήθελα να σας θυµίσω ότι το ΠΑΣΟΚ τότε ως αντιπολίτευση
κατήγγειλε αυτήν την τακτική και τη διαπραγµάτευση της Νέας
∆ηµοκρατίας και δεσµεύτηκε και το συµπεριέλαβε στο πρό-
γραµµά του το 2007. ∆εσµεύτηκε και προσωπικά ο Πρόεδρός
µας ότι θα βρούµε τον τρόπο να αποκαταστήσουµε αυτήν την
απώλεια στους καπνοπαραγωγούς.

Πρέπει να σας ενηµερώσω ότι ήδη το πρόγραµµα της αποκα-
τάστασης αυτής της απώλειας βρίσκεται σε εξέλιξη και έχει να
κάνει µε τέσσερα επί µέρους µέτρα: Το πρώτο αφορά τη στή-
ριξη των γεωργικών εκµεταλλεύσεων που βρίσκονται στη διαδι-
κασία αναδιάρθρωσης µε δηµόσια δαπάνη διακόσια είκοσι
εκατοµµύρια. Αυτό είναι το γνωστό εννιαχίλιαρο που θα πάρουν
οι παραγωγοί σε τρία χρόνια.

Το δεύτερο έχει να κάνει µε το µέτρο του εκσυγχρονισµού των
γεωργικών εκµεταλλεύσεων που αφορά επιδοτήσεις εκατόν τριά-
ντα πέντε εκατοµµυρίων συν ιδιωτική δαπάνη άλλα εκατόν τριά-
ντα πέντε εκατοµµύρια για εκσυγχρονισµό και νέες καλλιέργειες.
Όχι στα γυαλιά, όχι στις αγκινάρες, όπως είπατε, αλλά στα τρό-
φιµα.

Το τρίτο έχει να κάνει µε τα γεωπεριβαλλοντολογικά και είναι
εκατόν είκοσι εκατοµµύρια µε ολοκληρωµένο σχέδιο διαχείρισης
για να πάρουν τα ίδια χρήµατα οι παραγωγοί.

Και το τέταρτο, έχει να κάνει µε ένα πρόγραµµα πενήντα τριών
εκατοµµυρίων για τη διαφοροποίηση της αγροτικής παραγωγής.
Άρα, κύριε συνάδελφε, τα χρήµατα που έχασαν οι αγρότες θα
τα πάρουν πίσω, στις ίδιες περιοχές, οι ίδιοι οι καπνοκαλλιεργη-
τές.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κ. Ιωάννη Κουτσούκο, Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων.

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδος κ. Νικόλαος Μωραΐτης για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Ήδη οµολόγησε ο κύριος Υφυπουρ-

γός ότι οι καπνοπαραγωγοί χάνουν τα χρήµατα. Τα υπόλοιπα θα
τα βρούµε.

Κύριε Υφυπουργέ, είναι τεράστιες και διαχρονικές οι ευθύνες
και των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Μπορεί πράγµατι –και είναι αλήθεια αυτό που είπατε- επί Νέας
∆ηµοκρατίας να υπογράφηκε αυτός ο επαίσχυντος κανονισµός.
Και η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ όµως, δεν έκανε απολύτως τίποτα
για να αρθεί αυτή η αδικία εις βάρος των Ελλήνων καπνοπαρα-
γωγών. Για το λόγο αυτό λέµε ότι είναι τεράστιες οι ευθύνες.

Είναι, όµως, αλήθεια αυτό που είπα, ότι σήµερα τρέχουν αγρό-
τες και υπάρχει επιδηµία για τα φωτοβολταϊκά. Λέτε συγκεκρι-
µένα στην Αιτωλοακαρνανία να κάνουν αιτήσεις για τα
φωτοβολταϊκά, ώστε να συνεχίσουν να παίρνουν εισόδηµα. Αυτό
είναι ένα τεράστιο ψέµα. Η προηγούµενη Υπουργός Αγροτικής
Ανάπτυξης είχε αναφέρει ότι τα φωτοβολταϊκά δεν είναι για χόρ-
ταση. Προχθές, η κ. Μπιρµπίλη είπε ότι «δεν είναι η κότα που θα
κάνει το χρυσό αυγό», ενώ εσείς επιµένετε στον αποπροσανα-
τολισµό, σκορπάτε συγχύσεις και αυταπάτες, ότι µπορεί πράγ-
µατι µέσα από αυτήν την πολιτική να συνεχίζουν να παραµένουν
οι συγκεκριµένοι αγρότες στα χωριά και στα χωράφια τους.

Εκείνο που πραγµατικά είναι εξοργιστικό, είναι ότι συνδυάζετε
την αντικαπνιστική εκστρατεία µε την αντικαπνική πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτό είναι υποκρισία πρώτου µεγέθους.
Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας συµφωνεί µε την αντικαπνι-
στική εκστρατεία, γιατί πράγµατι το κάπνισµα ενοχοποιείται για
σοβαρές ασθένειες στον άνθρωπο. Αυτό, όµως, είναι πολύ µα-
κριά από την αντικαπνική πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, τη
στιγµή που η χώρα µας, η ίδια η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι πάνω
από 80% ελλειµµατική και κατακλύζεται και η ελληνική αγορά
από ξένα καπνά, από καπνά πολυεθνικών εταιρειών, που κατά
κύριο λόγο προέρχονται από τις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερι-
κής.

Εµείς θεωρούµε ότι αυτή η πολιτική οδηγεί µε µαθητική ακρί-
βεια στο ξεκλήρισµα αυτών των παραγωγών και πιστεύουµε ότι
πρέπει να υπάρξει µία άλλη πολιτική. Σήµερα ένα δρόµο έχουν οι
φτωχοµεσαίοι αγρότες και καπνοπαραγωγοί, να παλέψουν για
µία άλλη φιλοαγροτική πολιτική.

Εµείς είµαστε ενάντια στην αποσύνδεση των επιδοτήσεων από
την παραγωγή. Ήµασταν η µόνη πολιτική δύναµη που λέγαµε
σταθερά ότι πρέπει να υπάρχει σύνδεση της επιδότησης µε την
παραγωγή, γιατί δυστυχώς είµαστε ελλειµµατικοί στο αγροτικό
ισοζύγιο και αυτές οι πολιτικές της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του
Παγκόσµιου Οργανισµού Εµπορίου, που υπηρετούν µε θρη-
σκευτική ευλάβεια τα κόµµατα του ευρωµονόδροµου, οδηγούν
σήµερα µία χώρα που µπορούσε να παράγει όλα τα προϊόντα και
να καλύψει όλες τις διατροφικές ανάγκες του λαού µας να κα-
τακλύζεται από ξένα προϊόντα και, δυστυχώς, προϊόντα αµφιβό-
λου ποιότητας. Καθηµερινά ξεσπούν διατροφικά σκάνδαλα,
όπως έγινε χθες µε µήλα ξένης χώρας. Γι’ αυτό εµείς λέµε στους
αγρότες µας ότι πρέπει να παλέψουν για µία άλλη πολιτική που
να υπηρετεί τις ανάγκες.

Εποµένως, εγώ µεταφέρω την αγωνία των καπνοπαραγωγών
της Αιτωλοακαρνανίας. Μεθαύριο που, όπως είπατε, οι παραγω-
γοί θα πάρουν το 50%, οι καπνοπαραγωγοί θα πάρουν το 25%.
Αυτό, κύριε Υφυπουργέ, είναι το αποτέλεσµα και της δικής σας
πολιτικής και της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ.

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης κ. Κου-
τσούκος για τρία λεπτά, προκειµένου να δευτερολογήσει.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε, αγαπητοί
συνάδελφοι, να συµφωνήσω µε την παρατήρηση του κ. Μωραΐτη,
ότι η αντικαπνιστική εκστρατεία που βρίσκεται σε εξέλιξη σε όλο
τον κόσµο και στην Ευρώπη, δεν έχει να κάνει µε την καλλιέρ-
γεια του καπνού, γιατί τελικά ο κόσµος καπνίζει και η Ελλάδα
είναι µία χώρα που έχει σηµαντικές ποικιλίες καπνού, οι οποίες
είναι εκείνες που εµπλουτίζουν τα χαρµάνια. Πρέπει να σας πω,
κύριε συνάδελφε, ότι υπάρχει σε ευρωπαϊκό επίπεδο και άλλη
επίθεση σε εξέλιξη, που αφορά την προσπάθεια ορισµένων να
εξαιρέσουν από τα χαρµάνια δικές µας ποικιλίες, µε την έννοια
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ότι δεν θα επιτρέπονται πρόσθετα αρωµατικά στα τσιγάρα. Αυτό
θα έχουµε την ευκαιρία να το συζητήσουµε ξανά.

Πάντως, συµφωνούµε µαζί σας ότι εµείς είµαστε υποχρεωµέ-
νοι να προστατεύσουµε και την καπνοκαλλιέργεια ως µία σηµα-
ντική καλλιέργεια που διαµόρφωσε συνθήκες ζωής στην
ύπαιθρο, διαµόρφωσε αντιλήψεις, έδωσε εισόδηµα και αφορά
πάνω από πενήντα χιλιάδες ανθρώπους.

Επειδή βρεθήκαµε σε δύσκολη θέση λόγω της διαπραγµατευ-
τικής ήττας τής προηγούµενης κυβέρνησης να απολέσουµε το
50% των επιδοτήσεων, όπως σας είπα, βάσει και των δεσµεύ-
σεων που αναλάβαµε, υποβάλαµε στην Ευρωπαϊκή Ένωση τρο-
ποποίηση του Προγράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» µε
τέσσερις καινούργιες δράσεις, ώστε αυτό το 50%, που είναι πε-
ρίπου 564 εκατοµµύρια, να επιστραφεί στους καπνοπαραγωγούς
και στις ίδιες περιφέρειες. Από µία συλλογική, δηλαδή, αντιµε-
τώπιση του προβλήµατος, του να µεταφέρουµε αυτά τα χρήµατα
από τον πυλώνα 1 στον πυλώνα 2, εµείς πάµε να το εξατοµικεύ-
σουµε. Τα µέτρα που σας περιέγραψα νωρίτερα, έχουν ακριβώς
να κάνουν µε το να στηρίξουν το εισόδηµα από τη µία πλευρά
και από την άλλη, να δώσουν τη δυνατότητα για εκσυγχρονισµό
των αγροτικών εκµεταλλεύσεων και για στροφή σε καλλιέργειες
που έχουν να κάνουν µε προϊόντα διατροφής.

Φυσικά µέσα σε αυτό το πλαίσιο -δεν θα µπορούσαµε να απα-
γορεύσουµε στους αγρότες- οι αγρότες µας έχουν τη δυνατό-
τητα να ενταχθούν και στο πρόγραµµα των φωτοβολταϊκών. Στην
περιφέρειά σας είναι αρκετοί οι καπνοπαραγωγοί που το έχουν
ζητήσει και το ξέρετε. Κύριε συνάδελφε, όταν θα µπουν τα φω-
τοβολταϊκά, θα µπουν σε χωράφια, δεν θα µπουν στη θάλασσα.
Θα µπορούσαµε εµείς να απαγορεύσουµε στους αγρότες; Η πο-
λιτική µας, όµως, δεν έχει να κάνει µε το να στερήσουµε τη δυ-
νατότητα της αγροτικής παραγωγής, γιατί είµαστε ελλειµµατικοί,

όπως καλά ξέρετε και δίνουµε µάχη για να αυξήσουµε την πα-
ραγωγικότητα.

Θέλω να σας πω ότι αυτά τα 270 εκατοµµύρια που θα πάνε
στο δεύτερο κοµµάτι του σχεδίου που σας έχουµε πει, είναι µία
σηµαντική επένδυση στον αγροτικό τοµέα. Θα σας παρακαλούσα
τη ∆ευτέρα που θα γίνει µία µεγάλη συγκέντρωση στο Αγρίνιο
και θα παρευρεθεί ο ειδικός γραµµατέας του Υπουργείου Αγρο-
τικής Ανάπτυξης για να ενηµερώσει τους καπνοπαραγωγούς, να
παρευρεθείτε για να βάλετε τα ερωτήµατά σας, αλλά και να ενη-
µερωθείτε. Πιστεύω βέβαια ότι είστε ενηµερωµένος, απλώς πρέ-
πει και εσείς να κάνετε τη δουλειά σας, ως κόµµα και να µας
ισοπεδώσετε µε µία πολιτική, όµως, που είναι εντελώς διαφορε-
τική. ∆εν το αποδεχόµαστε.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε το εξής: Όπως λέτε στην ερώτησή
σας, τα µέτρα µας είναι συγκεκριµένα, έχουν να κάνουν µε την
ενίσχυση του εισοδήµατος, µε το µείνουν οι αγρότες στα χωρά-
φια και το αποτέλεσµα θα φανεί πάρα πολύ σύντοµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.
Κυρίες και Κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι την συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα
«Εργαστήρι ∆ηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βου-
λής δεκαεννέα µαθητές και ένας εκπαιδευτικός από το 14ο δη-
µοτικό σχολείο Χαλανδρίου.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 5/4/12.10.2010 επίκαιρη επερώ-
τηση των Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ.κ. Θεοδώρου Κα-
ράογλου, Αλεξάνδρου ∆ερµεντζόπουλου, Μιχαήλ Μπεκίρη,
Θεόφιλου Λεονταρίδη, Σταύρου Καλαφάτη, Ιωάννη Βρούτση, Μι-
χαήλ Χαλκίδη, Ιωάννη Ανδριανού Μαργαρίτη Τζίµα, Αναστασίου
Καριπίδη, Χρήστου Ζώη, Αθανασίου Μπούρα, Ευσταθίου Κων-
σταντινίδη, Μιχαήλ Γιαννάκη, Κωνσταντίνου Μουσουρούλη, Νι-
κολάου Καντερέ, Σπυρίδωνα Γαληνού, Συµεών (Σίµου)
Κεδίκογλου, ∆ηµητρίου Τσουµάνη, Γεωργίου Βαγιωνά, Όλγας
Κεφαλογιάννη, Ιωάννη Πλακιωτάκη, Ελισσάβετ Βόζεµπεργκ, Νι-
κολάου Παναγιωτόπουλου, Κυριάκου Μητσοτάκη, Γεωργίου Κο-
ντογιάννη, Κωνσταντίνου Γκιουλέκα, Κωνσταντίνου
Μαρκόπουλου, Κωνσταντίνου Κόλλια, Κωνσταντίνου Τσιάρα, Γε-
ωργίου Καρασµάνη, Γεωργίου Κασαπίδη, Σταύρου Καλογιάννη,
Ελευθερίου Αυγενάκη και Μαρίας Κόλλια-Τσαρούχα προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα προβλήµατα των επιχειρή-
σεων µικρής λιανικής εξαιτίας της κυβερνητικής πολιτικής.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής, ο συνάδελφος
κ. Θεόδωρος Καράογλου, για δέκα λεπτά.

ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η επιθετική και ανηλεής πολι-

τική που ακολουθεί η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, δεν έχει τελειωµό.
∆εν φαίνεται να έχει τελειωµό η αναλγησία και η σκληρότητα που
επιδεικνύει η σοσιαλιστική, κατά τα άλλα, Κυβέρνηση, καθώς στο
στόχαστρό της έχει βάλει όλες ανεξαιρέτως τις επαγγελµατικές
κατηγορίες των Ελλήνων πολιτών. Η πολιτική τού «πρώτα ο πο-
λίτης», η οποία µετουσιώθηκε σε πολιτική του µνηµονίου, πλήτ-
τει όλους τους πολίτες αδιακρίτως: τους επαγγελµατίες, τους
συνταξιούχους, τους µισθωτούς, τους µικροµεσαίους.

Κύριε Υπουργέ, δεν σας έφθαναν τα σκληρά και αντιλαϊκά
µέτρα που λάβατε, δεν σας έφθανε η µείωση των εισοδηµάτων
του ελληνικού λαού, δεν σας έφθανε η υποβάθµιση στην οποία
οδηγήσατε τη χώρα µας, δεν σας έφθαναν όλα αυτά, επιχειρείτε
τώρα, πάλι µε την ανάλγητη πολιτική που ακολουθείτε, να δηµι-
ουργήσετε µία έκρυθµη κατάσταση µέσα στην κοινωνία. Επιχει-
ρείτε να πλήξετε για µία ακόµη φορά τα εισοδήµατα
συγκεκριµένης κατηγορίας πολιτών, επιχειρείτε να φανερώσετε
για πολλοστή φορά τον αληθινό σας εαυτό, επιχειρείτε και πάλι
να παραπλανήσετε τον ελληνικό λαό, τους Έλληνες πολίτες, αυ-
τούς που έκαναν το λάθος και εµπιστεύτηκαν την τύχη τους σε
σας.

Με άλλα λόγια επιχειρείτε –και αυτή τη φορά είµαι βέβαιος ότι
θα το καταφέρετε- να πετύχετε την καταδίκη από τον ελληνικό
λαό µε την ψήφο του, ξεκινώντας από τις επερχόµενες αυτοδι-
οικητικές εκλογές και να υποστείτε τις συνέπειες της δεινής πο-
λιτικής που ακολουθείτε και να ξαναβρεθείτε και πάλι στην
αντιπολίτευση.

Εµείς, η Νέα ∆ηµοκρατία και ο Πρόεδρός µας Αντώνης Σαµα-
ράς, δηλώνουµε παρόντες. Είµαστε έτοιµοι να βγάλουµε τη
χώρα από την κρίση στην οποία εσείς την οδηγήσατε. Είµαστε
έτοιµοι να δώσουµε ξανά την ελπίδα στους Έλληνες πολίτες. Εί-
µαστε έτοιµοι να κυβερνήσουµε µε κυβέρνηση Νέας ∆ηµοκρα-
τίας, µε ελληνική κυβέρνηση και όχι µε κυβέρνηση µνηµονίου,
όπως είναι η δική σας.

Έρχοµαι τώρα στη συγκεκριµένη επερώτηση. Η ακολουθού-
µενη κυβερνητική πολιτική έχει οδηγήσει τους Έλληνες πολίτες,
στην πλειονότητά τους, σε δραµατική οικονοµική κατάσταση.
Ανάµεσα σε αυτούς που έχουν πληγεί ανεπανόρθωτα είναι και οι
επιχειρηµατίες των επιχειρήσεων µικρής λιανικής. Και αναφέρο-
µαι στα περίπτερα, στα καταστήµατα µε τα ψιλικά είδη και στα
µίνι µάρκετ, η βιωσιµότητα των οποίων έχει οδηγηθεί σε ακραία
σηµεία, µε πολλαπλές επιπτώσεις, τόσο στην οικονοµία όσο και
στην κοινωνία.

Αγαπητοί συνάδελφοι, όλοι µας συναντούµε στις γειτονιές µας
περίπτερα ή καταστήµατα ψιλικών ειδών ή ακόµη και µίνι µάρ-
κετ. Αποτελούν ίσως αναπόσπαστο κοµµάτι της καθηµερινότη-

τάς µας. Η πολιτική, όµως, που ακολουθεί η συγκεκριµένη Κυ-
βέρνηση έχει οδηγήσει τις επιχειρήσεις µικρής λιανικής σε αφα-
νισµό, µε αποτέλεσµα διακόσιες πενήντα χιλιάδες περίπου
εργαζόµενοι και επαγγελµατίες να κινδυνεύουν να µείνουν στο
δρόµο.

Κύριε Υπουργέ, το οικονοµικό επιτελείο αυτής της Κυβέρνη-
σης –και λυπάµαι που το λέω- δεν έχει αντιληφθεί ακόµη την προ-
σφορά αυτών των επιχειρήσεων στην αγορά και στην εθνική
οικονοµία. Με τις απανωτές αυξήσεις των ειδικών φόρων για τα
τσιγάρα οδηγείτε τις επιχειρήσεις µικρής λιανικής σε λουκέτο.
Τα στοιχεία είναι ιδιαιτέρως ανησυχητικά. Πληροφορίες λένε ότι
σε πανελλήνιο επίπεδο τουλάχιστον χίλια πεντακόσια περίπτερα
έχουν κλείσει ήδη.

Θα αναφερθώ, όµως, σε ένα πιο συγκεκριµένο παράδειγµα
που το γνωρίζω πάρα πολύ καλά. Στην ιδιαίτερη πατρίδα µου,
στη Θεσσαλονίκη, µέχρι σήµερα τουλάχιστον διακόσιοι περιπτε-
ρούχοι αναγκάστηκαν να βάλουν λουκέτο στα περίπτερά τους
εξαιτίας της αύξησης του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα τσι-
γάρα, σε συνδυασµό µε την οικονοµική δυσπραγία των κατανα-
λωτών που έχουν ως αποτέλεσµα από τη µια µεγάλη µείωση των
κερδών τους και από την άλλη σηµαντική πτώση του τζίρου τους,
µε συνέπεια να αναγκάζονται να κλείσουν τις επιχειρήσεις τους.
Είναι χαρακτηριστικό το γεγονός ότι οι περιπτερούχοι έχουν
φθάσει σε αδιέξοδο, αφού αναγκάζονται να δουλεύουν δεκαπέ-
ντε έως και είκοσι ώρες ηµερησίως έτσι ώστε να ανταποκριθούν
στα πάγια έξοδά τους, ενοίκιο περιπτέρου, ΤΕΒΕ, λογαριασµοί,
µη έχοντας όµως, δυστυχώς, κάποιο κέρδος γι’ αυτούς.

Συγκεκριµένα, από τις αρχές του 2010 άρχισε σταδιακά τη µεί-
ωση του τζίρου στα τσιγάρα, που σήµερα έφθασε ή και ξεπέ-
ρασε το 20%. Η υψηλή φορολογία µείωσε την κερδοφορία στα
ψιλικά και τα περίπτερα στο 60%.

Για να γίνει αυτό αντιληπτό σας αναφέρω ένα παράδειγµα. Εάν
υποθέσουµε ότι το 2009 ένα πακέτο τσιγάρων πωλούνταν προς
3,20 ευρώ, από αυτά τα 2,34 ευρώ ήταν φόροι, δηλαδή, το 73%
και από τα υπόλοιπα 0,86 ευρώ τα 0,52 ευρώ πήγαιναν στη κα-
πνοβιοµηχανία, τα 0,08 ευρώ στον αντιπρόσωπο ή το χονδρέ-
µπορο και τα 0,26 ευρώ στο περίπτερο ή το ψιλικατζίδικο.
Σήµερα, το 2010, το ίδιο πακέτο τσιγάρων που τότε στοίχιζε 3,20
ευρώ, τώρα στοιχίζει 3,80 ευρώ. Από αυτά τα 3,21 ευρώ είναι
φόροι, δηλαδή, το 84,5% και από τα υπόλοιπα 0,59 ευρώ, τα 0,37
ευρώ πηγαίνουν στην καπνοβιοµηχανία, τα 0,10 ευρώ στον αντι-
πρόσωπο ή τον χονδρέµπορο και µόλις τα 0,12 ευρώ πηγαίνουν
στο περίπτερο ή στο ψιλικατζίδικο. Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, ότι
η υψηλή φορολογία µείωσε την κερδοφορία στα ψιλικά και τα
περίπτερα κατά 60%.

Το γεγονός αυτό είχε ως αποτέλεσµα αρκετοί καταναλωτές να
στραφούν σε φθηνότερες επιλογές νόµιµες και µη. Η δυσχερής
θέση στην οποία περιήλθαν οι επιχειρήσεις µικρής λιανικής είναι
εµφανής, αν αναλογιστεί κανείς ότι τα έσοδα αυτών των επιχει-
ρήσεων προέρχονται σε ποσοστό που φθάνει το 80% από την
πώληση καπνικών προϊόντων.

Με τις απανωτές και υπέρµετρες αυξήσεις στην φορολογία
των τσιγάρων από την αρχή του έτους έως και σήµερα, οι επι-
χειρήσεις αυτές στενάζουν και οδηγούνται σε λουκέτα.

Κύριε Υπουργέ, δεν θα αναφερθώ εκτενώς στις συνέπειες
στην αγορά που επιφέρει η πολιτική σας, αλλά επιτρέψτε µου εν
συντοµία να παραθέσω τα εξής. Η σηµαντική αύξηση στις τιµές
των τσιγάρων µε τη µεγαλύτερη ζήτηση έχει ως αποτέλεσµα την
έκρηξη του παράνοµου εµπορίου και τη στροφή των καταναλω-
τών σε φτηνά τσιγάρα και σε καπνό για στριφτά τσιγάρα. Σχε-
τική µάλιστα έρευνα κατέδειξε ότι ποσοστό 12% των
περιπτερούχων τους τελευταίους µήνες τους έχουν προσεγγίσει
άτοµα συχνότερα από ό,τι στο παρελθόν για να τους προωθή-
σουν λαθραία, παράνοµα τσιγάρα.

Συνέπεια των παραπάνω θα είναι η µείωση της συνολικής
αξίας της αγοράς η οποία µε τη σειρά της θα επιφέρει σηµαντική
µείωση στην κερδοφορία της βιοµηχανίας και του εµπορίου και
ως εκ τούτου το ισχυρό πλήγµα στα δηµόσια έσοδα θα είναι ανε-
πανόρθωτο. Είναι χαρακτηριστικό ότι το κράτος χάνει
160.000.000 ευρώ για κάθε ένα δισεκατοµµύριο τσιγάρα, που χά-
νονται από τη νόµιµη αγορά και 55.000.000 ευρώ για κάθε ένα δι-
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σεκατοµµύριο ακριβά και δηµοφιλή τσιγάρα, που υποκαθίστα-
νται από φτηνά τσιγάρα.

Αγαπητοί συνάδελφοι, αντιλαµβανόµαστε όλοι µέσα σε αυτήν
την Αίθουσα την κρίσιµη περίοδο που περνάει η χώρα µας. Οφεί-
λει όµως η Κυβέρνηση να αντιληφθεί τη θηλιά που βάζει στις επι-
χειρήσεις µικρής λιανικής και το αδιέξοδο στο οποίο οδηγεί τον
κλάδο αυτό.

Κύριε Υπουργέ, οι περιπτερούχοι, τα ψιλικά, τα µίνι µάρκετ δεν
ζητούν ελεηµοσύνη. Ζητούν δικαιοσύνη, ζητούν αξιοπρεπείς συν-
θήκες, ζητούν κίνητρα και στήριξη για να µπορέσουν να επιβιώ-
σουν. Επιτέλους, σταµατήστε να επιτίθεστε µε την ανάλγητη
πολιτική σας σε κάθε επαγγελµατική και κοινωνική οµάδα. Στα-
µατήστε να σφυρίζετε αδιάκοπα µπροστά στα προβλήµατα αυτά
και τις αντιξοότητες που αντιµετωπίζουν οι µικροµεσαίοι επιχει-
ρηµατίες και προχωρήστε σε µια τολµηρή πολιτική, που θα εξα-
σφαλίσει τη βιωσιµότητα των επιχειρήσεων αυτών και κατά
συνέπεια, την εύρυθµη και οµαλή λειτουργία της αγοράς. Ο συ-
γκεκριµένος κλάδος και τα άτοµα που τον απαρτίζουν ούτε µε-
γιστάνες είναι, ούτε εγκληµατίες. Πρόκειται για απλούς
καθηµερινούς ανθρώπους του µόχθου που επί εικοσιτετραώρου
βάσης εργάζονται κάτω από σκληρές και πολλές φορές επικίν-
δυνες συνθήκες, για να βγάλουν το µεροκάµατό τους, για να
µπορέσουν να ανταποκριθούν στις οικογενειακές τους υποχρε-
ώσεις.

Η ζοφερή όµως κατάσταση που έχει δηµιουργηθεί, τόσο από
την οικονοµική κρίση όσο και από τη δική σας πολιτική, δεν αφή-
νει και πολλά περιθώρια. Η πολιτική σας το µόνο που κατορθώ-
νει είναι να υποβαθµίζει το συγκεκριµένο κλάδο, να τον διαλύει
και να οδηγεί στην ανεργία διακόσιες πενήντα χιλιάδες επαγ-
γελµατίες και εργαζόµενους στον κλάδο αυτό. Σταµατήστε, λοι-
πόν, αυτόν τον κατήφορο. Προχωρήστε και ολοκληρώστε το
συντοµότερο δυνατόν τη διαβούλευση µε όλους τους εµπλεκό-
µενους φορείς και καταθέστε ένα σύγχρονο νοµοθετικό πλαίσιο,
που θα εξασφαλίζει τη βιωσιµότητα και την ανάπτυξη των επι-
χειρήσεων µικρής λιανικής.

Είναι στιγµή, κύριοι της Κυβέρνησης, παρ’ όλο που δεν το
έχετε πράξει ως τώρα, να αναλογιστείτε την ανάσα που δίνουν οι
επιχειρήσεις µικρής λιανικής στην εθνική µας οικονοµία, αφού
αποτελούν ένα ζωντανό κοµµάτι της κοινωνίας µας. Θωρακίστε,
λοιπόν, την λειτουργία αυτών των επιχειρήσεων. Εξετάστε και
επεξεργαστείτε τα χρονίζοντα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν.
Επανεξετάστε τον τρόπο φορολόγησης των τσιγάρων, έτσι ώστε
να προκύπτουν περιθώρια κέρδους για τις επιχειρήσεις αυτές,
συγχρόνως επιτυγχάνοντας και την αύξηση των κρατικών εσό-
δων. Εξετάστε το λογικό και δίκαιο, κατά την άποψή µας, αίτηµα
για θεσµοθέτηση του 8% ως ποσοστό κέρδους των καπνοβιοµη-
χανικών προϊόντων των µικρών αυτών επιχειρήσεων και εξασφα-
λίστε τη βιωσιµότητά τους τόσο για την οικονοµία µας, όσο και
για την κοινωνία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε, σε πέντε δευτερόλεπτα.
Εµείς η Νέα ∆ηµοκρατία δεν θα επιτρέψουµε ούτε τον αφανι-

σµό των επιχειρήσεων αυτών, αλλά ούτε και την απώλεια εκα-
τοµµυρίων ευρώ από τα κρατικά ταµεία. Για πολλοστή φορά,
εµείς σας δείχνουµε το δρόµο. Ακολουθήστε τον, έτσι ώστε και
έσοδα για το δηµόσιο κορβανά να εξοικονοµήσετε αλλά και να
συνεχίσει να υπάρχει βιώσιµη ανάπτυξη αυτών των µικρών επι-
χειρήσεων.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε

πολύ, κύριε Καράογλου, για τον χρόνο και την οµιλία σας.
Στο σηµείο αυτό θα ήθελα να ανακοινώσω στο Σώµα δυο αλ-

λαγές Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων.
Από το Λαϊκό Ορθόδοξο Συναγερµό ορίζεται ως Κοινοβου-

λευτικός Εκπρόσωπος στη συζήτηση της επερώτησης σχετικά
µε τα προβλήµατα επιχειρήσεων µικρής λιανικής εξαιτίας της κυ-
βερνητικής πολιτικής, ο Βουλευτής Α’ Αθηνών, κ. Πλεύρης Αθα-
νάσιος. Και από τον Συνασπισµό της Ριζοσπαστικής Αριστεράς
για την ίδια επερώτηση ορίζεται ως Κοινοβουλευτικός Εκπρό-

σωπος ο Βουλευτής, κ. ∆ηµήτριος Παπαδηµούλης.
Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών του ΠΑΣΟΚ κ. Γεώργιος Χαραλαµπό-

πουλος ζητεί άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό για τις
25 και 26 Οκτωβρίου.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Υπουργεύει σήµερα µαζί µας ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ.

∆ηµήτριος Κουσελάς, ο οποίος φέτος θα υπουργεύσει και την
ηµέρα της γιορτής του. Θυµίζω στους συναδέλφους ότι δεν συµ-
ψηφίζεται ο χρόνος των δευτερολογιών.

Ο κ. Αλέξανδρος ∆ερµεντζόπουλος έχει το λόγο για πέντε
λεπτά.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ∆ΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, όταν υποβάλαµε αυτή την
επίκαιρη επερώτηση πριν από λίγο καιρό είχαµε βάλει ως θέµα:
«Ασφυκτιούν οι επιχειρήσεις µικρής λιανικής εξαιτίας της κυ-
βερνητικής πολιτικής». ∆υστυχώς από την κατάθεσή της µέχρι
σήµερα, µε ταχύτατους ρυθµούς, η ασφυξία έχει ήδη προκαλέ-
σει «θανάτους» σε πολλές από αυτές τις επιχειρήσεις. Κάθε µέρα
που περνάει η κατάσταση επιδεινώνεται και ολοένα και περισ-
σότερες από αυτές σβήνουν µε τραγικά επακόλουθα και γι’ αυ-
τούς και για την οικονοµία.

Για να γίνει, όµως, πιο σαφές για τι ακριβώς µιλάµε, θα σας
πω ότι πρόκειται για επαγγελµατίες που δραστηριοποιούνται
µέσα από τα περίπτερα κατά κύριο λόγο, τα καταστήµατα ψιλι-
κών, τα µίνι µάρκετ και άλλες παρεµφερείς µικροεπιχειρήσεις και
αφορούν περίπου διακόσιες πενήντα χιλιάδες εργαζόµενους.

Από τις αρχές του 2010 µέχρι σήµερα, µια σειρά πολιτικές που
έχουν σχέση, πρώτον µε την υψηλή φορολογία στα προϊόντα κα-
πνού, δεύτερον µε την εφαρµογή της απαγόρευσης του καπνί-
σµατος σε δηµόσιους χώρους και τρίτον µε τη γενικότερη
συρρίκνωση του οικογενειακού εισοδήµατος, όλα αυτά τα πα-
ραπάνω σε συνδυασµό µε την περικοπή των µισθών και των συ-
ντάξεων, όσο και µε τη µείωση του οικονοµικού διαθέσιµου και
της αγοραστικής δύναµης των πολιτών λόγω αύξησης πληθωρι-
σµού και ΦΠΑ, έχουν οδηγήσει το σύνολο των επαγγελµατιών,
αλλά και ειδικότερα των συγκεκριµένων επιχειρηµατιών σε τρα-
γική ύφεση και οικονοµικό αδιέξοδο.

Οι επιπτώσεις αυτής της κατάστασης είναι ανυπολόγιστες, κύ-
ριοι συνάδελφοι, και για το δηµόσιο, αλλά και για τους ίδιους.
Για το δηµόσιο ακούσαµε και πριν από λίγο από τον προλαλή-
σαντα ότι έχουµε απώλεια εσόδων περίπου 160 εκατοµµύρια
ευρώ για ένα δισεκατοµµύριο τσιγάρα που χάνονται από τη νό-
µιµη αγορά και 55 εκατοµµύρια ευρώ για ένα εκατοµµύριο από
τα ακριβά και πιο δηµοφιλή τσιγάρα, που αντικαθίστανται από τα
φθηνά.

Λέω νόµιµη αγορά, γιατί ο καταναλωτής αποδεδειγµένα πια εξ
ανάγκης στρέφεται ή σε προϊόντα παράνοµης διακίνησης ή σε
φθηνότερες αγορές από γειτονικές χώρες που συνορεύει η Ελ-
λάδα όπως Τουρκία, Αλβανία, Σκόπια, Βουλγαρία, φαινόµενο που
ανθεί κατά κύριο λόγο σε παραµεθόριες και ακριτικές περιοχές.
Επειδή είµαι από το Νοµό Έβρου, κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζω
και µε θλίψη παρατηρώ τη διόγκωση αυτού του φαινοµένου,
όπως και τη συρρίκνωση αυτών των επαγγελµάτων. Η έκρηξη δε
του παράνοµου εµπορίου είναι άνευ προηγουµένου.

Οι επιπτώσεις τώρα στο συγκεκριµένο κλάδο είναι πρώτα-
πρώτα η µείωση του τζίρου τους πάνω από 20%, που σηµαίνει
µια µείωση της κερδοφορίας πάνω από το 60% -λεπτοµερή στοι-
χεία και αριθµούς ανέφερε ο κ. Καράογλου πριν από λίγο, δεν
έχω χρόνο να τα επαναλάβω και δεν έχει και νόηµα- µε αναπό-
φευκτη κατάληξη, λοιπόν, τα λουκέτα και τη ραγδαία αύξηση της
ανεργίας µε όλα τα επακόλουθα. Από τις αρχές του 2010 µέχρι
σήµερα που συζητούµε έχουν κλείσει περίπου χίλια πεντακόσια
περίπτερα και οι προβλέψεις λένε ότι θα είναι πολύ περισσότερα
µε γεωµετρική πρόοδο αυτά που θα κλείσουν µέχρι το τέλος του
έτους.

Κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις µέρες, αυτές τις ώρες που συ-
ζητούµε η Οµοσπονδία Περιπτερούχων Καπνοπωλών Ελλάδος
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και οι Ενώσεις και τα Σωµατεία των Περιπτερούχων από όλη την
Ελλάδα απεργούν, διαµαρτύρονται, κλιµακώνουν τον αγώνα
τους, ακόµα και µε απεργίες πείνας, για να διασφαλίσουν τι; Το
αυτονόητο δικαίωµα της ύπαρξής τους. Για να γλιτώσουν τον
αφανισµό. Έχουν µια σειρά από συγκεκριµένα αιτήµατα µε κυ-
ρίαρχο τη θεσµοθέτηση του 8,2% σαν ποσοστό κέρδους στα κα-
πνικά προϊόντα, ποσοστό που µάλιστα ίσχυε µέχρι πρόσφατα.

Τα αιτήµατά τους σε µεγάλο βαθµό σχετίζονται µε τα ερωτή-
µατα που βάζουµε εµείς µε αυτήν την επερώτηση και αφορούν
όχι µόνο την επιβίωση αυτού του κλάδου που είναι ένα σηµαντικό
ζητούµενο, αλλά και µε τον εξορθολογισµό της οικονοµικής σας
πολιτικής που κάθε µέρα που περνάει από την εφαρµογή της και
µετά οδηγεί σε µαρασµό και σε δυστυχία την ελληνική αγορά,
την επιχειρηµατικότητα, την κοινωνία, την οικογένεια. Αυτό, λοι-
πόν, που χρειάζεται είναι µια άλλη πολιτική, µια πολιτική που θα
βασίζεται στην ανάπτυξη που δυστυχώς ακόµα και σήµερα, ένα
χρόνο µετά, δεν έχει γίνει απολύτως τίποτα.

Χρειάζεται µια άλλη πολιτική που θα βασίζεται στην παραγωγή
πλούτου και στην επιχειρηµατικότητα και όχι στη λογική της
ακραίας φορολόγησης και της αφαίµαξης που δυστυχώς µέχρι
σήµερα µε θρησκευτική ευλάβεια εφαρµόζετε εσείς.

Ακούστε αυτόν τον κόσµο, κύριε Υπουργέ, και αναθεωρήστε
και τις απόψεις σας και τις πολιτικές σας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ο κ. Χαλκίδης έχει

το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Κύριε Υπουργέ, έχετε ολοκληρώσει έναν

και πλέον χρόνο στο τιµόνι της διακυβέρνησης της χώρας. Μέσα
σε ένα χρόνο έγιναν αναµφισβήτητα πολλά. Η πρώτη αναντίρ-
ρητα αρνητική επιτυχία της Κυβέρνησης ήταν η ταχύτητα µε την
οποία οδηγήσατε τον ελληνικό λαό να χάσει την εµπιστοσύνη του
στο κράτος. Η γκετοποίηση ολόκληρου του ελληνικού λαού και
η περιχαράκωσή του µέσα στα ερµητικά κλειστά οικογενειακά
και οικονοµικά του όρια είναι δικό σας αποκλειστικά κατόρθωµα.
Κατορθώσατε να οδηγήσετε τους Έλληνες πολίτες στην πλήρη
απαξίωση της έννοιας τους κράτους και της συντεταγµένης πο-
λιτείας για πολλούς λόγους. Ένας απ’ αυτούς ήταν η εγκληµα-
τική αναντιστοιχία των προεκλογικών σας δεσµεύσεων και
µετεκλογικών σας πράξεων. Όσο και εάν επιµένετε στην τετριµ-
µένη ρητορική ότι παραλάβετε λίγο ή πολύ καµένη γη, οι καθη-
µερινές αποκαλύψεις Ελλήνων και ξένων παραγόντων της
οικονοµίας έρχονται συστηµατικά να σας διαψεύσουν.

Αφήσατε σκόπιµα να αιωρείται ένα γενικευµένο αίσθηµα αι-
σιοδοξίας, σχετικά µε τις δυνατότητες της οικονοµίας µας αλλά
µέχρι να δανειστείτε µε τα χαµηλά επιτόκια του φθινοπώρου
2009, µέχρι να οργανώσετε την Κυβέρνησή σας, µέχρι να ολο-
κληρώσετε τις επαφές σας µε τους προαποφασισµένους δανει-
στές µας, χάθηκε πολύτιµος χρόνος. Καθαρά και µόνο για
λόγους µικροπολιτικής εκµετάλλευσης απαξιώσατε οποιαδήποτε
θετική ενέργεια της προηγούµενης κυβέρνησης και επιλέξατε να
κυβερνήσετε επενδύοντας στην στρατηγική της καταστροφολο-
γίας, για να χειραγωγηθεί η κοινή γνώµη και να δεχθεί ηπιότερα
τα µέτρα που είχατε σκοπό να ξεδιπλώσετε, τα µέτρα που έχετε
ακόµη σκοπό να ξεδιπλώσετε µετά τις εκλογές του Νοέµβρη και
εντέχνως τα αποκρύπτετε.

Απορούµε πραγµατικά σε ποιου είδους πολιτική ιδεολογία
εντάσσονται τα κυβερνητικά σας εφευρήµατα. Παρουσιάσατε µε
µαεστρία την υπαγωγή µας στο µνηµόνιο ως µονόδροµο µε απο-
τέλεσµα κάθε άλλη πράξη να φάνταζε ως προδοσία απέναντι στα
εθνικά συµφέροντα. Στη συνέχεια µε γνώµονα τις δεσµεύσεις
µας απέναντι στο µνηµόνιο, εξαπολύσατε µια µνηµειώδη επίθεση
κατά των συµφερόντων των απλών πολιτών και των µικρών εµπό-
ρων, θεωρώντας έτσι ότι εφαρµόζοντας ακραίο νεοφιλελευθερι-
σµό που εκπλήσσει, θα διορθώσετε το δηµοσιονοµικό
εκτροχιασµό της χώρας.

Πιστέψατε, κύριε Υπουργέ, ότι θα κλείσετε µαύρες τρύπες
αποµυζώντας τους συνταξιούχους. Καταφέρατε να τους κατα-
στήσετε επαίτες των κεκτηµένων τους και προσβάλατε τους κό-
πους µιας ολόκληρης ζωής. Πιστέψατε ότι θα βοηθήσετε τη
χώρα να βγει από την κρίση τιµωρώντας βάναυσα τα στελέχη
της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, περικόπτοντάς τους προϋπολογισµένα

εισοδήµατα ενός εξ ορισµού πενιχρού µισθού. Καταφέρατε να
απαξιώσετε την προσφορά τους στη βελτίωση της δηµόσιας δι-
οίκησης, τους οδηγήσατε σε φαινόµενα λευκής απεργίας και εν-
θαρρύνατε την αδιαφορία. Πιστέψατε ότι θα αυξήσετε τα έσοδά
σας, αυξάνοντας τους φόρους και µειώνοντας την κερδοφορία
των µικρών εµπόρων και επιχειρηµατιών. Πράγµατι, καταφέρατε
αυξήσεις από τα έσοδα από τις πωλήσεις λουκέτων.

Οι πωλήσεις στα τσιγάρα, αλλά και σε άλλα είδη ψιλικής είναι
χαρακτηριστικό παράδειγµα. Είναι χαρακτηριστική η περίπτωση
όλων αυτών των ανθρώπων που επί εικοσιτετραώρου βάσεως
ολόκληρη η οικογένειά τους δουλεύει στα περίπτερα και στα ψι-
λικατζίδικα και στις άλλες µικρές επιχειρήσεις. Κύριε Υπουργέ,
βγείτε από το Υπουργείο, περπατήστε στους δρόµους, σταµα-
τήστε σ’ ένα περίπτερο, για να διαπιστώσετε ότι µέσα σ’ ένα
κλουβί, κυριολεκτικά, επί εικοσιτετραώρου βάσεως µια ολόκληρη
οικογένεια παλεύει για να βγάλει το µεροκάµατο, µε ιδρώτα, για
να σπουδάσουν τα παιδιά της. Αυτούς λοιπόν, ήρθατε να χτυπή-
σετε!

Εµείς δεν λέµε ότι πετύχαµε πολλά, αλλά τουλάχιστον, αν µη
τι άλλο, επεκτείναµε τους δικαιούχους των περιπτέρων εκτός
από τους αναπήρους πολέµου και σε ΑΜΕΑ κ.λπ., και τους επε-
κτείναµε τις συµβάσεις από τρία χρόνια σε επτά, για να µην µπο-
ρούν να εκβιάζονται. Και καταλαβαίνετε τι εννοούµε.

Καταφέρατε την παραπέρα αποµείωση του εµπορικού κέρ-
δους, διευκολύνατε την είσοδο στην αγορά κατωτέρας ποιότητας
προϊόντων και εντέλει δεν βοηθήσατε και στην καταπολέµηση
των αρνητικών και φυσικά πασιφανών επιπτώσεων του καπνί-
σµατος.

Οι πληττόµενοι έµποροι και οι µικροεπιχειρηµατίες πώς αντι-
δρούν; Πώς µπορούν να αντιδράσουν; Ξεκινούν µε µειώσεις των
µισθών των υπαλλήλων τους, στη συνέχεια τους απολύουν και
στη συνέχεια, όταν διαπιστώνουν ότι τα µέτρα που παίρνουν δεν
αποδίδουν, αγοράζουν λουκέτα και κατεβάζουν ρολά.

Οι ερωτήσεις που σας υποβάλαµε, κύριε Υπουργέ, είναι σα-
φείς και δεν πρέπει να απαντηθούν µε υπεκφυγές. Ζητούµε να
µας απαντήσετε µε ρεαλισµό και ευθύνη. Ζητούµε να ακούσουµε
το σχέδιό σας. Μαζί µ’ εµάς το ζητούν κυρίως και πρωτίστως οι
άµεσα εµπλεκόµενοι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πώς θα προστατεύσετε και θα ενισχύσετε την

αγορά; Πώς θα αποκαταστήσετε τα φαινόµενα του οικονοµικού
αυτισµού που έχετε δηµιουργήσει; Πώς θα διαλύσετε τη φοβία
που δηµιουργήσατε στις αγορές και στους αγοραστές; Θέσαµε
ξεκάθαρες ερωτήσεις. Ζητούµε ξεκάθαρες απαντήσεις. Και απο-
ρούµε, µαζί µε τους Έλληνες πολίτες, γιατί επιτέλους δεν µπο-
ρείτε να µιλήσετε µε καθαρότητα και σαφήνεια. Κινείστε συνεχώς
σε υποθετικό πλαίσιο. Λέτε: «Αν πιάσουµε τους στόχους θα κά-
νουµε αυτό. Αν µαζέψουµε τα έξοδα θα κάνουµε εκείνο. Αν απο-
δώσουν τα µέτρα θα δώσουµε λεφτά». Μα, δεν µπορείτε να
εκτιµήσετε, στο τέλος, αν η πολιτική σας θα πετύχει; Πόσοι είναι
πια αυτοί οι αστάθµητοι παράγοντες; Πόσο ανοχύρωτη, επιτέ-
λους, έχετε αφήσει τη χώρα στα τερτίπια των αστάθµητων πα-
ραγόντων;

Κλείνοντας, κύριε Υπουργέ, θα πω το εξής. Θέλουµε να πι-
στεύουµε ότι παρά τα αδιέξοδα µέτρα που εφαρµόζετε, παρά
την πολιτική δίχως αύριο που έχετε αποφασίσει να εφαρµόζετε,
κάπου στο βάθος του τούνελ έχετε πραγµατική εικόνα της κα-
τάστασης. Βιώσιµες λύσεις δεν είδαµε. Είδαµε µόνον επιλογές
που τις «βαφτίσατε» βιώσιµες και τις περάσατε επικοινωνιακά ως
απαραίτητες, ενώ στην πράξη αποτυγχάνουν παταγωδώς. Το
στοίχηµα είναι µεγάλο, κύριε Υπουργέ. Και το στοίχηµα δεν
αφορά την πολιτική επιβίωση της Κυβέρνησής σας. Αυτό το στοί-
χηµα είναι χαµένο.

Το µεγάλο στοίχηµα είναι η διασφάλιση της ευηµερίας και µα-
κροηµέρευσης του ελληνικού λαού, στοίχηµα που θα χαθεί κι
αυτό, κύριε Υπουργέ, αν δεν διορθώσετε άµεσα τις αποτυχηµέ-
νες στην πράξη επιλογές σας.

Ευχαριστώ κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε, κύριε
Χαλκίδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» κι ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και τέσσε-
ρις εκπαιδευτικοί τους από το 2ο Γυµνάσιο Παλλήνης.

Καλώς ήλθατε, παιδιά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο αγαπητός κ. Νικόλαος Καντερές έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, είχα σκοπό να ξεκινήσω

την τοποθέτησή µου σήµερα προειδοποιώντας για µια ακόµη
φορά τα µέλη της Κυβέρνησης ότι η οικονοµική πολιτική που
ακολουθεί πνίγει ολόκληρη την ελληνική αγορά προκαλώντας έµ-
φραγµα στις επιχειρήσεις µικρής λιανικής, τα περίπτερα και τα
µικροµάγαζα της γειτονιάς και σαν αποτέλεσµα θα δούµε σύ-
ντοµα νέες κινητοποιήσεις. Αυτή την προειδοποίηση τελικά δεν
θα χρειαστεί να σας την εκφράσω εκ του Βήµατος της Βουλής,
διότι σας την εκφράζουν ήδη από σήµερα και για τις δύο επόµε-
νες ηµέρες δεκάδες χιλιάδες ιδιοκτήτες περιπτέρων και κατα-
στηµάτων ψιλικών σ’ ολόκληρη σχεδόν τη χώρα, µε εξαίρεση
τους περιπτεριούχους της Αττικής που αποφάσισαν να µη συµ-
µετέχουν στην κινητοποίηση.

Μπορεί να θεωρείτε ότι η κριτική που σας ασκούµε έχει κα-
θαρά αντιπολιτευτικό χαρακτήρα και συνεπώς, να µη θέλετε να
ακούτε τα όσα σας λέµε εδώ, σ’ αυτή την Αίθουσα. Επιλογή σας
είναι να µη δίνετε προσοχή στην Αξιωµατική Αντιπολίτευση κι
αυτή την επιλογή θα την κρίνουν οι πολίτες σε λιγότερο από ένα
µήνα. Όµως το να αγνοείτε το τι συµβαίνει στους δρόµους της
χώρας είναι άκρως αντιδηµοκρατικό. Γιατί δεν βγαίνετε σήµερα
ή αύριο έξω στις αγορές για να δείτε από πρώτο χέρι τις ολέ-
θριες συνέπειες των επιλογών σας; Γιατί δεν βγαίνετε σύσσωµοι
στο ΠΑΣΟΚ να πείτε στον κόσµο ότι πιστεύετε στην πολιτική του
µνηµονίου κι ότι είναι µονόδροµος για να σωθεί η χώρα;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εξαιτίας της κυβερνητικής πο-
λιτικής, ολόκληρη η Ελλάδα, οι επαγγελµατίες, οι µισθωτοί, οι
συνταξιούχοι έχουν χάσει την ελπίδα και την αισιοδοξία για ένα
καλύτερο µέλλον. Η Κυβέρνηση οφείλει, επιτέλους, να συνειδη-
τοποιήσει ότι δεν µπορεί ένας ολόκληρος λαός να οδηγηθεί στον
γκρεµό ή στον ψυχίατρο, διότι εσείς αποφασίσατε ότι η σωτηρία
της Ελλάδας πρέπει να βασίζεται αποκλειστικά σε µέτρα που
προτάσσει το µνηµόνιο.

Προχωρήσατε σε υπέρογκες αυξήσεις των ειδικών φόρων. Στα
τσιγάρα αυτή τη στιγµή έχουµε την υψηλότερη φορολογία στην
Ευρώπη. Αυξήσατε δύο φορές το ΦΠΑ, µε αποτέλεσµα οι πολί-
τες να έχουν µειώσει ραγδαία την κατανάλωση. Συνέπεια αυτής
της απότοµης πτώσης του τζίρου των επιχειρήσεων είναι η
αγορά, για να καλύψει τις τρέχουσες ανάγκες της, να µην απο-
δίδει στο κράτος τον εισπραχθέντα φόρο.

Έχουµε εισέλθει σ’ ένα φαύλο κύκλο. Οι καταναλωτές, λόγω
της µείωσης των αποδοχών τους, στρέφονται αναπόφευκτα σε
φθηνότερες επιλογές. Πολλές φορές, µάλιστα, αγοράζουν προϊ-
όντα είτε από το παραεµπόριο είτε από τη γειτονική Βουλγαρία
και τα Σκόπια. Αυτό και αν είναι διπλό χτύπηµα για την ελληνική
αγορά.

Το αποτέλεσµα είναι όλες οι επιχειρήσεις και ειδικά αυτές της
µικρής λιανικής -τα περίπτερα, τα καταστήµατα των ψιλικών
ειδών και τα µίνι µάρκετ- να έχουν οδηγηθεί σε έναν ασφυκτικό
κλοιό και σε πλήρη αδυναµία κάλυψης των εξόδων τους. Και το
τελευταίο στάδιο αυτού του φαύλου κύκλου είναι χιλιάδες επι-
χειρήσεις να οδηγούνται πλέον σε «λουκέτο», διότι δεν µπορούν
να ανταπεξέλθουν στις δύσκολες οικονοµικές συνθήκες.

Όλα τα παραπάνω τα γνωρίζετε πολύ καλά. Εµείς, ως Αντιπο-
λίτευση, σας κρούουµε το καµπανάκι του κινδύνου για µια ακόµη
φορά. Τονίζουµε ότι δεν πρόκειται να δούµε «άσπρη µέρα» σ’
αυτόν τον τόπο, άµα συνεχίζετε να «στραγγαλίζετε» µ’ αυτόν τον
τρόπο την εγχώρια αγορά.

Από τις αρχές του έτους, η µείωση του τζίρου στα περισσό-

τερα καταστήµατα µικρής λιανικής έφτασε στο 20% - όπως προ-
ελέχθη- ενώ η κερδοφορία µειώθηκε στο 60%. Οι επιχειρήσεις
αυτές αποτελούν τον αποκλειστικό πυλώνα λιανικής εµπορίας
των καπνοβιοµηχανικών προϊόντων στο καταναλωτικό κοινό, συµ-
βάλλουν σηµαντικά στην εθνική οικονοµία και αποτελούν ένα ζω-
τικό κοµµάτι της κοινωνίας µας. Με τις πολιτικές που ακολουθεί
το ΠΑΣΟΚ, µέσω του µνηµονίου, οδηγούνται σήµερα σε πλήρη
µαρασµό.

Έχετε αναλογιστεί τις συνέπειες; Εκτός του γεγονότος ότι θα
κλείσουν και θα µείνουν στο δρόµο διακόσιοι πενήντα χιλιάδες
εργαζόµενοι και επαγγελµατίες, θα υπάρξει παράλληλα έκρηξη
του παράνοµου εµπορίου. Γνωρίζετε πόσα έσοδα θα χάσει το
κράτος; Τα µεγέθη είναι ιδιαίτερα σηµαντικά. Μιλάµε για εκατο-
ντάδες εκατοµµύρια ευρώ, χαµένα έσοδα ετησίως, την ώρα που
περικόπτετε παροχές κοινωνικού χαρακτήρα, για να περιορι-
στούν τα έξοδα του κράτους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, ειλικρινά οφεί-
λουµε να ρωτήσουµε αν θεωρείτε λογική µια οικονοµική πολι-
τική, που εστιάζει αποκλειστικά στις δαπάνες, χωρίς να λαµβάνει
καθόλου υπ’ όψιν τα έσοδα του κράτους. Έχετε αναλογιστεί πώς
θα εξασφαλίσετε τη βιωσιµότητα και την ανάπτυξη των επιχει-
ρήσεων µικρής λιανικής; Έχετε βιώσιµο σχέδιο, ώστε να δια-
σφαλιστούν τα κρατικά έσοδα;

∆υστυχώς, η απάντηση σε όλα τα παραπάνω είναι «όχι». Η Κυ-
βέρνηση είναι απλός παρατηρητής των αλυσιδωτών αρνητικών
εξελίξεων στην αγορά. Όµως, παρ’ όλα αυτά προετοιµάζει την
κοινωνία για νέα µέτρα, µια καινούργια καταιγίδα φορολογική,
καινούργια «λουκέτα», περισσότερη ασφυξία και ανεργία. Είναι
µια κατάσταση που δεν επιτρέπεται να συνεχιστεί.

Λίγες εβδοµάδες έµειναν και το ΠΑΣΟΚ θα συνειδητοποιήσει
ότι ο ελληνικός λαός δεν υποτάσσεται στα δεινά είτε της τρόικας
είτε του µνηµονίου που δροµολόγησε η Κυβέρνηση. Η Νέα ∆η-
µοκρατία πιστεύει ότι το αντίδοτο στην κρίση βρίσκεται στην ανά-
πτυξη, στις σχετικές προτάσεις που έχουµε καταθέσει εδώ και
καιρό και οι πολίτες έχουν στρέψει το βλέµµα τους στην πρό-
ταση ελπίδας που τους προσφέρει η Νέα ∆ηµοκρατία. Το διά
ταύτα θα το δείτε σύντοµα στις εκλογές του Νοεµβρίου.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ, κύριε Νικόλαε Καντερέ.
Από το Νοµό Αττικής, από την Αθήνα πάµε στο Νοµό Λέσβου.

Από τη Μυτιλήνη, ο αιολικός πολιτικός λόγος του κ. Σπυρίδωνα
Γαληνού, ιδιαίτερος κάθε φορά.

Σας ακούµε για τρία λεπτά, κύριε συνάδελφε.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πρέπει να πω ότι εκτός από τον καθαρό αέρα της περιφέρειας

µου που µεταφέρω, µεταφέρω και τη φωνή απόγνωσης των συ-
µπατριωτών µου.

Έχω εδώ και πολύ καιρό την πολύ δυσάρεστη αίσθηση, κύριοι
συνάδελφοι, ότι είµαστε στο ίδιο έργο θεατές. Και το έργο αυτό
είναι «Ο θάνατος του εµποράκου», ένα έργο στο οποίο η πα-
ρούσα Κυβέρνηση δεν λειτουργεί έστω και ως αδιάφορος και
αµέτοχος θεατής, αλλά µε τις πράξεις της και τις παραλείψεις
της αποτελεί το βασικό παραγωγικό αίτιο, το θύτη του δράµα-
τος.

Κύριοι, παρακολουθούµε καθηµερινά το στραγγαλισµό της µι-
κροµεσαίας και της µικρής επιχείρησης.

Κάθε ηµέρα, όλο και περισσότερες επιχειρήσεις κλείνουν, όλο
και περισσότεροι άνθρωποι, όλο και περισσότερα νοικοκυριά µέ-
νουν χωρίς δουλειά, χωρίς εισόδηµα, χωρίς ελπίδα, χωρίς καµ-
µία δυνατότητα επιβίωσης. Περάστε από τα συσσίτια της
Εκκλησίας και θα καταλάβετε ακριβώς τι εννοώ.

Και το ερώτηµα είναι το εξής: Μέχρι πού θα φθάσουµε; Τι πρέ-
πει να συµβεί για να δράσουµε; Θα οδηγήσουµε όλες τις µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις στη χρεωκοπία, όλα τα µαγαζιά στο
λουκέτο και όλους τους µικροµεσαίους στα συσσίτια της Εκκλη-
σίας, πριν αποφασίσουµε να κάνουµε κάτι, πριν αποφασίσει η
Κυβέρνηση να αναλάβει τις ευθύνες της;

Το ερώτηµα είναι απλό. Θα δηµιουργήσει το αρµόδιο Υπουρ-
γείο ένα πλαίσιο που να θωρακίζει και να εξασφαλίζει την ανά-
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πτυξη και τη λειτουργία των επιχειρήσεων της µικρής λιανικής,
πριν να είναι πολύ αργά ή για άλλη µία φορά θα καταφύγει σε
«ποντιοπιλατικές» προσεγγίσεις;

Και επειδή, κύριε Υπουργέ, οι µικρές επιχειρήσεις φεύγουν,
αλλά οι µεγάλες ντροπές µένουν, δράττοµαι της ευκαιρίας να
αναφερθώ και στις µεγάλες ντροπές. Και αναφέροµαι στη δή-
λωση του Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης που έµπλεος εξουσια-
στικού οίστρου και χωρίς ίχνος καταισχύνης, δήλωσε από
τηλεοράσεως ότι στο ερώτηµα που θέτει ο κόσµος «πού πήγαν
τα λεφτά», η απάντηση είναι «µαζί σας φάγαµε, γιατί σας διορί-
σαµε». Πρόκειται για µία στυγνή οµολογία εγκλήµατος, που όµως
ο θύτης εξοµοιώνεται µε το θύµα.

Τα µαγαζιά κλείνουν, η ανεργία καλπάζει, οι πολίτες ξεσηκώ-
νονται και εµείς περί άλλων τυρβάζουµε! Για µία χούφτα δολά-
ρια, στραγγαλίζουµε την οικονοµία, πνίγουµε τις επιχειρήσεις.
Μέχρι και τα περίπτερα κλείνουν! Για όνοµα του Θεού!

Ακούστε. ∆εν θέλετε να ακούσετε την Αντιπολίτευση; Τουλά-
χιστον, ακούστε τους πολίτες! Ακούστε τη φωνή απόγνωσης των
συµπατριωτών µας!

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα

πολύ. Ευτυχώς που υπάρχει η πολιτική γεωγραφία και θυµόµα-
στε την Ελλάδα, τον Αλκαίο και την Ψάπφα!

Ο κ. Αθανάσιος Μπούρας που ακολουθεί είναι εξαιρετικός και
έχει το λόγο για δέκα λεπτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ πολύ για την προσφώ-
νηση, κύριε Πρόεδρε, η οποία µάλιστα µε δεσµεύει τώρα, γιατί
ενώ φαίνεται στην αρχή πολύ καλή, στο τέλος µπορεί και να µην
είναι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Όχι, µπορείτε να
έχετε πιο οξύ αντιπολιτευτικό λόγο ως πρώην Υπουργός.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Πρέπει, λοιπόν, να συγχαρούµε τον
κύριο Υπουργό, γιατί είναι καινούργιος στο Υπουργείο. Πρέπει
να πούµε ότι περιµένουµε αποτελέσµατα από τη δική του πολι-
τική για τη σηµερινή επερώτηση που κάνουµε, γιατί πιστεύω ότι
είναι και γνώστης. Όµως, εµείς κάναµε αυτήν την επερώτηση και
απευθυνόµαστε στην Κυβέρνηση. Και η Κυβέρνηση έχει συνο-
λική ευθύνη για την πολιτική της.

Πράγµατι, κύριε Υπουργέ, πρέπει να σας πω ότι η ελληνική κοι-
νωνία, ο Έλληνας πολίτης, αλλά και ο κόσµος όλος, έχει ένα
πολύ µεγάλο δέσιµο µε αυτού του είδους τις επιχειρήσεις, δη-
λαδή µε τα καταστήµατα λιανικής πώλησης, µε τα περίπτερα.
Είναι η καθηµερινότητά µας. Υπάρχει κάποιος Έλληνας πολίτης
που να µην επισκέπτεται καθηµερινά και να µην εξυπηρετείται
απ’ αυτούς; Αυτοί οι άνθρωποι επιτελούν κοινωνικό έργο, κοινω-
νικό ρόλο.

Συµφωνώ µε όσα είπαν οι εξαίρετοι προλαλήσαντες συνάδελ-
φοί µου και µάλιστα ο κ. Καράογλου που είναι και ο πρώτος επε-
ρωτών και είχε και τον περισσότερο χρόνο και ο οποίος έθεσε
το δάκτυλο επί τον τύπον των ήλων µε συγκεκριµένες αναλύσεις,
επιχειρήµατα και νούµερα.

Όµως, πρέπει να σας πω ότι αυτή τη στιγµή έχετε βάλει όλη
την ελληνική κοινωνία απέναντί σας και ιδιαίτερα έχετε βάλει απέ-
ναντί σας ένα χώρο, έναν κλάδο, µία επαγγελµατική τάξη περί-
που διακοσίων πενήντα χιλιάδων Ελλήνων, οι οποίοι ζουν απ’
αυτή τη δραστηριότητα.

Και πρέπει να σας πω, κύριε Υπουργέ, ότι σήµερα και παρά το
δεκαπλασιασµό διαχρονικά των λιανικών τιµών στα καπνοβιοµη-
χανικά προϊόντα, το κέρδος του λιανοπωλητή έχει εκµηδενιστεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα επαναλάβω συνοπτικά ότι το έτος 2009 –είναι κοµβικό γιατί
το «παίζατε» πάρα πολύ, ενώ τώρα θα αρχίσετε να το ξεχνάτε
σιγά-σιγά, αφού δηµιουργήσατε όλη τη φοβία για να περάσετε
όλα τα αντιλαϊκά µέτρα- σε ένα πακέτο τσιγάρων των 3,20 ευρώ,
οι περιπτερούχοι, οι λιανοπωλητές, κέρδιζαν 0,24 ευρώ.

Σήµερα, παρά την ανατίµηση –και αυτό θα ήθελα να το κρα-
τήσετε- κατά 60 λεπτά -δηλαδή το πακέτο κοστίζει πια 3,80 ευρώ-
το κέρδος είναι 0,12 ευρώ, δηλαδή 50% κάτω. Και βέβαια, αν
προσθέσει κανείς ότι έχουµε και µείωση του συνολικού τζίρου

κατά 30% περίπου, λόγω της αγοραστικής δύναµης κυρίαρχα
των καταναλωτών, έχουµε και τη µείωση της κερδοφορίας. Συ-
νολικά, λοιπόν, η µείωση γι’ αυτούς τους ανθρώπους φτάνει στο
70%.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Για να κάνουµε λοιπόν και κάποιες προτάσεις, θα πρέπει σε
κάθε περίπτωση, κύριε Υπουργέ –και την άλλη εβδοµάδα περι-
µένουµε και κάποιες δικές σας πρωτοβουλίες και προτάσεις γι’
αυτούς τους ανθρώπους, οι οποίοι παρακολουθούν από πάνω-
να µειωθεί η συνολική φορολογική επιβάρυνση των καπνικών
προϊόντων, ώστε να προκύψουν τα περιθώρια που είναι αναγκαία
και απαραίτητα για τη βιωσιµότητά τους.

Μάλιστα, έχει προταθεί η µείωση του συνολικού αναλογικού
φόρου από το 67% στο 60% και η αύξηση του παγίου από 10 σε
20. Έτσι, θα προκύψουν περιθώρια τόσο για το δίκτυο όσο και
για τα φορολογικά έσοδα. Και αυτό το λέω, για να µην ισχυρι-
στείτε ότι µειώνονται τα φορολογικά έσοδα.

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε -µε την ανοχή σας, όπως πάντα-
λέγοντας ότι εµείς ως Νέα ∆ηµοκρατία είχαµε κάνει πολλές προ-
σπάθειες. Μάλιστα, αναφέρθηκε σχετικά και ο συνάδελφός µου
κ. Χαλκίδης. Για παράδειγµα, είχαµε προχωρήσει στην επιµή-
κυνση των συµβολαίων από τρία σε επτά χρόνια και µεγαλώσαµε
τις κοινωνικές κατηγορίες που δικαιούνται άδειας περιπτέρου,
δηλαδή ΑΜΕΑ, τραυµατίες της Κύπρου, πολύτεκνες οικογένειες
κ.λπ..

Και θέλω να σας πω ότι παίρνετε βραβείο Γκίνες για όλη τη γε-
νικότερη πολιτική σας.

Όµως, σήµερα διαβάζω στον Τύπο ότι δηµιουργήσατε τέτοιες
κοινωνικές και οικονοµικές προϋποθέσεις, ώστε και οι περιπτε-
ριούχοι να οδηγούνται σε απεργίες και κυρίαρχα να οδηγούνται
σε απεργία πείνας. Αυτή είναι η πολιτική σας. Και θα ήθελα να
σας πω ότι οι άνθρωποι αυτοί δεν είναι οι προνοµιούχοι Έλλη-
νες. Είναι άνθρωποι από το µεγάλο κοινωνικό ιστό της µεσαίας
ελληνικής κοινωνίας, οι οποίοι αγωνίζονται για το µεροκάµατό
τους και για να µεγαλώσουν τα παιδιά τους.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον

κ. Μπούρα.
Το λόγο έχει από τον όµορο Νοµό Βοιωτίας ο κ. Μιχαήλ Γιαν-

νάκης του θηβαϊκού µύθου.
Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι βέβαιο ότι το θέµα που συζητάµε σήµερα

έχει τεράστιες όχι µόνο οικονοµικές, αλλά και κοινωνικές δια-
στάσεις. Μιλάµε για εκατοντάδες χιλιάδες από τις πιο µικρές επι-
χειρήσεις που είναι δραστηριοποιηµένες σε όλη την Ελλάδα.

Κύριε Υπουργέ, είστε από µια περιφέρεια όπου υπάρχει έντονη
παραγωγή καπνικών προϊόντων. Άρα γνωρίζετε από πρώτο χέρι
το µεγάλο πρόβληµα που έχει δηµιουργηθεί. Είναι βέβαιο ότι αν
από την αρχή ήσασταν στην ίδια θέση, δεν θα είχαµε οδηγηθεί
εδώ.

Και όπως πολύ σωστά είπε ο κύριος συνάδελφος, για πρώτη
φορά από τη Μεταπολίτευση µέχρι σήµερα, οδηγούµε αυτούς
τους ανθρώπους σε απεργία και µάλιστα σε απεργίας πείνας.
Και όταν ένας συµπολίτης µας φτάνει σε µια ακραία µορφή δια-
µαρτυρίας, το κάνει γιατί πραγµατικά βλέπει µπροστά του αδιέ-
ξοδα. Άρα, οι ευθύνες σας είναι τεράστιες.

Αν θυµάστε, εµείς ήµασταν υπέρ της αύξησης των φόρων στα
τσιγάρα, στα καπνικά προϊόντα. Όµως, µε τον τρόπο που αυτή
επιβλήθηκε, είναι καταστροφική για όλο τον κλάδο. ∆εν είναι τυ-
χαίο ότι ήδη χίλια πεντακόσια σηµεία πώλησης στην Ελλάδα
έχουν κλείσει και ιδιαίτερα στην περιφέρεια, όπου το πρόβληµα
είναι ακόµα εντονότερο, γιατί το περίπτερο στο χωριό αποτελεί
και σηµείο αναφοράς.

Και δεν έχουµε µόνο την τεράστια µείωση των ποσοστών κέρ-
δους από τα καπνικά προϊόντα, αλλά υπάρχει και µείωση του τζί-
ρου γενικά, αλλά και µεγάλη ανάλογη µείωση του τζίρου από τον
Τύπο µε ό,τι αυτό συνεπάγεται.

Και όχι µόνο αυτό, αλλά πήρατε ένα µέτρο για να εισπράξετε,
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µπροστά στον πανικό για περισσότερα έσοδα, και κατέληξε
µπούµερανγκ. Γιατί τα έσοδα είναι λιγότερα –και αυτό είναι το
οξύµωρο- οδηγείτε χιλιάδες συµπολίτες µας στην ανεργία και
υπάρχει µείωση των εισφορών στα ασφαλιστικά ταµεία. Άρα,
είναι τριπλό το κακό µε την πολιτική σας.

Είναι, λοιπόν, καιρός να σκύψετε πάνω στο πρόβληµα. Το γνω-
ρίζετε. Υπάρχουν οι προτάσεις από τους εκπροσώπους των ερ-
γαζοµένων, αλλά και των επιχειρηµατιών στον κλάδο. Υπάρχουν
οι εταιρείες που παράγουν καπνικά προϊόντα, που και αυτές
εµπλέκονται άµεσα στην όλη διαδικασία. Θα πρέπει, λοιπόν, να
συνθέσετε όλες αυτές τις προτάσεις. Έχετε τη γνώση και την
ικανότητα να δώσετε, επιτέλους, λύσεις.

∆εν µπορεί, ιδιαίτερα στην περιφέρεια, να κλείνουν περίπτερα
που είναι σηµείο αναφοράς. Σβήνουµε ολόκληρο το χωριό, όταν
δεν λειτουργεί ένα περίπτερο. ∆εν έχει ο συµπολίτης µας εφη-
µερίδα και όποιο άλλο είδος πρώτης ανάγκης χρειάζεται.

Υπάρχει, λοιπόν, ένα τεράστιο ζήτηµα. Έχετε κάνει τεράστιο
λάθος µε τον τρόπο που επιβλήθηκαν οι φόροι. Πρέπει αυτό να
το ανατρέψετε άµεσα.

Απ’ ό,τι γνωρίζω, από ∆ευτέρα θα έχετε επαφές µε εκπροσώ-
πους. Είναι µια µεγάλη ευκαιρία, φθάνοντας στο τέλος του χρό-
νου να έχουµε δώσει λύσεις. Πραγµατικά, τα προβλήµατα είναι
τεράστια και αυτοί οι άνθρωποι, κύριε Υπουργέ, εργάζονται σε
εξαιρετικά δύσκολες συνθήκες. Κινδυνεύει η ίδια η ζωή τους.
Έχουµε καθηµερινά δεκάδες ληστείες και κλοπές σε περίπτερα
και σε µίνι µάρκετ. Έχουµε τραυµατισµούς, απώλειες ζωής. Αυτό
πραγµατικά πρέπει να µας προβληµατίσει.

Είναι άνθρωποι που εργάζονται χωρίς αργίες, γιορτές, Χρι-
στούγεννα, Πάσχα, καλοκαίρια, χωρίς καµµία άδεια, επί δεκαπέ-
ντε έως είκοσι ώρες την ηµέρα. Σ’ αυτούς τους ανθρώπους µια
πολιτεία που θέλει να λέγεται κοινωνικά ευαίσθητη πρέπει πραγ-
µατικά να δώσει άµεσα λύση.

∆εν µπορεί να περιµένει άλλο ένας ολόκληρος κλάδος, εκα-
τοντάδες χιλιάδες συµπολίτες µας, που µε την πολιτική σας –
µπορεί να µην έχετε προσωπική ευθύνη, αλλά η ευθύνη είναι
συνολικά κυβερνητική- οδηγούνται στην απόγνωση και στον αφα-
νισµό!

Υπάρχει τρόπος. Υπάρχουν οι προτάσεις -και εµείς, ως Νέα
∆ηµοκρατία, και οι εκπρόσωποι όλου του κλάδου σάς έχουν
κάνει ανάλογες προτάσεις- που πρέπει να συνθέσετε. Πραγµα-
τικά δεν είναι εύκολη η λύση. Το αναγνωρίζουµε αυτό. Όµως,
πρέπει να δώσουµε λύση. Πρέπει να δώσουµε ανάσα και ζωή σε
όλες αυτές τις πολύ µικρές επιχειρήσεις της πατρίδας µας.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον κ. Μιχάλη Γιαννάκη.

Στο σηµείο αυτό ολοκληρώνεται ο κύκλος των επερωτώντων
Βουλευτών της επίκαιρης επερώτησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Οφείλω να κάνω ένα πολύ µικρό σχόλιο, πολύ σοβαρά και
χωρίς χιούµορ. Άκουσα να µιλάτε για τα περίπτερα, για τσιγάρα,
για εφηµερίδες. Αναγνωρίζουµε όλοι το δίκιο. Κανείς δεν εκµε-
ταλλεύτηκε τα προφυλακτικά, που πωλούν οι µικρές επιχειρή-
σεις, που λέγονται περίπτερα, και τα οποία είναι η ζωή µας!

Στο σηµείο αυτό το λόγο έχει για είκοσι λεπτά ο Υφυπουργός
Οικονοµικών κ. Κουσελάς.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-
χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άκουσα πάρα πολύ προσεκτικά
τους συναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας που κατέθεσαν την
επίκαιρη επερώτηση και οφείλω να οµολογήσω για ορισµένα που
ειπώθηκαν ότι αποτελεί –τουλάχιστον- πρόκληση για τη νοηµο-
σύνη του Έλληνα πολίτη που µας ακούει ο ισχυρισµός πως εµείς
είµαστε εκείνοι που οδηγήσαµε τη χώρα στην κρίση.

Ακόµη και σήµερα, αγαπητοί συνάδελφοι, η EUROSTAT –το
γνωρίζετε αυτό πολύ καλά- αναθεωρεί προς τα πάνω το έλλειµµα
του 2009, έλλειµµα που εσείς, έναν χρόνο πριν από τις εκλογές,
είχατε δηλώσει ότι δεν θα ξεπεράσει το 6,5% του Ακαθάριστου
Εγχώριου Προϊόντος και κοντεύει µε τις αναθεωρήσεις να φθά-
σει το 15%.

Φτάσατε το δηµόσιο χρέος από τα 180 δισεκατοµµύρια που

το παραλάβατε στο δυσθεώρητο ύψος των 300 και πλέον δισε-
κατοµµυρίων ευρώ. Πήρατε µία οικονοµία, η οποία έτρεχε µε
ρυθµούς ανάπτυξης 5% το 2004- είµαστε η τέταρτη κατά σειρά
χώρα σε ρυθµούς ανάπτυξης στην Ευρωπαϊκή Ένωση- και την
παραδώσατε µε µείον 2%. ∆ηλαδή καταστρέψατε κυριολεκτικά
ένα µεγάλο κεκτηµένο.

Καταστήσατε τη χώρα αναξιόπιστη και ανυπόληπτη, µε όλα τα
συνεπακόλουθα για τα επιτόκια δανεισµού προς τις τράπεζες και
προς το ελληνικό δηµόσιο και έρχεστε σήµερα, δυστυχώς και
µας ζητάτε και τα ρέστα. Όπως χαρακτηριστικά λέει ο Πρωθυ-
πουργός, δεν φταίει -κατά τη δική σας λογική- ο εµπρηστής,
αλλά ο πυροσβέστης.

Μέσα από τη σηµερινή επίκαιρη επερώτηση που συζητάµε µας
εγκαλείτε, κατά πρώτον, για την αύξηση της φορολογίας στα
προϊόντα καπνού. Οι αυξήσεις στο φόρο του καπνού του Ιανου-
αρίου, του Μαρτίου και του Μαΐου ήταν απαραίτητες και ανα-
γκαίες για να αντλήσουµε πρόσθετα έσοδα, ώστε να
αντιµετωπιστεί η τεράστια δηµοσιονοµική κρίση, στην οποία είχε
µπει η χώρα µας. Μια κατάσταση, στην οποία εσείς µας οδηγή-
σατε.

∆εύτερον, οι αυξήσεις που έγιναν στο φόρο του καπνού εναρ-
µονίζονται σε σηµαντικό βαθµό µε τις πολιτικές που εφαρµόζο-
νται όχι µόνο στη χώρα µας, αλλά και σε ευρωπαϊκό επίπεδο για
την αντιµετώπιση, όχι µόνο της δηµοσιονοµικής κρίσης, αλλά και
για την αποθάρρυνση της κατανάλωσης σε προϊόντα καπνού. Για
να µη δηµιουργείται η εντύπωση ότι, παρά τις δηµοσιονοµικές
µας προτεραιότητες και ανάγκες, γίναµε πρωταθλητές της Ευ-
ρώπης στη φορολογία καπνού, θέλω να σηµειώσω πως υπάρ-
χουν σήµερα χώρες στην Ευρωπαϊκή Ένωση, που εφαρµόζουν
υψηλότερο ποσοστιαίο συντελεστή ειδικού φόρου κατανάλωσης
για τα τσιγάρα σε σχέση µε τη χώρα µας. Όπως γνωρίζετε, εµείς
έχουµε 67% ειδικό φόρο. Η Βουλγαρία έχει 72%, η Πολωνία
68,4%, η Σλοβακία 67,32%. Αλλά και µετά την προσθήκη του
Φόρου Προστιθέµενης Αξίας, πάλι είµαστε τέταρτοι σε ευρω-
παϊκό επίπεδο.

Καταθέτω στα Πρακτικά σχετικό πίνακα µε το σύνολο του
φόρου, ο οποίος δείχνει τη φορολογική κατάσταση στον τοµέα
αυτό για όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. ∆ηµήτριος
Κουσελάς καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πί-
νακα, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αν µάλιστα εδώ εξετάσουµε την απόδοση του φόρου σε ευρώ,
υπάρχουν δεκαπέντε κράτη-µέλη που εισπράττουν µεγαλύτερα
ποσά φόρου απ’ ό, τι η χώρα µας, η οποία εισπράττει –θέλω να
το κρατήσετε αυτό- 107,2 ευρώ ανά φορολογική µονάδα, η οποία
αντιστοιχεί σε χίλια τσιγάρα. Λόγου χάριν, στην Ιρλανδία ει-
σπράττονται αντίστοιχα 261 ευρώ, στη Μάλτα 122 ευρώ και στη
Γαλλία 179 ευρώ.

Να το ξεκαθαρίσουµε. Λογικές τόνωσης της κατανάλωσης των
προϊόντων καπνού µε φορολογικές ελαφρύνσεις και µάλιστα στο
ύψος που εσείς τις ζητάτε ή τις υπονοείτε, ευνοούν κυρίως τις
ακριβότερες και εισαγόµενες µάρκες, έστω κι αν εσείς τις προ-
τείνετε, κραδαίνοντας από την άλλη πλευρά σαν άλλοθι την τό-
νωση του τζίρου των λιανοπωλητών. Τέτοιες λογικές είναι
τελείως αντίθετες και µε τους αντικαπνιστικούς νόµους, που και
εσείς υιοθετήσατε και ψηφίσατε, αλλά και µε τις γενικότερες πο-
λιτικές προστασίας της δηµόσιας υγείας και εναρµόνισης της
φορολογίας των προϊόντων καπνού σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Μας εγκαλείτε, επίσης, γιατί µειώσαµε τον ελάχιστο ειδικό
φόρο καπνού από 80%, που εσείς τον είχατε ορίσει, σε 75%. Σας
απαντώ λοιπόν: Ο ελάχιστος ειδικός φόρος καπνού λειτουργεί
αναπόφευκτα σαν στοιχείο στρέβλωσης του ανταγωνισµού,
αφού δεν µεταβάλλεται ανάλογα µε την αξία του προϊόντος,
αλλά αντιστοιχεί σε ένα ελάχιστο ποσό είσπραξης εκπεφρασµένο
σε ευρώ. Έτσι όµως επιβαρύνει δυσανάλογα τα φθηνότερα τσι-
γάρα, τα οποία είναι κατά κύριο λόγο εγχώριας παραγωγής σε
σύγκριση µε τα πιο ακριβά και συνήθως εισαγόµενα τσιγάρα. Ας
σηµειωθεί ότι η µείωση που κάναµε στον ελάχιστο ειδικό φόρο
καπνού δεν είναι κάτι το παράδοξο. Ήδη, υπάρχουν οκτώ κράτη-
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µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στα οποία το ποσό του ελάχι-
στου ειδικού φόρου είναι χαµηλότερο από το ελληνικό, ενώ
υπάρχουν και τρία κράτη-µέλη που δεν επιβάλλουν καθόλου ελά-
χιστο ειδικό φόρο. Αυτά είναι η Μεγάλη Βρετανία, η Ιρλανδία και
η Λετονία.

Σήµερα, σε ένα πακέτο τσιγάρων µε τιµή λιανικής πώλησης
2,20 ευρώ µε την εφαρµογή του ελάχιστου ποσού ειδικού φόρου,
αναλογεί ειδικός φόρος 1,61 ευρώ, ποσοστό περίπου 73% της
τιµής, ενώ σε ένα πακέτο τσιγάρων της πλέον ζητούµενης κατη-
γορίας τιµών, το οποίο έχει, για παράδειγµα, τιµή λιανικής 3,20
ευρώ, αναλογεί ειδικός φόρος 2,5 ευρώ, ποσοστό δηλαδή 67%
της τιµής. Αυτά χωρίς το ΦΠΑ. Όσο υψηλότερα, λοιπόν, βάζουµε
τον ελάχιστο φόρο, τόσο πιο άνισα και βαρύτερα φορολογούµε
τα φθηνότερα τσιγάρα, πλήττοντας συνακόλουθα την εγχώρια
παραγωγή σε όφελος των εισαγόµενων. Αυτό, λοιπόν, εσείς µας
προτείνετε σήµερα να κάνουµε; Να πάµε δηλαδή σ’ αυτή τη λο-
γική;

Τρίτον, µας λέτε ότι µειώσαµε, µε την πολιτική που ακολουθή-
σαµε, τα έσοδα του δηµοσίου. Θέλω στο σηµείο αυτό να σας πω
ότι στο εννιάµηνο του 2010, η αύξηση ήταν 10,2% σε σχέση µε
το αντίστοιχο εννιάµηνο του 2009. Το δε πρώτο δεκαπενθήµερο
του Οκτωβρίου η αύξηση είναι 23,16% σε σχέση µε το αντίστοιχο
πρώτο δεκαπενθήµερο του 2009.

Τέταρτον, είναι γεγονός ότι οι γενικότερες οικονοµικές εξελί-
ξεις, πέρα από τη συνολική τάση περιορισµού της κατανάλωσης,
έχουν στρέψει τους καταναλωτές και σε αναζήτηση φθηνότερων
λύσεων. Αυτό ισχύει για τα περισσότερα προϊόντα, δεν ισχύει
όµως στον ίδιο βαθµό στα προϊόντα καπνού, που αποτελούν µε-
γάλο κοµµάτι του τζίρου των λιανοπωλητών. Ωστόσο, από τα
στοιχεία των υπηρεσιών µας δεν προκύπτει δραµατική µετα-
στροφή των καταναλωτών από τα ακριβά στα φθηνά τσιγάρα,
αφού η συµµετοχή των φθηνών τσιγάρων στο σύνολο των τσι-
γάρων που φορολογήθηκαν από την 1.1.2010 µέχρι σήµερα υπο-
λογίζεται ότι είναι αυξηµένη κατά µόλις 0,5% σε σχέση µε το
2009. Αντίθετα, σηµαντική αύξηση εµφανίζουν οι ποσότητες λε-
πτοκοµµένου καπνού κατά 35% περίπου, κάτι που δείχνει σηµα-
ντική στροφή των καταναλωτών σε αυτό ειδικά το προϊόν, που
και µετά τη φορολογία είναι σηµαντικά φθηνότερο µε προφανείς
συνέπειες και για τα φορολογικά µας έσοδα.

Πέµπτον, αυτή η εξέλιξη εύλογα µας οδηγεί σε επανεξέταση
της φορολογίας του λεπτοκοµµένου καπνού, η διάρθρωση της
οποίας δεν έχει µεταβληθεί σε σχέση µε το παρελθόν. ∆εν εξε-
τάζουµε ωστόσο την καθιέρωση πάγιου φόρου, όπως εσείς προ-
τείνετε. Κάτι τέτοιο θα απαιτούσε ριζική αλλαγή της δοµής του
αντίστοιχου φόρου, που σήµερα είναι αµιγώς αναλογικός επί της
αξίας του προϊόντος. Αντίθετα, η θέσπιση ελάχιστου φόρου στο
λεπτοκοµµένο καπνό δεν απαιτεί αλλαγή στη δοµή του φόρου.
Μια αλλαγή σ’ αυτήν την κατεύθυνση θα λειτουργήσει διορθω-
τικά αυξάνοντας τις τιµές των φθηνών σηµάτων λεπτοκοµµένου
καπνού, ώστε να εµποδιστεί η διαπιστωµένη στροφή των κατα-
ναλωτών σ’ αυτήν την κατεύθυνση αντί των τσιγάρων από τα
οποία προέρχεται το µεγαλύτερο µέρος των εσόδων από τον
φόρο καπνού.

Έρχοµαι στο φλέγον ζήτηµα των περιθωρίων κέρδους των λια-
νοπωλητών και των περιπτερούχων, για τη µείωση των οποίων
εγκαλείτε την Κυβέρνηση. ∆εν νοµίζω ότι αγνοείτε την πραγµα-
τική πηγή αυτού του προβλήµατος. Μάλλον παριστάνετε να την
αγνοείτε, γιατί έτσι σας βολεύει.

Όπως καλά γνωρίζετε, ο ειδικός φόρος κατανάλωσης των βιο-
µηχανοποιηµένων καπνών υπολογίζεται µε βάση τις λιανικές
τιµές πώλησής τους, οι οποίες βεβαίως λιανικές τιµές –και πρέ-
πει να το ξεκαθαρίσουµε αυτό- δεν ορίζονται από την Κυβέρ-
νηση. Αυτό το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά. Σε καθεστώς
ελεύθερης αγοράς, αυτές καθορίζονται από τους καπνοβιοµη-
χάνους και τους εισαγωγείς, σύµφωνα µε το ν.2960/2001, άρθρο
100.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Παρά τις τρεις, λοιπόν, διαδοχικές αυξήσεις των συντελεστών
φορολογίας που έγιναν το 2010, τόσο οι καπνοβιοµήχανοι όσο
και οι εισαγωγείς προϊόντων καπνού, προχώρησαν σε µία µόνο

αύξηση των τιµών λιανικής πώλησης µετά την αύξηση της φο-
ρολογίας του Ιανουαρίου. ∆ηλαδή απορρόφησαν τις δύο επό-
µενες αυξήσεις του ειδικού φόρου, που έγιναν από την
Κυβέρνηση, χωρίς να αυξήσουν τις τιµές των προϊόντων τους.
Πώς τις απορρόφησαν όµως; Η συγκεκριµένη τιµολογιακή επι-
λογή των εταιρειών, ειδικά εκείνων που διακινούσαν τις ακριβό-
τερες µάρκες, είχε σαν αποτέλεσµα να συµπιέσουν τα περιθώρια
κέρδους όλων των εµπλεκόµενων στην εµπορία των προϊόντων
καπνού, εποµένως και των περιπτερούχων και των λιανοπωλη-
τών.

Για να είµαι πολύ συγκεκριµένος, προκειµένου να διασφαλί-
σουν τους όρους ανταγωνισµού που οι ίδιοι ήθελαν, δεν µείω-
σαν τα δικά τους περιθώρια κέρδους, αλλά µείωσαν τα
περιθώρια κέρδους των περιπτερούχων και των λιανοπωλητών.
Όπως γνωρίζετε, αυτά τα περιθώρια κέρδους δεν είναι διασφα-
λισµένα. Εξαρτώνται από τις συµφωνίες που υπάρχουν µε τις
εταιρείες. Αυτό ίσχυε και ισχύει µέχρι σήµερα.

Ακόµα, λοιπόν, και να µπορούσαµε να µειώσουµε τη συνολική
φορολογία των τσιγάρων, που κάτω από τις σηµερινές συνθήκες
καταλαβαίνετε πόσο δύσκολο είναι, πώς είστε βέβαιοι ότι αυτά τα
έσοδα που θα έχανε το δηµόσιο θα πήγαιναν στις τσέπες των πε-
ριπτερούχων ή των άλλων λιανοπωλητών και όχι στα κέρδη των
εταιρειών; Ή ακόµα και αν δίναµε στις εταιρείες µε τις εισαγό-
µενες ακριβές µάρκες το φορολογικό σύστηµα που τις βολεύει
πλήττοντας την εγχώρια παραγωγή µε τις συνέπειες που όλοι
µπορείτε να φανταστείτε, πιστεύετε ότι τα παραπάνω κέρδη που
θα αποκόµιζαν οι εταιρείες θα πήγαιναν αυτόµατα στους βιοπα-
λαιστές ή µήπως θα αύξανε ως διά µαγείας ο τζίρος τους; Ποιο
είναι εκείνο που, κατά τη γνώµη σας, θα διασφάλιζε το ζήτηµα
αυτό;

Βέβαια µε παλαιότερες διατάξεις, το άρθρο 14 του ν. 1439/84
και το άρθρο 13 του ν.1573/85, καθοριζόταν κατώτατο όριο προ-
µήθειας των εµπόρων χονδρικής ή λιανικής πώλησης των κα-
πνοβιοµηχανικών προϊόντων σαν ποσοστό επί της τιµής λιανικής
πώλησής τους. Αυτές όµως οι διατάξεις, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, καταργήθηκαν µε το άρθρο 9 του
ν. 2093/1992 µε κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Εσείς από
τότε καταργήσατε αυτές τις διατάξεις σαν µη συµβατές µε το
καθεστώς της ελεύθερης αγοράς. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Συνεπώς λοιπόν, όσον αφορά στο πρόβληµα για το οποίο µας
εγκαλείτε σαν ανάλγητους θέλω να πω τα εξής:

Πρώτον, ως Υπουργείο µάς έχει απασχολήσει –και το γνωρί-
ζετε πάρα πολύ καλά- πολύ πριν φέρετε εδώ στη Βουλή αυτήν
την επίκαιρη επερώτηση που φέρατε. Και το δείχνουν οι αλλε-
πάλληλες συσκέψεις που έχουµε ξεκινήσει εδώ και δύο περίπου
µήνες µε όλους τους ενδιαφερόµενους, προκειµένου να βρούµε
µία εφαρµόσιµη και κοινά αποδεκτή λύση.

∆εύτερον, µε βάση τα όσα προείπα είναι ένα ζήτηµα που, όπως
καταλαβαίνετε, είναι πάρα πολύ πιο σύνθετο, και ουσιαστικά
αλλά και τεχνικά απ’ ό,τι εµφανίζεται, γιατί το εµφανίζετε σαν ένα
θέµα που είναι πάρα πολύ απλό.

Τρίτον, δεν είναι ένα θέµα που δηµιουργήσαµε εµείς, όπως εί-
πατε, σαν απόρροια της δικής µας πολιτικής. Σας είπα πώς δη-
µιουργήθηκε. Το δηµιούργησε η τιµολογιακή πολιτική των
εισαγωγέων και των καπνοβιοµηχάνων, οι οποίοι προκειµένου να
διευθετήσουν εκ νέου τα µερίδια της αγοράς, πίεσαν στο έπα-
κρο τα περιθώρια κέρδους των περιπτερούχων και των υπόλοι-
πων λιανοπωλητών. Αυτή, λοιπόν, είναι η αλήθεια και την ξέρετε
πολύ καλά. Τα άλλα είναι κροκοδείλια δάκρυα και τα χύνετε για
πολύ συγκεκριµένους λόγους.

Γνωρίζετε και οι εµπλεκόµενοι φορείς και οι καπνοβιοµήχανοι
εισαγωγείς και διακινητές προϊόντων καπνού, ότι έχουµε κάνει
και συναντήσεις και προσπάθειες για να καταλήξουµε σε µία
αµοιβαία αποδεκτή και ισορροπηµένη λύση που να άρει αυτές
τις πρακτικές των εταιρειών σε βάρος των λιανοπωλητών και
αυτός είναι ο στόχος µας. Έχουµε έναν στόχο τριπλό: Πρώτον,
θέλουµε να στηρίξουµε τα έσοδα του δηµοσίου, γιατί στο θέµα
αυτό ειδικά σήµερα δεν χωρούν εκπτώσεις και το καταλαβαίνετε
πάρα πολύ καλά. ∆εύτερον, θέλουµε να διασφαλίσουµε –και
αυτό είναι για µας πρωτεύον ζήτηµα- ένα ικανοποιητικό περιθώ-
ριο κέρδους για τους περιπτερούχους, τους λιανοπωλητές κ.λπ.
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που αναγνωρίζουµε ότι έχουν τεράστια προβλήµατα, γιατί κατα-
νοούµε τα προβλήµατα που αντιµετωπίζουν και λόγω της κρίσης
και λόγω της γενικότερης µείωσης της κατανάλωσης στα συ-
γκεκριµένα προϊόντα, αλλά και λόγω της πρακτικής των εται-
ρειών. Βέβαια, η µείωση της κατανάλωσης στα καπνικά προϊόντα
δεν είναι της τάξεως του 20% που αναφέρατε αλλά είναι γύρω
στο 9%.

Για να γίνει, όµως, αυτός ο στόχος πραγµατικότητα, πρέπει να
υπάρξουν µεταξύ όλων των ενδιαφεροµένων κάποιες συµφωνίες
κυρίων σε όλα τα επίπεδα, ώστε να σταµατήσουν οι διακινητές
προϊόντων καπνού να είναι όµηροι και θύµατα του σηµερινού πο-
λέµου τιµών µεταξύ των εταιρειών. Σ’ αυτήν την κατεύθυνση
έχουµε ρίξει όλο το βάρος. Προσπαθούµε να πετύχουµε µία συµ-
φωνία, για την οποία πιστεύω ότι εξαντλούµε και θα εξαντλή-
σουµε κάθε περιθώριο. Την Τρίτη θα έχουµε µία τελική σύσκεψη
µε όλους τους ενδιαφερόµενους πάνω ακριβώς σ’ αυτό το ζή-
τηµα.

Εάν και στην προσεχή συνάντηση δεν επιτευχθεί µία ισορρο-
πηµένη λύση, µία εφικτή συµφωνία, η οποία να µπορεί να σταθεί,
είµαστε αποφασισµένοι να παρέµβουµε µε ρύθµιση που να εξα-
σφαλίζει µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο τον τριπλό στόχο που
προανέφερα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υφυπουργό, κ. ∆ηµήτριο Κουσελά.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆η-
µοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κεφαλογιάννης.

Ορίστε, κύριε Κεφαλογιάννη.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Με πολλή προσοχή άκουσα τον Υπουργό στην τοποθέτησή

του. Μάλιστα, δεν σας κρύβω ότι ήµουν απογοητευµένος, µέχρι
την τελευταία αποστροφή της οµιλίας του, που δίνει ένα αισιό-
δοξο µήνυµα. Και αυτό πραγµατικά θέλω να κρατήσω.

Κύριε Υπουργέ, δεν θυµάµαι πολλές επερωτήσεις της Νέας
∆ηµοκρατίας να έχουν υπογραφεί από τριάντα έξι συναδέλφους
Βουλευτές. ∆εν το κάναµε για να σας τροµοκρατήσουµε. Το κά-
ναµε για να σας προβληµατίσουµε, για να σας µεταφέρουµε την
κραυγή αγωνίας απ’ όλη την Ελλάδα ανθρώπων βιοπαλαιστών
και µάλιστα σκληρά εργαζοµένων. Τι νόηµα έχουν όλα αυτά τα
οποία λέµε χρόνια σ’ αυτήν την Αίθουσα περί των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων και της ραχοκοκαλιάς της ελληνικής οικονοµίας,
όταν πετάµε στην ανεργία ένα µεγάλο κοµµάτι των οικογενειών
αυτών και των παιδιών τους, των διακοσίων πενήντα χιλιάδων Ελ-
λήνων πολιτών, που δραστηριοποιούνται σ’ αυτόν τον κλάδο;

Εάν πραγµατικά αυτό που είπατε στο τέλος, έχει βάση, είναι
στις προθέσεις της Κυβέρνησης –γιατί αρχίζουµε να δυσπι-
στούµε, άλλα µας λέτε προεκλογικά, άλλα µας λέτε µετεκλογικά,
ανάλογα τη χρονική συγκυρία και την περίοδο, άλλα θυµάστε κι
άλλα κάνετε µετά- είναι πραγµατικότητα, να το πούµε καθαρά.
Και περιµένω στη δευτερολογία σας να πείτε ότι, αν δεν υπάρξει
συµφωνία, θα κατοχυρώσετε το ελάχιστο ποσοστό κέρδους των
περιπτερούχων. Είναι απλό.

Επικαλεστήκατε τους νόµους του 1985 και τους νόµους του
1992. Μα, πρόβληµα από το 1992 µέχρι σήµερα δεν υπήρξε. Το
πρόβληµα δηµιουργήθηκε τώρα, µε τις αλλεπάλληλες αυξήσεις
των κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ.

Σήµερα, λοιπόν, τίθεται το πρόβληµα και σήµερα πρέπει να
υπάρξει λύση.

Κι αν προβληµατίζεστε εάν αυτό το θέµα δηµιουργεί προβλή-
µατα στην Επιτροπή Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Ένωσης
σας λέω πως όχι. Υπάρχει έγγραφο –θα σας το καταθέσω στα
Πρακτικά- της Γενικής ∆ιεύθυνσης Φορολογίας και Τελωνειακής
Ένωσης της Ευρωπαϊκής Επιτροπής µε ηµεροµηνία 15 Οκτω-
βρίου του 2010 που σας δίνει τη δυνατότητα να το θεσµοθετή-
σετε νοµικά. Να επαναφέρετε, δηλαδή, µε λίγα λόγια, ακόµα -αν
αυτό λύνει το πρόβληµα- και τις διατάξεις οι οποίες καταργήθη-
καν το 1992. Πείτε το, όµως, καθαρά.

Αυτό θέλουµε να µας πείτε σήµερα. Και θα πάρουν κι ένα µή-
νυµα οι περιπτερούχοι και αυτοί οι είκοσι, τριάντα άνθρωποι που

έχουν ξεκινήσει από σήµερα απεργία πείνας και θα τελειώσει
αυτό το θέµα.

Έτσι, στηρίζουµε κι ένα µεγάλο κοµµάτι της ανεργίας. Ποιο
είναι το νόηµα του να επιδοτούµε τις ασφαλιστικές εισφορές; Κι
εγώ πέρασα τα πάνδεινα -βλέπω τον Κοινοβουλευτικό σας Εκ-
πρόσωπο, τον αγαπητό µου συνάδελφο, που µου έψησε το ψάρι
στα χείλη ως αρµόδιος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης για τα
θέµατα της ναυτιλίας- όταν επιδότησα τις ασφαλιστικές εισφο-
ρές των Ελλήνων ναυτικών και λύσαµε το πρόβληµα της ανερ-
γίας των ναυτικών. ∆ιότι θα καταργούσαµε και θα
δηµιουργούσαµε ένα άλλοθι που δηµιουργούσε προβλήµατα στα
ασφαλιστικά ταµεία. Αυτό το νόηµα έχει. Οι ίδιοι οι άνθρωποι,
αυτοί οι άνθρωποι που είναι άµισθοι φοροεισπράκτορες του
Υπουργείου των Οικονοµικών να µη χρειάζεται και αυτοί να επι-
δοτούνται από τον ΟΑΕ∆ και τα κονδύλια, αυτά που προεκλογικά
εξήγγειλε ο Πρωθυπουργός τα 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ υποτί-
θεται για τη στήριξη των θέσεων εργασίας.

Να, λοιπόν, ένα πεδίο δόξης λαµπρό. Πείτε το καθαρά! Πείτε
το µε σαφήνεια!

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας θέσω και δύο θέµατα.
Το πρώτο είναι οι εξαγγελίες για τις παροχές τις οποίες ο Πρω-

θυπουργός έκανε προεκλογικά -100 έως 300 ευρώ- για το θέµα
της ανεργίας, το οποίο σχετίζεται µε το θέµα που συζητούµε σή-
µερα. Και µάλιστα σήµερα από το Υπουργείο των Οικονοµικών
εξαγγείλατε ότι αυτό θα κοστίσει 100 εκατοµµύρια ευρώ.

Απλά είναι τα πράγµατα. Αν στον προϋπολογισµό σας είχατε
όντως βάλει τη δεύτερη δόση για το επίδοµα αλληλεγγύης, πλη-
ρώστε το. Εσείς το είπατε. Χρεώσατε το κόστος στο λογαριασµό
του 2009 και αυτό είναι σε σχέση την τοποθέτησή σας για το
χρέος της Νέας ∆ηµοκρατίας. Το κάνατε αυξηµένο έλλειµµα για
το 2009, το καταργήσατε από το 2010 για να µειώσετε το έλ-
λειµµα και τώρα προεκλογικά, επειδή βλέπετε τις δυσκολίες που
έχει το κόµµα σας, ανακοινώνετε επιδότηση 100 έως 300 ευρώ
σε ευαίσθητες κοινωνικές οµάδες.

Και το αστείο της υπόθεσης ξέρετε ποιο είναι πάλι – για να φα-
νείτε άλλη µια φορά αναξιόπιστοι; Ότι στο προσχέδιο του προϋ-
πολογισµού, το οποίο καταθέσατε, έχετε εγγράψει κονδύλι 11
εκατοµµυρίων ευρώ. Αυτό είναι σοβαρή οικονοµική προσέγγιση
και οικονοµική πολιτική;

Μα, να γιατί λόγω της δικής σας µη σοβαρής στάσης εδώ και
τριάντα χρόνια, από το 1981, που χάθηκαν στα χρέη των ∆ΕΚΟ,
στις εγγυήσεις που κατέπεσαν, στο χρέος των Ενόπλων ∆υνά-
µεων, στο χρέος των νοσοκοµείων, µε τους εκλογικούς κύκλους,
µπαίνουν στο δηµόσιο χρέος 8 δισεκατοµµύρια ευρώ, τα οποία
είναι χαµένα.

Αυτό κάνετε τώρα. Αυτό κάνατε και το ’93, για να στηρίξετε το
επιχείρηµά σας το έωλο της δηµιουργίας του χρέους, που είναι
δικό σας παιδί. Εσείς το δηµιουργήσατε. Είναι οι αµαρτίες του
αείµνηστου Ανδρέα Παπανδρέου και της χαµένης για την οικο-
νοµία δεκαετίας του 1980. Και το 1993 πήρατε όλα τα θέµατα τα
οποία υπήρχαν σε λογιστικές διαφορές µε την Τράπεζα της Ελ-
λάδος, 15 δισεκατοµµύρια ευρώ – σε δραχµές τα είχαµε, αλλά
εγώ σας τα µεταφράζω σε ευρώ – και τα βάλατε στο χρέος.

Το ίδιο κάνατε και µε τα swap το 2001. Τα βάλατε στο χρέος.
Το ίδιο σας είπε η Ευρωπαϊκή Ένωση πως κάνετε για το χρέος
των Ενόπλων ∆υνάµεων 1996-2004, όπου είχατε γράψει µόνο 9
δισεκατοµµύρια ευρώ από τα 15 που είχαν γίνει. Το ίδιο σας είπε
η Ευρωπαϊκή Ένωση πως κάνατε στα νοσοκοµεία, όπου δεν εί-
χατε εγγράψει 5 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Αυτά φέρνετε τώρα, αυτά σας λέει η Ευρωπαϊκή Ένωση, µε
όλα αυτά τα οποία ο Πρωθυπουργός περί διεφθαρµένης χώρας,
περί «ναυαγίου», περί «Τιτανικού» και ο Υπουργός των Οικονοµι-
κών προϊστάµενός σας Υπουργός έλεγαν. Τώρα έρχεται η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και τα βάζει στο χρέος. Και εσείς χαιρέκακα
πανηγυρίζετε.

Πανηγυρίζετε, αλλά το πρόβληµα το πληρώνει ο ελληνικός
λαός. Βλέπετε πού πήγαν πάλι τα spreads σήµερα. Βλέπετε τα
προβλήµατα της ελληνικής οικονοµίας. Βλέπετε τα χαράτσια τα
οποία βάζετε στον ελληνικό λαό, στον Έλληνα φορολογούµενο,
στον Έλληνα συνταξιούχο, στον Έλληνα εργαζόµενο. Βλέπετε
την κατάργηση του δέκατου τρίτου και δέκατου τέταρτου µι-
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σθού. Αυτή είναι η πολιτική σας.
Το χρέος, λοιπόν, είναι δικό σας παιδί. Και για να το κρύψετε

και για να µη γίνει λόγος, παρακάλεσε γονυπετής η Κυβέρνηση
και το οικονοµικό σας επιτελείο να µην ανακοινωθούν τα στοι-
χεία και για την Ελλάδα πριν από τις εκλογές. Και τα οικονοµικά
στοιχεία θα ανακοινωθούν µετά τις 15, ενώ για όλες τις άλλες
χώρες θα ανακοινωθούν τώρα. Και αυτό, για να µη σας πει η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση τα µέτρα τα οποία θα πάρετε.

Κερδίζετε χρόνο, αλλά ο κόσµος πια αυτά δεν τα αντιλαµβά-
νεται. ∆εν σας καταλαβαίνει πια ή µάλλον σας έχει καταλάβει.
∆εν απευθύνεστε σε λωτοφάγους. Ο ελληνικός λαός γνωρίζει.
Επαναλαµβάνετε το ίδιο λάθος. Η µόνη συνέπειά σας είναι το
ίδιο λάθος. Το δις εξαµαρτείν ουκ ανδρός σοφού. Το τρις εξα-
µαρτείν ουκ ανδρός πολιτικού. ∆εν υπάρχουν λωτοφάγοι πια
στην Ελλάδα. Γνωρίζουν τι τους περιµένει µετά τις εκλογές. Και
θα πάρετε σκληρή απάντηση γι’ αυτό.

Μην ξαναφέρετε, λοιπόν, τη συζήτηση για το χρέος, διότι θα
παίρνετε σκληρή απάντηση! Έχει προκληθεί η πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου σας να ζητήσει, µέσα από τη Βουλή, ανεξάρτητη
επιτροπή να δει τα προβλήµατα του χρέους από το 1981. ∆εν
τολµάτε.

Ακόµα και ο Πρωθυπουργός αυτό που είπε δηµοσίως, δηλαδή
να γίνει εξέταση από το 2000 και µετά, το πήρε πίσω, γιατί ξέρει
τους σκελετούς που έχει στα ντουλάπια του οικονοµικού επιτε-
λείου της η προηγούµενη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

Εµείς είµαστε ανοιχτοί. Εξετάστε απ’ όπου θέλετε. Από το ’81
και µετά; Θέλετε σε εξεταστική επιτροπή; Θέλετε σε επιτροπή
του Υπουργείου Οικονοµικών µε ανεξάρτητο οργανισµό; Ελάτε
να τα βρούµε. Είστε υπεύθυνοι. ∆ικές σας πολιτικές πληρώνει ο
ελληνικός λαός. ∆ικές σας πολιτικές πληρώνουν οι Έλληνες σή-
µερα, είτε εργαζόµενοι είναι είτε άνεργοι είτε µικροµεσαίες επι-
χειρήσεις.

Για να µην ξανακάνουµε, όµως, αυτήν τη συζήτηση, ας φύ-
γουµε µε ένα θετικό µήνυµα: Η Κυβέρνηση, µόλις ανοίξει η
Βουλή –ανοιχτή είναι και την άλλη εβδοµάδα, κάντε το- ας φέρει
διάταξη νόµου, εάν δεν συµφωνήσετε την Τρίτη, για να λύσουµε
το πρόβληµα αυτών των ανθρώπων, των µικροµεσαίων αυτών
επιχειρήσεων, οι οποίες επιτελούν και κοινωνικό έργο. Και αυτό
είναι κάτι το οποίο η πολιτεία έχει συµφέρον να το κάνει. Φέρτε,
λοιπόν, αυτήν τη διάταξη και κατοχυρώστε ένα ελάχιστο ποσο-
στό κέρδους γι’ αυτές τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κεφαλογιάννη.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ.

Χρήστος Πρωτόπαπας.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα αναφερθώ στα γενικότερα πολιτικά ζητήµατα, τα οποία

έθεσε ο εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας. Επιτρέψτε µου,
όµως, να ξεκινήσω µε το υπό συζήτηση θέµα, το θέµα της επε-
ρώτησης.

Νοµίζω ότι καλά έκαναν οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας
και έφεραν τη σχετική επερώτηση. Βοηθάει ο κοινοβουλευτικός
διάλογος, ιδιαίτερα πάνω σε κρίσιµα ζητήµατα που αφορούν
τους πολίτες. ∆ιότι µιλάµε για πραγµατικό θέµα. Πάω να αγο-
ράσω εφηµερίδα στα περίπτερα –εγώ δεν καπνίζω, ούτως ή
άλλως, δεν µπορώ να µιλήσω για τα τσιγάρα- και µου λένε όλοι
οι περιπτερούχοι, κύριε Υπουργέ, ότι κάτι πρέπει να κάνετε µε
το θέµα των τσιγάρων και ότι υπάρχει τεράστιο πρόβληµα και τε-
ράστιο θέµα επιβίωσης αυτών των ανθρώπων.

Χαίροµαι για τη σηµερινή σας τοποθέτηση που ήταν διεξοδική
και αναλυτική. ∆ώσατε µία παραστατική εικόνα για το πώς φθά-
σαµε µέχρι εδώ και για το ποιες συνθήκες επικρατούν. Και νο-
µίζω ότι το κάνατε κατά τον καλύτερο τρόπο. Θέλω όµως και εγώ
µε τη σειρά µου, να ενώσω τη φωνή µε όλους εκείνους που ζη-
τούν να αναλάβετε πρωτοβουλίες, όπως αναγγείλατε ότι θα ανα-
λάβετε. Την άλλη εβδοµάδα να γίνουν οι συναντήσεις και να
βρούµε µία λύση. Να βρούµε µια λύση για να κατοχυρώσουµε
γι’ αυτούς τους ανθρώπους που το αξίζουν και το δικαιούνται,
βιώσιµα περιθώρια κέρδους. Ο τρόπος, φαντάζοµαι, µπορεί να

βρεθεί και µπορεί να συζητηθεί. Θα είµαστε ανοιχτοί όλοι εδώ
στη Βουλή να σας στηρίξουµε σ’ αυτήν την προσπάθεια και σ’
αυτήν την πρωτοβουλία, την οποία πρέπει να αναλάβετε, όπως
και πρέπει να δυναµώσουµε τις προσπάθειες που ήδη γίνονται
για το χτύπηµα του παραεµπορίου και του λαθρεµπορίου στο
θέµα των τσιγάρων.

Έχουµε ένα θετικό δείγµα: Είναι αυτή η ιστορία του εργο-
στασίου, το οποίο από το Σ∆ΟΕ και από τις αρµόδιες αρχές ανε-
καλύφθη στη Θεσσαλονίκη πρόσφατα. Εγώ προτείνω να
συνεχίσετε ακόµη πιο σκληρά, ακόµη πιο αποτελεσµατικά. ∆εν
µπορεί να γίνεται κάτι εκτός αγοράς. ∆εν µπορεί κάποιοι άν-
θρωποι να µοχθούν όλη τη µέρα για να βγάλουν το ηµεροµίσθιο
και το ψωµί των παιδιών τους και κάποιοι να θησαυρίζουν κάνο-
ντας παράνοµες πράξεις µε το παραεµπόριο και το λαθρεµπόριο.
Πρέπει να δώσουµε λύσεις για βιώσιµα περιθώρια κέρδους. Πρέ-
πει να ασκήσουµε ακόµη πιο δυνατή πολιτική µετά τις πρώτες
επιτυχίες που υπήρξαν στο θέµα του παραεµπορίου και λαθρε-
µπορίου στα τσιγάρα.

Βεβαίως, να πω στον κ. Κεφαλογιάννη ότι αν ήθελε η Νέα ∆η-
µοκρατία µπορούσε να διορθώσει το λάθος της του 1992. ∆ιότι,
ήταν λάθος το 1992. Κυβέρνησε έξι χρόνια και καµµία πρωτο-
βουλία -ως συνήθως, και σε όλα τα ζητήµατα- και σ’ αυτό το
θέµα, δεν πήρε. Έρχεται, λοιπόν, σε εµάς το θέµα, το αντιµετω-
πίζουµε. Πρέπει να το αντιµετωπίσουµε και πρέπει να βρούµε
λύση. Και θα βρούµε λύση.

Έρχοµαι τώρα σε γενικότερα πολιτικά ζητήµατα τα οποία θί-
ξατε µε την τοποθέτησή σας. Για να πω και εγώ ένα αρχαίο ρητό,
µου θυµίζετε µονίµως αυτό που είπε στο τέλος της ιστορίας του
ο Θουκυδίδης, το τι παραδώσατε. Είπε, ότι η Ελλάδα θύµιζε πια
«λίθοι, πλίνθοι, κέραµοι ατάκτως ερριµµένα». Αυτό ήταν το απο-
τέλεσµα της πολιτικής σας: «Λίθοι, πλίνθοι, κέραµοι ατάκτως ερ-
ριµµένα». Αυτό παραλάβαµε!

Τώρα, µη µιλάµε για δυσπιστία. Από τη µία, οι Υπουργοί σας
έλεγαν ότι το έλλειµµα ήταν 6,5% και ο σηµερινός σας Αρχηγός
έλεγε ότι το έλλειµµα ήταν 4,5% και το έλλειµµα πήγε στο 15%.
Μόνο αυτό δείχνει ποιος έλεγε ψέµατα. Και µόνο αυτό µας κάνει
να δυσπιστούµε. ∆ιότι, σε κάθε σας πολιτική, σε κάθε σας κίνηση,
δείχνετε ότι είστε δέσµιοι του παρελθόντος σας. Έχετε ταυτιστεί
µε την περίοδο Καραµανλή. ∆εν µπορέσατε να απαλλαγείτε απ’
αυτήν και τα επακόλουθα αρνητικά σηµεία της. Είστε δέσµιοι
αυτού του παρελθόντος.

Να σας πω και κάτι άλλο; Σε τελική ανάλυση, οι σκελετοί τους
οποίους βρίσκουµε στα ντουλάπια -και τους βρίσκουµε ακόµη
δυστυχώς- είναι «γαλάζιοι». Το ξέρετε πάρα πολύ καλά αυτό. Θα
έχουµε τη δυνατότητα αυτά να τα δούµε. Εσείς µπορείτε να αντι-
δράτε, όπως αντιδράτε, αγαπητοί συνάδελφοι, αλλά η πραγµα-
τικότητα είναι αυτή, η πραγµατικότητα είναι αδήριτη και ο
ελληνικός λαός δεν ξεχνά τόσο εύκολα. Έχει και µνήµη και
γνώση και αυτά θα τα βρείτε µπροστά σας στις επόµενες εκλο-
γές.

Έρχοµαι, όµως, στα τελείως επίκαιρα ζητήµατα. Αντιµετωπί-
ζουµε µία δύσκολη κατάσταση, τραβάµε µία ανηφόρα. Στην ανη-
φόρα αυτή χρειάστηκε να πάρουµε µέτρα και δύσκολα και άδικα,
ένα εκ των οποίων ήταν η περικοπή των συντάξεων. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Συνεχίζουµε την ανηφόρα και δεν θα σταµατή-
σουµε, γιατί, εάν γυρίσουµε πίσω, θα µας πάρει η κατηφόρα, θα
φθάσουµε πάλι στον πάτο και τότε θα είναι πολύ αργά για να ξα-
ναρχίσουµε από την αρχή, ανεξάρτητα εάν και µε την άφρονα
σηµερινή πολιτική σας ουσιαστικά αυτό επιδιώκετε. Ο δικός µας
στόχος είναι να πετύχουµε, να απαλλαγεί η Ελλάδα το 2013 από
τους δανειστές και τα µνηµόνια και να τραβήξει ανεπίστρεπτα
πλέον, σταθερά και µε ψηλά το κεφάλι το δρόµο της ανάπτυξης.

Είναι σαφείς οι δεσµεύσεις µας. Όχι νέες θυσίες για µισθω-
τούς και συνταξιούχους. Όχι άλλα µέτρα, πέρα απ’ αυτά που
έχουµε δεσµευτεί, µε δική µας πρωτοβουλία, για να σώσουµε τη
χώρα και έχουµε συµφωνήσει µε το µνηµόνιο. ∆εν υπάρχουν,
εξάλλου, περιθώρια για νέες θυσίες για µισθωτούς και συνταξι-
ούχους και αυτό δεν έχουµε σταµατήσει να το διακηρύσσουµε
προς όλες τις κατευθύνσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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∆ύο λεπτά ακόµη, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεχίστε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ξέρετε κάτι; Εµείς έχουµε δυνατό-

τητα να το διαπραγµατευτούµε. Οι όροι διαπραγµάτευσης και
συζητήσεων για τα παραπάνω ελλείµµατα δεν θα είναι αυτοί του
Μαρτίου ή του Απριλίου, γιατί τώρα η Ελλάδα έχει αποδείξει ότι
µπορεί, τώρα έχουµε αποδείξει ότι το πλοίο είναι αξιόπλοο, τώρα
έχουµε αποδείξει ότι έχουµε ψηλά το κεφάλι και µπορούµε και
κοιτάµε τους άλλους, ακόµη και τους δανειστές µας, στα µάτια.
Γι’ αυτό µπορούµε να κάνουµε πια από καλύτερη θέση τις συζη-
τήσεις είτε µε την τρόικα είτε µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Μας ψέξατε σήµερα, γιατί υλοποιήθηκαν δεσµεύσεις του Πρω-
θυπουργού, οι οποίες είχαν ανακοινωθεί –απορώ που δεν το ξέ-
ρετε!- ουσιαστικά στη ∆ιεθνή Έκθεση της Θεσσαλονίκης. ∆εν
είχαµε πει ότι θα πάρουµε µέτρα για τους ανέργους; Μπορούµε
να κλείνουµε τα µάτια για την ανεργία, η οποία δυστυχώς καλ-
πάζει, ως αποτέλεσµα της ύφεσης και των προβληµάτων που δη-
µιούργησε η δική σας πολιτική καταστροφής της χώρας και του
παραγωγικού της ιστού; Είναι δυνατόν ν’ αφήνουµε αυτά τα θέ-
µατα, να δηµιουργούνται προβλήµατα και να µην παρεµβαί-
νουµε; ∆εν παρεµβαίνουµε τώρα. Αυτά τα προγράµµατα
διατήρησης και ενίσχυσης των θέσεων απασχόλησης τα επε-
ξεργαζόµαστε εδώ και δύο-τρεις µήνες. Ουσιαστικά τα έχει προ-
αναγγείλει ο Πρωθυπουργός στη Θεσσαλονίκη κατά τη διάρκεια
της οµιλίας του στη ∆ιεθνή Έκθεση.

Το πρόγραµµα των 2,6 δισεκατοµµυρίων ευρώ, που φιλοδοξεί
να ανακόψει τους ρυθµούς αύξησης της ανεργίας, να δηµιουρ-
γήσει ελπίδα ζωής για τους εργαζόµενους και τους ανέργους,
είναι ένα πρόγραµµα που το επεξεργαστήκαµε, το δουλέψαµε,
το παρουσιάζουµε και το εφαρµόζουµε. Γιατί εµείς εφαρµόζουµε
τις πολιτικές µας. ∆εν τάζουµε λαγούς µε πετραχήλια, τα οποία
ποτέ δεν θα γίνουν. Το έχουµε προαναγγείλει εδώ και µήνες.

Στην ίδια οµιλία, ο Πρωθυπουργός στη ∆ιεθνή Έκθεση Θεσ-
σαλονίκης προανήγγειλε την ενίσχυση των χαµηλοσυνταξιούχων.
Θα µου πείτε: «Θέλαµε περισσότερα». Και εµείς θέλαµε περισ-
σότερα, αγαπητοί συνάδελφοι. Τόσα, όµως, µπορούµε αυτήν τη
στιγµή, τόσα µπορέσαµε να εξοικονοµήσουµε σε δύσκολες συν-
θήκες, σε συνθήκες δηµοσιονοµικής προσαρµογής, σε συνθή-
κες ανόρθωσης και σκληρού αγώνα.

Να σας πω, όµως, γιατί τα δίνουµε; Γιατί και αυτά είναι χρή-
σιµα για κάποιους ανθρώπους που θα πάρουν 300 ευρώ, για να
ενισχυθούν σε µία δύσκολη στιγµή και κανείς δεν µπορεί να τα
απορρίπτει, κανείς δεν έχει δικαίωµα να τα λοιδορεί και να τα αρ-
νείται. Τόσα µπορούµε αυτήν τη στιγµή να δώσουµε.

Όµως, να σας πω και για ποιο λόγο το κάνουµε; Γιατί θέλουµε
να διατηρήσουµε ζωντανή τη δέσµευσή µας και να συµβολίσουµε
ισχυρά ότι γνωρίζουµε το χρέος µας απέναντι στους συνταξιού-
χους και ιδιαίτερα στους χαµηλοσυνταξιούχους. Γνωρίζουµε το
χρέος µας, γνωρίζουµε ότι αυτό που κόψαµε πρέπει να το επι-
στρέψουµε, γνωρίζουµε ότι δικαιούνται αυτοί πρώτοι, όταν ανορ-
θωθεί η οικονοµία, να απολαύσουν τους καρπούς της επιτυχίας.
Και αυτό συµβολίζουµε µε αυτές τις κινήσεις. Γι’ αυτό και επιµέ-
νουµε και θα επιµένουµε κάθε φορά που κάτι θα καταφέρνουµε
–και σίγουρα θα καταφέρουµε- πρώτοι εκείνοι, οι άνεργοι, οι χα-
µηλόµισθοι, οι χαµηλοσυνταξιούχοι να απολαµβάνουν τους καρ-
πούς αυτής της επιτυχίας. Είναι σταθερή πολιτική µας η
αναδιανοµή και θα γίνεται πράξη. Όσο η οικονοµία προχωρεί, θα
σας αφήσουµε εσάς να τα λοιδορείτε, να τα αρνείσθε, δέσµιοι
της µικροκοµµατικής λογικής σας αλλά εµείς θα τα εφαρµόζουµε
και θα αποκαθιστούµε αυτό που οφείλουµε στον ελληνικό λαό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πρωτόπαπα.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Σπυρίδων Χαλβατζής έχει το λόγο.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Βιώνουµε σήµερα µια βαθιά καπιταλιστική κρίση. Αυτήν την

κρίση την πληρώνει πρωτίστως η εργατική τάξη, τα πλατιά λαϊκά
στρώµατα, οι συνταξιούχοι, οι φτωχοί αγρότες, οι επαγγελµατο-
βιοτέχνες, οι αυτοαπασχολούµενοι που υφίστανται τις βαριές συ-

νέπειες σε όλους τους τοµείς σε κάθε εργασιακή και κοινωνική
δραστηριότητα. Απ’ αυτήν την κατάσταση και την παραδοχή ξε-
κινάµε. Και σήµερα πρέπει να δώσουµε και µία απάντηση στον
Πρωθυπουργό, ο οποίος χθες εξήγγειλε ότι θα βοηθηθούν κά-
ποιες εκατοντάδες χιλιάδες εργαζόµενοι και συνταξιούχοι που
έχουν πενιχρά εισοδήµατα µε κάποιο επίδοµα ενίσχυσης. Ποιοι
θα ενισχυθούν; Όλοι αυτοί οι οποίοι κυριολεκτικά τσακίστηκαν
από τα αντεργατικά αντιλαϊκά µέτρα. Και το εξήγγειλε χθες, ακρι-
βώς δεκαπέντε µέρες πριν από τις εκλογές. Και µόνο γι’ αυτήν
την πολιτική εξαπάτηση των εργαζοµένων του λαού θα πρέπει
να δοθεί µία σοβαρή πολιτική απάντηση. Να καταδικαστεί πρω-
τίστως η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης που υλοποιείται από
την Κυβέρνηση µε τη στήριξη της Νέας ∆ηµοκρατίας και του
ΛΑΟΣ. Την ίδια στιγµή, εµείς θεωρούµε ότι θα πρέπει να ενισχυ-
θούν, να στηριχθούν και κυρίως να ψηφιστούν στις τοπικές και
περιφερειακές εκλογές τα ψηφοδέλτια της λαϊκής συσπείρωσης
που στηρίζει το ΚΚΕ. Αυτό είναι το πρώτο που θέλω να σηµει-
ώσω.

∆εύτερον, πως έχουν τα πράγµατα. Όπως στα καύσιµα, έτσι
και στα τσιγάρα, η φορολογία είναι διαφορετική. ∆εν ταυτίζουµε
τα καύσιµα µε τα τσιγάρα. Ωστόσο το λαθρεµπόριο και στα δύο
–και στα καύσιµα και στα τσιγάρα- αναπτύσσεται, θεριεύει, προ-
σπορίζει τεράστια κέρδη στους λαθρεµπόρους και, βεβαίως, ζη-
µιώνει συνολικά το κράτος. Κι όταν λέµε ζηµιώνει τα έσοδα του
κράτους, ζηµιώνει συνολικά το λαό.

∆εν θα κάνουµε προπαγάνδα τώρα να καπνίζει ο κόσµος πε-
ρισσότερα τσιγάρα. Αλίµονο! Ίσα-ίσα θα πρέπει να δούµε τη µεί-
ωση του καπνίσµατος. Όµως, πρέπει να δούµε ότι σήµερα η
φορολογία στα τσιγάρα έχει φτάσει µέχρι και το 86%. Και ποια
είναι η ιδιοµορφία; Οι καπνοβιοµήχανοι δεν αυξάνουν την τιµή
των τσιγάρων, αλλά σταθερά συµπιέζουν το ποσοστό κέρδους
των περιπτερούχων. Εδώ είναι η αντίφαση. Οι καπνοβιοµήχανοι
συνεχίζουν να κερδίζουν σταθερά τα ίδια περίπου ποσοστά κέρ-
δους. Το ποσοστό κέρδους των περιπτερούχων είναι 1,2% ή 1%.
Μπορούν να επιβιώσουν; Υπάρχουν βεβαίως κάποια περίπτερα,
τα οποία βρίσκονται σε κόµβους συγκοινωνιακούς, σε µεγάλες
πλατείες, σε µεγάλα κέντρα, αλλά υπάρχουν περίπτερα που,
πράγµατι, όπως ειπώθηκε, δίνουν ζωή σε µία γειτονιά, σ’ ένα
χωριό, σ’ ένα µικρό τόπο. Κατά συνέπεια, χρειάζεται κι εδώ µία
σοβαρή αξιολόγηση.

Για παράδειγµα, στα τσιγάρα αξίας, έως και 3 ευρώ το πακέτο,
το κέρδος φτάνει στα 0,07 λεπτά. Είναι ένα ποσοστό, κατά την
άποψή µας, εξευτελιστικό.

Τρίτον, θεωρούµε ότι είναι θεµιτό, στο πλαίσιο της πάλης και
της διεκδίκησης γενικότερα ενάντια στη φορολογική πολιτική
που ασκείται σήµερα σε βάρος των πιο πλατιών λαϊκών στρωµά-
των, να διεκδικηθεί ένα πιο υψηλό ποσοστό κέρδους για τους πε-
ριπτερούχους. Αλλά τα περίπτερα και τα µίνι µάρκετ διαθέτουν
κι άλλα προϊόντα, τα οποία έχουν το ίδιο εξευτελιστικό ποσοστό
κέρδους. Κάρτες κινητής τηλεφωνίας αξίας 10 ευρώ. Το κέρδος
που έχει ο περιπτερούχος ή αυτός που έχει το µικρό κατάστηµα
είναι 0,16 λεπτά. Σαν να λέει κανένας ότι εδώ είναι 1,6% και όπως
οι κάρτες είναι ένα είδος που µπορεί να χαθεί εύκολα, καταλα-
βαίνετε εάν και πόσο κερδίζουν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω κύριε Πρόεδρε.
Τέταρτον, υπάρχει επιπλέον η φορολογία γενικότερα των πε-

ριπτέρων, των µικροκαταστηµάτων, η λεγόµενη περαίωση που
φέρνει µεγάλες δυσκολίες και έχουν και πολλές παρεµβάσεις
που ήδη αναφέρθηκαν. Είναι, επίσης και η δηµοτική φορολογία,
η οποία τσακίζει τους περιπτερούχους.

Με βάση, λοιπόν, όλα αυτά, πέµπτον, θεωρούµε ότι οι αυτοα-
πασχολούµενοι µικροµεσαίοι επιχειρηµατίες θα πρέπει να προ-
βληµατιστούν και να ανταποδώσουν ανάλογα. Μεθαύριο πρέπει
να δουν, να προβληµατιστούν και για την υπερφορολόγησή τους
και για την πορεία ιδιωτικοποίησης, γιατί εκτός από την επαγ-
γελµατική τους δραστηριότητα, οι πιο πολλοί έχουν παιδιά και
βλέπουν ότι ιδιωτικοποιείται η παιδεία, η υγεία, η πρόνοια, η κοι-
νωνική ασφάλιση. ∆εν πρέπει να τα δουν όλα; ∆εν πρέπει να δουν
ότι ενώ στο παρελθόν υπήρχε ένα 7% έως 8% των µικροµεσαίων
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επιχειρηµατιών και αυτοαπασχολουµένων, οι οποίοι δεν πλήρω-
ναν τα ασφαλιστικά τους ταµεία, σήµερα το ποσοστό αυτό προ-
σέγγισε το 50% ή σε ορισµένες περιπτώσεις έφθασε και το 51%;
Και αυτοί οι εργαζόµενοι δεν έχουν ασφαλιστική κάλυψη γι’ αυ-
τούς και τα παιδιά τους και δεν πληρώνουν στο ασφαλιστικό τους
ταµείο, γιατί δεν έχουν λεφτά. Συνεπώς δεν πρέπει να τα αξιο-
λογήσουν όλα αυτά;

Λέµε, λοιπόν, ότι γι’ αυτά και για τη συνολικότερη αντιλαϊκή
πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης την οποία, επαναλαµβάνουµε,
προωθεί η εκάστοτε κυβέρνηση, σήµερα η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, µε τη στήριξη της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΛΑΟΣ, θα
πρέπει, κατά την άποψή µας, να τους τιµωρήσουν και να ενισχύ-
σουν –το ξαναλέµε- τα ψηφοδέλτια της Λαϊκής Συσπείρωσης
που στηρίζει το ΚΚΕ. Γιατί διαφορετικά αν δεν εκπέµψουµε ένα
τέτοιο µήνυµα στις 7 του Νοέµβρη, να περιµένουµε καινούργια
αντεργατικά, αντιλαϊκά µέτρα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊ-

κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αθανάσιος Πλεύρης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα µε προσοχή, όπως και τους συ-
ναδέλφους της Νέας ∆ηµοκρατίας, και πραγµατικά βλέπουµε τη
διάσταση και την πορεία του προβλήµατος. Περίµενα, όµως, από
εδώ, κύριε Υπουργέ, να µας πείτε τι θα γίνει. Το µόνο που µας εί-
πατε είναι ότι τελικά είστε σε µία διαβούλευση και αν δεν επέλ-
θει συµφωνία θα προβείτε σε κάποια ρύθµιση.

Ποια είναι αυτή η ρύθµιση; Η Κυβέρνηση µεθαύριο θα συνα-
ντηθεί µαζί τους για να συζητήσει το θέµα. Πείτε εδώ στο Κοινο-
βούλιο, τι θα τους πείτε. Τι θα προτείνετε σ’ αυτούς τους
ανθρώπους; Το κρατάτε µυστικό που πρέπει να βγει την Τρίτη;
Αυτή είναι και η ουσία της ερώτησης. Το να καθόµαστε εδώ και
να αντιλαµβανόµαστε όλοι το αυτονόητο ότι δηλαδή µε την αύ-
ξηση των συντελεστών, όπως τους κάνατε και επειδή είχαν τη
δυνατότητα οι καπνοβιοµηχανίες να µην µετακυλίσουν αυτό το
ποσό στην τιµή των τσιγάρων, τελικά πιέζεται το κέρδος που
έχουν αυτοί οι άνθρωποι, είναι κάτι που το γνωρίζουµε όλοι. Το
θέµα, όµως, είναι ποια είναι αυτή η ρύθµιση, την οποία σκέπτε-
στε και µπορεί να οδηγήσει στην εξάλειψη του προβλήµατος.
∆ιότι αυτήν τη στιγµή η ρύθµιση, τουλάχιστον µε τη λογική, είναι
ή προς την κατεύθυνση µείωσης του συντελεστή, ή προς την κα-
τεύθυνση αύξησης της τιµής των τσιγάρων, ώστε βάσει του πο-
σοστού να µπορούν να έχουν κέρδος ή να θεσµοθετήσετε ένα
ποσοστό, το οποίο οι ίδιοι σας προτείνουν στο 8,2% επί της τιµής
ως κέρδος.

Υπάρχει κάτι άλλο, το οποίο γνωρίζει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
ότι µπορεί να βοηθήσει αυτούς τους ανθρώπους και δεν το γνω-
ρίζει κάποιος άλλος; Πείτε µας, λοιπόν, σε συζητήσεις που θα
κάνετε ποιες από τις τρεις διαδικασίες θα ακολουθήσετε ή πείτε
µας τι είναι αυτό που σκέπτεστε και µπορεί να βοηθήσει τους αν-
θρώπους.

Και να ξεκαθαρίσουµε κάτι. Αυτήν τη στιγµή αργά ή γρήγορα
θα τεθεί το ερώτηµα εάν θα έχουµε ή δεν θα έχουµε περίπτερα.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα και όσοι έχουν εµπειρία από το εξω-
τερικό, βλέπουν ότι σιγά-σιγά φθίνει αυτός ο θεσµός εις βάρος
των µεγάλων πολυεθνικών. Το περίπτερο –άκουσα και όλη την
επιχειρηµατολογία- που είναι µια πραγµατικότητα και στην επαρ-
χία και στην Αθήνα στις γειτονιές έχει αν θέλετε και κάποια πο-
λιτιστικά χαρακτηριστικά, χαρακτηριστικά γειτονιάς, που θα
µαζευτεί ο κόσµος. Είναι αυτό που προσπαθούµε να κρατήσουµε
και σιγά-σιγά δεν θα µπορέσουµε να ανταποκριθούµε.

Αφ’ ενός κινδυνεύει να εξαφανιστεί αυτός ο κλάδος και να πάει
όλη αυτή η δραστηριότητα στα µεγάλα υπερκαταστήµατα, στα
σούπερ µάρκετ, που θα καλύπτουν τα πάντα πλέον και άρα, σιγά-
σιγά θα χάνονται αυτοί οι άνθρωποι. Προσέξτε, µιλάµε για αν-
θρώπους που συντηρούν οικογένειες, συντηρούν υπαλλήλους
και από µόνοι τους θα αναγκαστούν, εάν έχουν έναν άνθρωπο
να τους βοηθάει στο περίπτερο, να τον απολύσουν και αργότερα
οι ίδιοι αυτοί κλείνοντας το περίπτερο θα πάνε στην αφανή ανερ-
γία, η οποία υπάρχει, διότι οι δείκτες ανεργίες είναι µόνο σε αυ-

τούς που απασχολούνται. Όταν ο άλλος κλείνει τη µικρή επιχεί-
ρηση την οποία έχει, αυτοµάτως εκείνη τη στιγµή αυτός δεν πρέ-
πει να απορροφηθεί κάπου;

Πιστεύουµε, λοιπόν, ότι δεν υπάρχουν δυνατότητες και ας µην
κοροϊδευόµαστε. Καλώς ή κακώς –κακώς, κατά την άποψή µου-
ενδεχοµένως και ο κλάδος να έκανε κάποια λάθη, έχει φθάσει
στο σηµείο να εξαρτάται η όλη επιβίωσή του από έναν περιορι-
σµένο κύκλο προϊόντων και κυρίως από τα καπνικά. Εάν, λοιπόν,
δεν τους δώσουµε σε αυτήν τη φάση µία βοήθεια για το αυτο-
νόητο, να έχουν ένα ελάχιστο σοβαρό ποσοστό κέρδους, που θα
τους οδηγήσει στην επιβίωση -και αυτό σας είπα µε ποιους τρό-
πους µπορεί να γίνει και µακάρι να υπάρχει κάποιος άλλος τρό-
πος, τον οποίο δεν τον ξέρουµε και θα τον προτείνετε εσείς- θα
αποδεχθούµε το γεγονός ότι θα µπαίνουν λουκέτα στις µικρο-
µεσαίες επιχειρήσεις.

Επιµένω σε αυτό, γιατί εγώ θεωρώ και τα περίπτερα µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις. ∆υστυχώς στην Ελλάδα δεν έχουµε µεγάλες
επιχειρήσεις. Ουσιαστικά και το περίπτερο µία µικροµεσαία επι-
χείρηση είναι. Ας µην κοροϊδευόµαστε, η ραχοκοκαλιά της οικο-
νοµίας αυτήν τη στιγµή είναι η µικροµεσαία επιχείρηση, η οποία
πλήττεται µε την αύξηση των συντελεστών φορολογίας, µε την
αύξηση συντελεστών ΦΠΑ, σε όλα αυτά τα επίπεδα.

Τώρα ουσιαστικά τι ζητάνε αυτοί οι άνθρωποι; Έχουµε και το
παράδοξο ότι οι καπνοβιοµηχανίες είχαν τη δυνατότητα να κρα-
τήσουν την τιµή και τελικά την πίεση όλη να τη δέχεται ο λιανικός
έµπορος. Αυτό, λοιπόν, που σας ζητούν, είναι να διασφαλίσετε
ίσους όρους παιγνιδιού. Πολύ φοβάµαι ότι και µε την οδηγία, που
πάει να προωθηθεί τώρα -και έχουν έναν προβληµατισµό σε όλη
αυτήν τη συζήτηση- αργά ή γρήγορα θα φύγουµε από τα περί-
πτερα και θα πάµε στα υπερκαταστήµατα.

Κύριοι συνάδελφοι, είναι πια κουραστικό εδώ πέρα αυτό που
συµβαίνει. Όταν έχουµε να αντιµετωπίσουµε ένα θέµα -είναι έκ-
κληση προς το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα ∆ηµοκρατία- δεν χρειάζεται
να ακούει ιστορία κάθε φορά ο άνθρωπος που είναι εδώ πέρα.
∆ηλαδή, αυτήν τη στιγµή το πρόβληµα των ανθρώπων είναι εάν
έχουµε το νόµο του 1984 ή αν το 1992 η Νέα ∆ηµοκρατία άλλαξε
αυτόν το νόµο και τι έγινε ή ότι αυτήν τη στιγµή, µετά τον τελευ-
ταίο νόµο µε την αύξηση των φορολογικών συντελεστών στα κα-
πνικά έχουµε έρθει σε µία κατάσταση, που πρέπει να βρούµε
λύσεις;

∆εν µας απασχολεί τελικά ποιος ευθύνεται. Μας απασχολεί να
υπάρξει από εσάς, κύριε Υπουργέ, συγκεκριµένη δέσµευση εδώ
πέρα στη συνάντηση που θα έχετε αύριο-µεθαύριο ποια ρύθµιση
θα τους προτείνετε, για να µπορέσουµε και εµείς ως κόµµατα
της Αντιπολίτευσης να αξιολογήσουµε αυτήν τη ρύθµιση και εν-
δεχοµένως να σας προτείνουµε κάτι καλύτερο. Γιατί, δηλαδή,
αναλώσατε όλη αυτήν τη συζήτηση εδώ πέρα και την πρωτολο-
γία σας, στο να πείτε για ποιο λόγο έχει την ευθύνη η Νέα ∆η-
µοκρατία; Και καταλήξετε να µας πείτε «θα δούµε από το
διάλογο τις πρωτοβουλίες που θα πάρουµε και θα καταλήξουµε
σε µία ρύθµιση»; Αυτό θέλουµε να ακούσουµε τη ρύθµιση, για
να τοποθετηθούµε πάνω σ’ αυτήν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Πλεύρη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ κ.
∆ηµήτριος Παπαδηµούλης.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑ∆ΗΜΟΥΛΗΣ: Με αφορµή την επερώτηση
των συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας, νοµίζω ότι τίθενται ορι-
σµένα θέµατα που αφορούν σε βασικούς πυλώνες µιας λανθα-
σµένης πολιτικής που ακολουθείτε, κύριε Υπουργέ, στα θέµατα
της φορολογίας η οποία επηρεάζει αρνητικά την πορεία της κοι-
νωνίας και όχι µόνο τα οικονοµικά µεγέθη.

Επειδή έχετε αδυναµία να διευρύνετε τη φορολογική βάση και
εσείς και οι προηγούµενες κυβερνήσεις εξακολουθητικά για δε-
καετίες και να περιορίσετε την παραοικονοµία και τη φοροδια-
φυγή, καταφεύγετε στην εύκολη λύση της διαρκούς αύξησης
των εµµέσων φόρων µε τη θεωρία ότι «εάν αυξήσω προϊόντα που
πουλιούνται στη φορολογία τους θα αυξήσω και τα έσοδα».
Αυτήν τη χρονιά έχετε πέσει έξω µε αυτήν τη λογική 100% και
στο φόρο που λογαριάζετε να µαζέψετε από τον καπνό, από το
αλκοόλ και από τα αυτοκίνητα γιατί γονατίζετε ακόµη περισσό-
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τερο µία οικονοµία που βρίσκεται σε ύφεση.
Που βρίσκεται το πρόβληµα; Στην αποτυχία σας να περιορί-

σετε τη φοροδιαφυγή, να φτιάξετε σωστούς µηχανισµούς και να
πληρώνουν φόρο όπως λέει το Σύνταγµα, όλοι, ανάλογα µε τα ει-
σοδήµατά τους, µε αποτέλεσµα η Ελλάδα να έχει το πιο υψηλό
ποσοστό εµµέσων φόρων σε όλη την Ευρωζώνη. Και οι έµµεσοι
φόροι είναι άδικοι, γιατί επιβαρύνουν εξίσου πλούσιους και φτω-
χούς.

Έρχοµαι στο θέµα των τσιγάρων και των καπνικών προϊόντων.
Πού είναι το πρόβληµα; Οι άνθρωποι που πουλάνε στη λιανική
τσιγάρα, είναι στη µέγγενη µιας διπλής συµπίεσης. Από τη µία οι
πολυεθνικές τσιγάρων οι οποίες ήξεραν τι θα κάνετε και αποθε-
µατοποίησαν και κράτησαν χαµηλά τις τιµές για να πετάξουν τα
φτηνά τσιγάρα έξω. Επίσης, συµπίεσαν και το ποσοστό κέρδους
των λιανοπωλητών έχοντας τη λεόντεια ισχύ. Από την άλλη είναι
το λαθρεµπόριο των τσιγάρων. Χρόνια τώρα οργιάζει το λαθρε-
µπόριο και των καυσίµων και των τσιγάρων, µε αποτέλεσµα και
να συµπιέζεται αυτός που πουλάει νόµιµα και να χάνει τεράστια
κονδύλια το δηµόσιο που υπερφορολογεί τα καύσιµα και τα προϊ-
όντα καπνού.

Τι έχετε κάνει για να περιορίσετε το λαθρεµπόριο; Τίποτε. Η
εµπειρική παρατήρηση λέει ότι φουντώνει. Και δίπλα σε αυτά
υπάρχει και ένα πρόβληµα που το λέει ο κόσµος, εάν πάτε σε
ένα καφενείο. Μειώνεται ο τζίρος αυτών των καταστηµάτων όχι
µόνο για τους λόγους που έλεγα πριν, αλλά και γιατί έχει µειω-
θεί το διαθέσιµο προς κατανάλωση εισόδηµα. Αν κάποιος οικο-
γενειάρχης ζορίζεται θα περιορίσει και το τσιγάρο, από το να
περιορίσει τα σχολικά είδη του παιδιού του.

Τι θα µπορούσε να γίνει για να τονωθεί αυτή η κατηγορία των
ανθρώπων οι οποίοι τώρα χειµάζονται από τη µείωση του τζίρου;
Θα µπορούσε να γίνει µία σοβαρή συζήτηση µε κανόνες που να
καταλήξει σε αποτελέσµατα, που να διευρύνουν την γκάµα των
προϊόντων που πουλάνε αυτά τα µαγαζιά. Σε άλλες χώρες όπου
εφαρµόζεται αυστηρότερα µία πολιτική περιορισµού του τσιγά-
ρου για λόγους υγείας και µειώνεται ο τζίρος αυτών των ανθρώ-
πων από τα προϊόντα καπνού, τους δίνουν τη δυνατότητα να
πουλάνε και άλλα πράγµατα, έτσι ώστε να εξισορροπήσουν
αυτήν τη µείωση και να µπορούν να σταθούν. Στην Ελλάδα, το
µαγαζάκι της γειτονιάς, το περίπτερο, το ψιλικατζίδικο, είναι κοµ-
µάτι του πολιτισµού µας, κοµµάτι των καταναλωτικών µας συνη-
θειών και πληρώνουµε και κάτι παραπάνω για ορισµένα προϊόντα
απ’ όσα δίνουµε στα σούπερ µάρκετ γιατί είναι δίπλα µας, γιατί
ξέρουµε το µαγαζάτορα, γιατί κερδίζουµε χρόνο.

Αυτή η κατάσταση, λοιπόν, εάν δεν θέλουµε να ανοίξει και
άλλη «µαύρη τρύπα» µε λουκέτα πρέπει να ελεγχθεί. Αν το κά-
νετε αυτό ελέγξτε και το µαύρο χρήµα στα περίπτερα «φιλέτα»
που είναι σούπερ µάρκετ και που δεν τηρούν τους περιορισµούς.
Κινηθείτε και προς τις δύο κατευθύνσεις.

Με άλλα λόγια, αντί να ψάχνετε την τόνωση των επενδύσεων
και την άνοδο της οικονοµίας σε θετικό πρόσηµο στις διαδικα-
σίες των πετροδολαρίων, των fast track, των επενδύσεων τύπου
Αστακού, που αποδείχθηκε ότι ήταν «φούσκα», χρειάζεται να το-
νώσετε πραγµατικούς τοµείς της οικονοµίας, οι οποίοι µπορούν
να βγάλουν την οικονοµία σε θετικό πρόσηµο, και φυσικά να στη-
ρίξετε τους κοινωνικά ασθενέστερους, γιατί εάν δεν στηριχθεί η
ενεργός ζήτηση δεν θα µπορέσει και η πραγµατική οικονοµία να
βγει σε θετικό πρόσηµο. Όµως εκεί -επιτρέψτε µου να πω- είστε
«ακριβοί στα πίτουρα και φθηνοί στο αλεύρι»! ∆ίνετε 100 εκα-
τοµµύρια ευρώ για τη στήριξη των χαµηλοσυνταξιούχων -πέντε
φορές λιγότερα απ’ αυτά που τους πήρατε πίσω καταργώντας
τη δεύτερη δόση του επιδόµατος αλληλεγγύης, που ποµπωδώς
είχατε ψηφίσει εδώ πριν από ένα χρόνο -και την ίδια ώρα δίνετε
είκοσι πέντε φορές περισσότερα, 2,6 δισεκατοµµύρια ευρώ χά-
ρισµα, επιδότηση εργοδοτικών εισφορών, προκειµένου να δια-
τηρηθούν θέσεις εργασίας, ενώ όλοι ξέρουµε ότι πολλές φορές
µε µεθόδους καταδολίευσης αυτά τα χρήµατα δεν στηρίζουν την
καταπολέµηση της ανεργίας, αλλά στηρίζουν τις τσέπες ορι-
σµένων επιτήδειων.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Παπαδηµούλη.

Προτείνω να δευτερολογήσει ο κ. Καράογλου και να έχει το
συµπερασµατικό λόγο ο κύριος Υπουργός.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έχω κι εγώ δευτερολογία,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και ο κ. Κεφαλογιάν-
νης θέλει να δευτερολογήσει. Πότε θέλετε να µιλήσετε; Μετά
από τον Υπουργό ή τώρα, για να κλείσει ο Υπουργός;

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ας δευτερολογήσει ο
Υπουργός και µετά θα µιλήσω κι εγώ, κύριε Πρόεδρε.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Υπουργέ, έχετε δικαίωµα και
δευτερολογίας και τριτολογίας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Έχουµε δευτερολογία και
τριτολογία. Να τα κάνουµε όλα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ωραία.
Το λόγο έχει ο κ. Καράογλου για να δευτερολογήσει.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ΚΑΡΑΟΓΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, για µια ακόµη

φορά έχω καταλήξει σε µια διαπίστωση. Συνεχίζετε να πιστεύετε
ότι είστε Αντιπολίτευση και ότι ο ρόλος σας είναι να αντιπολι-
τεύεστε εµάς που είµαστε Αντιπολίτευση. Πρέπει κάποτε να κα-
ταλάβετε ότι εδώ κι ένα χρόνο είστε Κυβέρνηση και ότι έχετε τις
ευθύνες για να εφαρµόσετε κάποιες πολιτικές που να είναι σω-
στές. Αν δεν το έχετε καταλάβει, λυπάµαι αλλά είναι χάσιµο χρό-
νου αυτό που γίνεται.

Ξεκινήσατε την τοποθέτησή σας κάνοντας µια επίθεση στη
Νέα ∆ηµοκρατία για την κατάντια που άφησε την οικονοµία, για
το έλλειµµα, για το χρέος κ.λπ. Είναι γνωστό το «ποίηµα». Το
έχουµε ακούσει πολλές φορές. Όµως επειδή δεν θέλω να µπαίνω
σ’ αυτήν τη συζήτηση και να χάνω το χρόνο, ένα πράγµα µόνο θα
θυµίσω, ότι όταν στις 4 Οκτωβρίου του 2009 µε την ψήφο των
Ελλήνων πολιτών πήρατε την κυβέρνηση της χώρας η χώρα δεν
είχε κανένα πρόβληµα δανεισµού και µπορούσε και δανειζόταν
µε spread, µε µονάδες βάσης 130. Θυµίζω επίσης ότι µε τα λάθη
της δικής σας πολιτικής, µε τη δυσφήµηση της χώρας στο εξω-
τερικό, απ’ αυτά που είπατε καταντήσατε τη χώρα µας να γίνει το
«µαύρο πρόβατο» της υφηλίου, να µην µπορεί να δανειστεί από
τις διεθνείς αγορές και το spread να κινείται σε επίπεδα των
1.000 περίπου µονάδων βάσης.

Νοµίζω ότι αυτό που θα µπορούσα να πω για να κλείσω αυτό
το κοµµάτι είναι ότι για µια ακόµη φορά αποδεικνύεται πόσο
σοφή και πόσο επίκαιρη είναι η πρόταση της Νέας ∆ηµοκρατίας,
ότι πρέπει µετά από τις επερχόµενες εκλογές, όποτε και αν αυτές
γίνουν, να συσταθεί µία µόνο εξεταστική επιτροπή για την οικο-
νοµία, µία επιτροπή, η οποία θα ξεκινήσει από τότε που ξεκίνησε
το οικονοµικό πρόβληµα στην Ελλάδα, δηλαδή από το 1981 και
µετά, και βεβαίως θα έχει µέσα και το χρονικό διάστηµα µέχρι
και τον Μάιο του 2010, για να καταλογίσει και τις ευθύνες στην
Κυβέρνησή σας, που µε τα λάθη σας µας οδηγήσατε στο µνη-
µόνιο και κάτω από τις εντολές της τρόικας.

Μιλώντας για το θέµα, εξαπολύσατε µια αδικαιολόγητη επί-
θεση σε βάρος της παράταξής µας, λέγοντας ότι εσείς αλλάξατε
τη σχετική νοµοθεσία, ότι εσείς καταργήσατε τη νοµοθεσία που
υπήρχε από το 1992 και αφήνοντας υπονοούµενα –ελπίζω να µην
το εννοούσατε και περιµένω τη διευκρίνισή σας- ότι το κόµµα
µας ή εγώ προσωπικά ή οι συνάδελφοι που µιλήσαµε εξυπηρε-
τούµε εισαγόµενα συµφέροντα.

Πρώτον, το 1992, πράγµατι, άλλαξε η νοµοθεσία και καταρ-
γήθηκε το κατοχυρωµένο ποσοστό κέρδους για τα σηµεία λιανι-
κής πώλησης καπνοβιοµηχανικών προϊόντων, για τα περίπτερα,
για τα καταστήµατα ψιλικών, για τα µίνι µάρκετ. Όµως από το
1992 που ήταν άλλες οι συνθήκες, µέχρι το 2010 δεν υπήρξε απο-
λύτως κανένα πρόβληµα µε όλους αυτούς τους ανθρώπους που
πουλάνε τα τσιγάρα και τα καπνοβιοµηχανικά προϊόντα στην
αγορά. Άρα, λοιπόν, τι συνέβη; Το 2010 δηµιουργήσατε το πρό-
βληµα εσείς, µε τις αλλεπάλληλες αυξήσεις των ειδικών φόρων
κατανάλωσης στα καπνοβιοµηχανικά προϊόντα. Άρα, λοιπόν, το
πρόβληµα εσείς το δηµιουργήσατε το 2010 και γι’ αυτόν το λόγο
είναι επιτακτική η ανάγκη και επιβάλλεται να το αντιµετωπίσετε.

Επίσης, ελπίζω –επαναλαµβάνω- εν τη ρύµη του λόγου σας να
κάνατε το λάθος και να αφήσατε υπονοούµενο ότι κάποιοι εξυ-
πηρετούν συµφέροντα εισαγοµένων τσιγάρων ή ο,τιδήποτε
άλλο.
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Εµείς, ως κόµµα, ως Νέα ∆ηµοκρατία, ξεκαθαρίζουµε ότι αυτό
που εξυπηρετούµε είναι τα συµφέροντα του έθνους πάνω απ’
όλα, τα συµφέροντα της κοινωνίας, τα συµφέροντα των διακο-
σίων πενήντα χιλιάδων ανθρώπων που είναι επαγγελµατίες στο
συγκεκριµένο χώρο ή εργάζονται στο χώρο αυτό, τα συµφέρο-
ντα των ελληνικών καπνοβιοµηχανικών επιχειρήσεων. Αυτά τα
συµφέροντα θέλουµε να εξυπηρετούµε, γι’ αυτά αγωνιζόµαστε,
αυτός είναι ο στόχος µας.

Οµολογήσατε ότι µειώθηκαν τα κέρδη των λιανοπωλητών και
αναρωτηθήκατε, πώς είµαστε βέβαιοι ότι η µείωση φορολογίας
θα αυξήσει τα κέρδη των λιανοπωλητών.

Κύριε Υπουργέ, εσείς µιλήσατε για συµφωνίες τιµής, για λόγο
τιµής κ.λπ. Εµείς επειδή είµαστε λίγο πιο «µαγκωµένοι» και προ-
σέχουµε λίγο περισσότερο, λέµε κατοχυρώστε ποσοστό κέρ-
δους. ∆εν απαγορεύεται από την Ευρωπαϊκή Ένωση.
Προηγουµένως, κατατέθηκε το σχετικό έγγραφο από την Επι-
τροπή Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής Ένωσης που λέει ότι δεν
απαγορεύεται αυτό. Υπάρχει ένα αίτηµα από τους περιπτερού-
χους κι από όλους όσους διακινούν τα καπνοβιοµηχανικά προϊό-
ντα -τα τσιγάρα, δηλαδή- που ζητούν αυτό το ποσοστό του
κέρδους να κατοχυρωθεί στο 8%. Σας παρακαλούµε, λοιπόν,
πάρα πολύ, για να λύσουµε άπαξ διά παντός κι οριστικά το πρό-
βληµα αυτό, κατοχυρώστε το ποσοστό του 8% στους ανθρώπους
αυτούς.

Μας είπατε ότι είστε σε διαβούλευση µε αυτές τις κοινωνικές
οµάδες. Χαιρόµαστε που είστε σε διαβούλευση και χαιρόµαστε
γιατί η πίεση η δική µας, η πίεση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης
και γενικά της Αντιπολίτευσης -αυτός είναι ο ρόλος της- έφερε
κάποια κίνηση, κάποια πρωτοβουλία και σε εσάς.

Ξεκινήσατε µία διαβούλευση. Όµως, θέλω να κάνω δύο παρα-
τηρήσεις:

Πρώτον, η διαβούλευση αυτή δεν πρέπει να είναι µυστική. Αν,
λοιπόν, έχετε κατά νου κάποια συγκεκριµένη πρόταση, πείτε την
εδώ να την ακούσουµε όλοι και να ξέρουν οι άνθρωποι που έχουν
ξεκινήσει κινητοποιήσεις ότι το πρόβληµά τους θα λυθεί, γιατί η
πρόταση σας είναι αυτή.

∆εύτερον, η κάθε διαβούλευση πρέπει να έχει ένα χρονοδιά-
γραµµα. Βάλτε και µία ηµεροµηνία λήξης. Πείτε, δηλαδή, ότι
εµείς έχουµε στόχο µέχρι τις 15 Νοεµβρίου –και το λέω αυτό
γιατί σας βολεύει αυτή η ηµεροµηνία, τελειώνουν και οι εκλο-
γές- να λύσουµε το πρόβληµα. ∆εσµευθείτε, όµως, σ’ αυτό.

∆είξτε ευαισθησία σ’ αυτούς τους ανθρώπους, τους περιπτε-
ρούχους, που για πρώτη φορά σήµερα, αύριο και µεθαύριο
απεργούν. Κλείνουν τα περίπτερά τους. Κλείνουν ένα σηµείο
αναφοράς πολιτιστικό, κοινωνικό σε όλη την Ελλάδα. ∆είξτε ευ-
αισθησία σε ανθρώπους που η απόγνωση τους έφερε να προ-
χωρούν ακόµη και σε απεργία πείνας.

Γιατί έχουµε και απεργία πείνας που ξεκινάει σήµερα. Κατα-
λαβαίνετε ότι αυτό είναι το έσχατο σηµείο της απόγνωσης. Αντι-
µετωπίστε το πρόβληµα.

∆ιαφορετικά, αν απλώς είστε άµοιροι, άβουλοι παρατηρητές
των τεκταινοµένων στο συγκεκριµένο χώρο, θα είµαι αναγκα-
σµένος να σας θυµίσω µία ιστορική έκφραση ενός σοφού Γάλλου
πολιτικού, του πρώην Προέδρου της Γαλλικής ∆ηµοκρατίας, του
Βαλερί Ζισκάρ Ντ’ Εστέν, που είχε πει: «Οι σοσιαλιστές αγαπούν
τόσο πολύ τους φτωχούς, που καθηµερινά µε την πολιτική τους
δηµιουργούν όλο και περισσότερους». Ελπίζω να µην εφαρµό-
ζετε την ίδια πολιτική κι εσείς.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εµείς ευχαριστούµε τον
κ. Καράογλου.

Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για δευτερολογία.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατ’ αρχάς δεν θέλω να αναφερθώ
στα γενικότερα πολιτικά ζητήµατα που έχουν θιγεί. Πιστεύω ότι
ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπός µας, ο Χρήστος Πρωτόπαπας,
τα έχει καλύψει µε απαντήσεις σαφέστατες και πολύ συγκεκρι-
µένες. Αυτό που θέλω να πω µόνο είναι ότι φαίνεται πως το τε-
λευταίο χρονικό διάστηµα, από έλλειψη ψυχραιµίας µάλλον, η
Νέα ∆ηµοκρατία έχει πάρει διαζύγιο από τη σοβαρότητα και την

υπευθυνότητα.
Σε ό,τι αφορά τα υπόλοιπα ζητήµατα, τα οποία έχουν τεθεί…
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Να το ανακαλέσετε. Να µι-

λάτε µε ευπρέπεια.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Η πο-

λιτική σας είναι τέτοια που µας κάνει, όχι µόνο εµάς αλλά το σύ-
νολο του ελληνικού λαού, να βγάλουµε αυτά τα συµπεράσµατα.
Και παρακαλώ να µη µε διακόπτετε. Αλλάξτε πολιτική για να µη
βγάζουµε τέτοια συµπεράσµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Με συγχωρείτε, κύριε
Υπουργέ.

Πρώτον, µη διακόπτετε, κύριε Κεφαλογιάννη.
∆εύτερον, κύριε Υπουργέ, µη χρησιµοποιείτε τραχείες εκφρά-

σεις.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Να τον ανακαλέσετε στην

τάξη, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ.
Εκφέρω γνώµη όχι προσωπική αλλά του Κανονισµού.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύριε

Πρόεδρε, σε ό,τι αφορά τα υπόλοιπα ζητήµατα τα οποία έχουν
λεχθεί, ακούσαµε να λέγεται ότι επιβάλλουµε φόρους επειδή
υπάρχει αδυναµία διεύρυνσης της φορολογικής βάσης. Μα,
ακριβώς το θέµα της διεύρυνσης της φορολογικής βάσης είναι
ο πρώτος και κορυφαίος στόχος µας. Και αυτόν το στόχο µας
τον κάνουµε πράξη µέσα από ένα εντελώς νέο θεσµικό πλαίσιο,
το οποίο ήδη έχει ψηφίσει η Βουλή των Ελλήνων και το οποίο θα
τεθεί σε εφαρµογή από 1-1-2011.

Είναι ο ν. 3842/2010 µε βάση τον οποίο, όπως γνωρίζετε, κα-
ταργήσαµε το ΕΤΑΚ, φέραµε το φόρο µεγάλης ακίνητης περι-
ουσίας, φέραµε το φόρο στις off shore εταιρείες, µε
πενταπλασιασµό από 3% που ήταν σε 15%. Φέραµε το φόρο για
τις τριγωνικές συναλλαγές. Εισάγαµε τα τεκµήρια εισοδήµατος
και ένα δίκτυο ολόκληρο, µέσα από το οποίο αυτό που επιχει-
ρούµε είναι να συλλάβουµε τη φορολογητέα ύλη η οποία µέχρι
σήµερα φοροδιέφευγε.

Και είµαστε εµείς εκείνοι οι οποίοι προχωρήσαµε και προχω-
ρούµε σε διασταυρώσεις στοιχείων όχι µόνο από το εσωτερικό
της χώρας, αλλά και από το εξωτερικό. Και αυτή η προσπάθειά
µας ήδη αποδίδει καρπούς. Ταυτόχρονα, αυτό το θεσµικό πλαί-
σιο το οποίο ανέφερα, το πλαισιώσαµε και µε ένα νέο θεσµικό
πλαίσιο σε ό,τι αφορά την κατασταλτική αντιµετώπιση της φο-
ροδιαφυγής. Και γνωρίζετε ότι ήδη µε το νόµο για την περαίωση,
ψηφίστηκαν δρακόντεια µέτρα για την αντιµετώπιση αυτού του
προβλήµατος.

Έχουµε, λοιπόν, από 1-1-2011 ένα τελείως διαφορετικό πλαί-
σιο και στα δύο επίπεδα, το οποίο θα συνοδευτεί και από τη συ-
νολικότερη αναδιοργάνωση των φοροεισπρακτικών µηχανισµών,
προκειµένου αυτός ο στόχος που είναι ένας πάρα πολύ µεγάλος
στόχος, να γίνει πραγµατικότητα.

Σε όσα ελέχθησαν σχετικά µε την εξεταστική επιτροπή, κοι-
τάξτε, στόχος µας δεν είναι να ποινικοποιήσουµε τις οικονοµικές
και τις πολιτικές επιλογές που έχουν γίνει µέχρι σήµερα. Μακριά
από εµάς τέτοιου είδους λογικές! Όσοι το θέλουν αυτό, ας το
πουν ευθέως! Αυτό το οποίο µας ενδιαφέρει, είναι η παραποίηση
των συγκεκριµένων στοιχείων που δόθηκαν λαθεµένα στο πλαί-
σιο της πολιτικής που ασκήθηκε από την κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας πριν ακριβώς από ένα χρόνο, όταν δηλαδή λέγατε
ότι το δηµοσιονοµικό έλλειµµα είναι 6,5%, ενώ δεν ήταν στο
6,5%! Να µη λέµε, λοιπόν, ό,τι θέλουµε και να µη µιλάµε για ηµε-
ροµηνίες οι οποίες µας παραπέµπουν στο 1821!

Σε ό,τι αφορά το ζήτηµα που συζητάµε, θέλω αρχικά να ξεκα-
θαρίσω ότι εµείς αυτό το διάλογο, επειδή είδαµε το πρόβληµα,
δεν τον ανοίξαµε τώρα. Τον έχουµε ανοίξει από το καλοκαίρι. Και
πριν από εµένα, είχε προηγηθεί ο συνάδελφός µου Φίλιππος Σα-
χινίδης που είχε καλέσει όλους τους ενδιαφερόµενους και είχε
ξεκινήσει αυτή η διαδικασία προκειµένου να βρεθεί λύση.

Έχουµε εκφράσει την πολιτική µας βούληση –και αυτός είναι
ο στόχος µας- να δώσουµε µία λύση η οποία κινείται πάνω σε
τρεις άξονες. Πρώτο ζήτηµα για µας είναι, όπως είπα, το να µπο-
ρέσουµε να επαναφέρουµε το σύστηµα σε µία ισορροπία, η
οποία υπήρχε πριν από ένα χρόνο σε ό,τι αφορά το θέµα των πε-
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ριθωρίων κέρδους όλων των ενδιαφεροµένων.
Με βάση αυτήν τη λογική κινούµαστε, διότι δεν κάνουµε πολι-

τική κρυφίως, όπως ελέχθη, αλλά µε παρρησία κάνουµε κάποιες
συγκεκριµένες προτάσεις σε όλους τους ενδιαφερόµενους.
Αυτές οι προτάσεις µας αποσκοπούσαν, όπως είπα, στο να υπάρ-
ξει µία διεύρυνση των περιθωρίων κέρδους για τους λιανοπωλη-
τές, τους περιπτερούχους, τους καπνέµπορους και την
καπνοβιοµηχανία. ∆ηλαδή, µε βάση τις προτάσεις που κάναµε, τα
περιθώρια κέρδους στα φθηνά τσιγάρα φθάνουν περίπου στο
0,36, ενώ ήταν στο 0,38 πριν δηµιουργηθεί το πρόβληµα και στα
ακριβά τσιγάρα φθάνουν περίπου στο 0,80, από 0,85 που ήταν
πριν δηµιουργηθεί το πρόβληµα.

Υπάρχει ένα «όµως»! Για να προχωρήσουν αυτές οι προτάσεις,
πρέπει να γίνουν αποδεκτές από όλους. Και ακριβώς σ’ αυτό το
σηµείο βρισκόµαστε και προς αυτήν την κατεύθυνση πιέζουµε
µε όλες µας τις δυνάµεις. Θέλω να πιστεύω ότι στη συνάντηση
που θα έχουµε την Τρίτη, θα υπάρξουν ωριµότερες σκέψεις από
πλευράς όλων των ενδιαφεροµένων, για να δοθεί λύση στο υπαρ-
κτό ήδη πρόβληµα που αντιµετωπίζουν οι βιοπαλαιστές, γιατί,
πραγµατικά, είναι βιοπαλαιστές οι περιπτερούχοι και οι υπόλοι-
ποι που δραστηριοποιούνται σ’ αυτόν τον τοµέα.

Σε ό,τι αφορά την απάντηση –και την έχω την απάντηση- της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής, αυτό που θέλω να πω είναι ότι αυτή η
απάντηση αφορά τη Φορολογική ∆ιεύθυνση και όχι τη ∆ιεύθυνση
Ανταγωνισµού που είναι η αρµόδια για τα ζητήµατα αυτά. Την
εξετάσαµε λοιπόν και την εξετάζουµε, όπως επίσης εξετάζουµε
και όλες τις παραµέτρους σε ό,τι αφορά αυτό το ζήτηµα. Και
όπως είπα, ισχύει η δήλωση, την οποία έκανα στην πρωτοµιλία
µου γι’ αυτό το ζήτηµα, δηλαδή το τι θα κάνουµε αν δεν βρεθεί
λύση και ποιοι είναι οι στόχοι που θέλουµε να διασφαλίσουµε.

Σε ό,τι αφορά τώρα τα υπόλοιπα ζητήµατα, δηλαδή τις πρα-
κτικές καταπολέµησης του λαθρεµπορίου -θέµα που έθεσε και
ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος κ. Χρήστος Πρωτόπαπας-
θα ήθελα να πω ότι πάει πολύ να µας εγκαλείτε, κύριοι συνά-
δελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, όταν η κυβέρνησή σας άφησε το
Σ∆ΟΕ, τις ελεγκτικές και διωκτικές αρχές σε κατάσταση απα-
ξίωσης και διάλυσης.

Όπως γνωρίζετε, µε µεγάλη προσπάθεια αυτές οι αρχές έχουν
ανασυγκροτηθεί και ενισχύονται συνεχώς από την Κυβέρνησή
µας. Μάλιστα στο χρονικό διάστηµα που πέρασε, έχουν να επι-
δείξουν πάρα πολύ µεγάλες επιτυχίες πέρα από τους ελέγχους,
τις βεβαιώσεις και τα πρόστιµα που έχουν επιβληθεί.

Πρόκειται για επιτυχίες, όπως είναι η πρόσφατη ανακάλυψη
ολόκληρου παράνοµου εργοστάσιου τσιγάρων στο Μενίδι, το
«χτύπηµα» παράνοµων κυκλωµάτων και µια σειρά από άλλα.

Και για να µη µας πείτε ότι όλα αυτά ήταν τυχαία, θα ήθελα να
σας πω ότι υπάρχει και µια τελευταία επιτυχία η οποία δεν έχει
δει το φως της δηµοσιότητας. Πρόκειται για µια προχθεσινή επι-
τυχία –στις 20 Οκτωβρίου 2010- και αφορά εννέα εκατοµµύρια
πεντακόσια τριάντα έξι τεµάχια τσιγάρα. Καταθέτω στη Βουλή
το σχετικό έγγραφο.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. ∆ηµήτριος
Κουσελάς καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πέρα, όµως, από αυτό και για να µη µας πείτε ότι αυτές οι επι-
τυχίες είναι τυχαίες, θα καταθέσω σήµερα στη Βουλή έναν ολο-
κληρωµένο πίνακα, όπου φαίνεται ποιες είναι οι επιτυχίες µας
ακριβώς σ’ αυτόν τον τοµέα της αντιµετώπισης του λαθρεµπο-
ρίου.

Το έτος 2009 –και για να µη σας κουράσω διαβάζοντας νού-
µερα για τα προηγούµενα χρόνια- οι διωκτικές αρχές κατέσχεσαν
διακόσια σαράντα δύο εκατοµµύρια εννιακόσια εξήντα δύο χι-
λιάδες διακόσια σαράντα πέντε τσιγάρα. Και ήδη το πρώτο εξά-
µηνο του 2010, οι διωκτικές αρχές κατέσχεσαν διακόσια εξήντα
πέντε εκατοµµύρια οκτακόσια ενενήντα εννέα χιλιάδες οκτακό-
σια δέκα και αυτή η πορεία προχωράει. Καταλαβαίνετε ότι στο
κλείσιµο του χρόνου θα έχουµε πολύ µεγαλύτερα νούµερα, κάτι
που πάνω απ’ όλα δείχνει την αποτελεσµατικότητα της δικής µας
πολιτικής σ’ αυτόν τον τοµέα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. ∆ηµήτριος

Κουσελάς καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πί-
νακα, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Μην αδικείτε, λοιπόν, τις προσπάθειες που γίνονται. Μάλιστα,
πολύ σύντοµα µε νοµοσχέδιο που θα φέρουµε στη Βουλή, θα
ενισχύσουµε ακόµα περισσότερο αυτήν την πολιτική µας, ώστε
αυτοί οι µηχανισµοί να γίνουν πολύ πιο αποτελεσµατικοί, διότι
στόχος µας είναι να «χτυπήσουµε» το λαθρεµπόριο και σ’ αυτόν
τον τοµέα των καπνών αλλά και στον τοµέα συνολικότερα των
καυσίµων. Ήδη έχουµε προχωρήσει στη διενέργεια ενός ολο-
κληρωµένου πορίσµατος το οποίο και θα υλοποιήσουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κουσελά.

Το λόγο έχει για να δευτερολογήσει ο κ. Εµµανουήλ Κεφαλο-
γιάννης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, λυπάµαι
πολύ για τους χαρακτηρισµούς του κυρίου Υπουργού. Άλλωστε,
αυτός ήταν και ο λόγος για τον οποίο παρενέβην στη διάρκεια
της συζήτησης δίνοντάς του µια ευκαιρία να ανακαλέσει. Ο κύ-
ριος Υπουργός είναι πια παλιός Κοινοβουλευτικός. Εµείς όµως,
όπως είδατε σήµερα, τον καλωσορίσαµε µε έναν πολύ ήπιο
τρόπο, µιας και σήµερα είναι η παρθενική του οµιλία του ως
Υπουργού.

Όµως, κύριε Υπουργέ, δεν σας τιµά να χαρακτηρίζετε µ’ αυτόν
τον τρόπο συναδέλφους αλλά και το κόµµα της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης. Και αν, πραγµατικά πιστεύετε ότι λείπει η σοβαρό-
τητα και η ευπρέπεια από τη Νέα ∆ηµοκρατία, θα σας ζητήσω να
ψάξετε στην εσωτερική τσέπη του σακακιού σας, για να δείτε τι
ψηφίσατε εσείς ως εισηγητής του νοµοσχεδίου για την εγγύηση
των καταθέσεων.

Και για να µη ζοριστείτε να ψάχνετε τα Πρακτικά, θα ήθελα να
πάτε στις 23 Οκτωβρίου 2008 και να δείτε τι ψηφίσατε στο άρθρο
6 του ν. 3714/2008 για την εγγύηση των καταθέσεων µέχρι
100.000 ευρώ των Ελλήνων πολιτών. Για τη σοβαρότητα και την
ευπρέπεια, λοιπόν, θα πρέπει να κάνετε και λίγη αυτοκριτική.

Επίσης περίµενα στη δευτερολογία του ο κύριος Υπουργός να
δώσει µια σαφή απάντηση.

Τα πράγµατα είναι απλά, κύριε Υπουργέ µου. Στη Βουλή πρέ-
πει να µιλάµε µε σαφήνεια για να µας καταλαβαίνει ο κόσµος.

Βάζετε χρονικό ορίζοντα; Λέτε σε αυτούς τους ανθρώπους ότι
µέχρι 15 ή 30 Νοεµβρίου θα λύσω το θέµα ή κερδίζετε χρόνο,
για να τους κοροϊδέψετε, όπως κοροϊδέψατε τους χαµηλοσυ-
νταξιούχους και όλο τον κόσµο, που του λέγατε ότι λεφτά υπάρ-
χουν και τελικά βάλατε φόρους 5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, κυρίως
στα χαµηλά και µεσαία εισοδήµατα; Πείτε τους: «Στις 15 ή στις
30 Νοεµβρίου θα το λύσω το θέµα. Θα φέρω τροπολογία στη
Βουλή». Μπορείτε να το πείτε αυτό µε σαφήνεια;

∆εύτερο θέµα. Μπορείτε να πείτε σε αυτούς τους ανθρώπους
µε σαφήνεια ότι το πρόβληµα δηµιουργήθηκε σήµερα και δεν δη-
µιουργήθηκε το 1992; Για δεκαοκτώ χρόνια λειτουργούσε το σύ-
στηµα. Οι άνθρωποι δεν διαµαρτύρονταν. Έπαιρναν ένα
σηµαντικό ποσοστό ως δικό τους κέρδος για τη δική τους µικρή
οικογενειακή επιχείρηση. Μπορείτε να τους διαβεβαιώσετε ότι
θα επαναφέρετε –εγώ δεν χαρίζω ούτε το 0,2%- το 8,2%, που
ήταν παγίως το κέρδος αυτών των επιχειρήσεων; Πείτε τούς το.
Αν θα το πάρετε από µείωση δικού σας φόρου, αν θα το πάρετε
από τις πολυεθνικές, αν θα το πάρετε µε άλλο τρόπο, σηµασία
έχει αυτοί οι άνθρωποι να έχουν ένα κέρδος για κοινωνικούς λό-
γους, για λόγους ευρέσεως εργασίας σε ένα µεγάλο κοµµάτι του
ελληνικού πληθυσµού και της νεολαίας, για τον κοινωνικό ρόλο
που επιτελούν. Πείτε το µε σαφήνεια! Αλλιώς τους κοροϊδεύετε,
γιατί έχουµε εκλογές. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Ο κ. Πρωτόπαπας µίλησε για αναδιανοµή του εισοδήµατος.
Ωραίες λέξεις, πασοκικές, του ‘80! Μίλησε για κοινωνικό µέρι-
σµα. Τι ωραίες εκφράσεις!

Ποια αναδιανοµή εισοδήµατος, κύριε Πρωτόπαπα; Την ανα-
διανοµή εισοδήµατος το ΠΑΣΟΚ την έκανε µε το σκάνδαλο του
Χρηµατιστηρίου, όπου 30 τρισεκατοµµύρια δραχµές, 100 δισε-
κατοµµύρια ευρώ άλλαξαν χέρια και πήγαν από τις τσέπες των
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φτωχών και των φουκαράδων στις τσέπες των πλουσίων.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Να µας τα πείτε!
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν ήθελα να τα πω αυτά

σήµερα. Έχουµε σήµερα το µνηµόνιο, αλλά µάλλον δεν έχετε
διαβάσει το µνηµόνιο -και λυπάµαι γι’ αυτό- γιατί δεν ξέρετε, ως
Πλειοψηφία, τι ψηφίσατε. Πέντε δισεκατοµµύρια οκτακόσια εκα-
τοµµύρια ευρώ είναι τα λεφτά που πλήρωσε ο Έλληνας πολίτης
µόνο το 2010!

Έχετε γίνει ανέκδοτο! Πηγαίνετε στα καφενεία στην εκλογική
σας περιφέρεια. Θα δείτε ότι στα πέντε από τα δέκα κινητά τη-
λέφωνα που χτυπούν, βγαίνει η φωνή του κ. Παπανδρέου και λέει
«λεφτά υπάρχουν». Υπάρχουν δισεκατοµµύρια. Υπάρχουν τρι-
σεκατοµµύρια. Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει γίνει ανέκδοτο!

Και αυτό δεν είναι µόνο για το 2010. Πηγαίνετε στο 2011 –τυ-
χαίνει να έχω µπροστά µου τους σχετικούς πίνακες- να δείτε τι θα
πληρώσουµε. Θα πληρώσουµε 30 δισεκατοµµύρια ευρώ µέχρι
το 2014. Έχουµε πληρώσει µόνο τα 5 δισεκατοµµύρια, ως Έλ-
ληνες φορολογούµενοι. Αποµένουν 25 δισεκατοµµύρια ευρώ να
πληρώσει ο Έλληνας πολίτης µέχρι να λήξει το µνηµόνιο.

Να σας διαβάσω από τον προϋπολογισµό σας και το µνηµόνιο
τι θα πληρώσουµε για το 2011; Για ΦΠΑ 1 δισεκατοµµύριο ευρώ,
για καύσιµα 250, για τσιγάρα, που συζητούµε σήµερα 300, για
ποτά 50, για µείωση µισθών 400, για µείωση συντάξεων 500. Για
αυθαίρετα κτίσµατα και ηµιυπαίθριους χώρους - από το 2009,
όταν ήρθατε στην εξουσία, σας λέγαµε να το βάλετε, ακριβώς
για να είναι το έλλειµµα στο 8,2, αλλά το βάζετε στον προϋπο-
λογισµό του 2011- 1,3 δισεκατοµµύριο ευρώ. Εσείς µας εγκα-
λούσατε ότι αυτά τα λεφτά δεν µπορούν να µαζευτούν και τα
βάζετε στον προϋπολογισµό του 2011!

Για τυχερά παιχνίδια -όλα στον τζόγο- 500 εκατοµµύρια ευρώ.
Για µείωση Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων 500 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Εξοικονόµηση από «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»! Εσείς, το µε-
γάλο κόµµα της αυτοδιοίκησης, κάθε χρόνο µειώνετε το
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων για την ανάπτυξη, απ’ όπου
θα βγει και το κοινωνικό µέρισµα κατά 500 εκατοµµύρια ευρώ
και για το 2012 και για το 2013 και για το 2014.

Επίσης, εσείς, το κόµµα της αυτοδιοίκησης, µια και έχουµε αυ-
τοδιοικητικές εκλογές, µειώνετε, µε βάση αυτά που υπογράψατε
και αυτά που ψηφίσατε, 500 εκατοµµύρια ευρώ κάθε χρόνο για
τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». Αυτή είναι η υπογραφή σας! Αυτό ψηφίσατε
εσείς, οι Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, για το µνηµόνιο. Πώς θα στηθεί
η Τοπική Αυτοδιοίκηση;

Ουσιαστικά τι κάνετε; Μεταφέρετε τη χρεοκοπία στην Τοπική
Αυτοδιοίκηση για να έχουν το κόστος οι δήµαρχοι και οι περιφε-
ρειάρχες να απολύσουν µονίµους δηµοσίους υπαλλήλους. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα.

Για το 2011 µας επιφυλάσσετε έναν προϋπολογισµό σε βάρος
της τσέπης του Έλληνα φορολογούµενου µε βάση αυτά που ψη-
φίσατε, 9,6 δισεκατοµµύρια ευρώ. Για το 2012 ο πολίτης θα πλη-
ρώσει 5,75 δισεκατοµµύρια ευρώ. Για το 2013 θα πληρώσει 4,77
δισεκατοµµύρια ευρώ και για το 2014 θα πληρώσει 4,70 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. ∆ηλαδή ο Έλληνας πολίτης θα πληρώσει 30 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ για την πολιτική της ύφεσης, που οδηγεί σε
φαύλο κύκλο την οικονοµία χωρίς διαφυγή -γιατί ανάπτυξη δεν
υπάρχει- από το µνηµόνιο.

Αυτή, λοιπόν, είναι η αναδιανοµή του εισοδήµατος. Σ’ αυτά να
απαντήσετε και αφήστε τους χαρακτηρισµούς. Κάθε φορά που
θα φέρνετε το θέµα, θα φεύγετε µε σκυµµένο το κεφάλι, διότι οι
ευθύνες του ΠΑΣΟΚ είναι οι ευθύνες για τα 280 δισεκατοµµύρια
από τα 300 δισεκατοµµύρια που παραλάβατε το 2009.

Και όποτε θέλετε, ιδού η Ρόδος, ιδού και το πήδηµα! Θέλετε
εξεταστική επιτροπή; Ξεκινήστε από το 1980. Θέλετε ανεξάρτητη
αρχή; Είµαστε µέσα. Θέλετε να συζητήσουµε οτιδήποτε στη
Βουλή; Ανοίξτε το θέµα. Μην κρύβεστε πίσω από το δάκτυλό σας
και να κάνετε εξεταστική επιτροπή για το 2007 και το 2009, να
διώκετε για µικροκοµµατικές και µικρόψυχες λογικές τους πολι-
τικού σας αντιπάλους. Αν έχετε τσαγανό, εδώ είµαστε.

Και εσείς, κύριε Υπουργέ, τριτολογία έχετε. ∆ώστε σαφή απά-
ντηση σ’ αυτούς τους ανθρώπους, οι οποίοι στηρίζουν πραγµα-
τικά τη ραχοκοκαλιά της κοινωνίας και πείτε τους συγκεκριµένα
και µε χρονοδιάγραµµα 8,2% αυτό το οποίο πρέπει να έχουν ως

ελάχιστο εισόδηµα για τις µικρές τους επιχειρήσεις.
Σας ευχαριστώ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο, επειδή ο

κύριος συνάδελφος αναφέρθηκε στο όνοµά µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Η αναφορά στο όνοµά

σας ήταν εν τη ρύµη του πολιτικού επιχειρήµατος, όχι µε σας.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και πέντε
εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Καρδιτσοµαγούλας Καρδίτσας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, να συµπεράνετε το ταχύτερο δυνατό, γιατί
όλα τα επιχειρήµατα και αντεπιχειρήµατα έχουν αναπτυχθεί στην
Αίθουσα.

Ορίστε, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Ο κ. Κεφαλογιάννης θα πάρει την

απάντηση στην περιφέρειά του στις εκλογές. Ας δούµε τα απο-
τελέσµατα της πόλης του Ηρακλείου και της Περιφέρειας της
Κρήτης για να πάρει την απάντηση που θέλει.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ας ψάξει
στη δική του περιφέρεια και µετά θα δούµε τη δική µας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): ∆εν µου επιτρέπεται να
εκφέρω γνώµη στο διάλογο.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εν ήταν στην πρόθεσή µου να προχωρήσουµε σε ένα πεδίο

προσωπικής αντιπαράθεσης. Και τα όσα ανέφερα πριν, δεν αφο-
ρούν τον κ. Κεφαλογιάννη αλλά την πολιτική της ηγεσίας της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κύριε Κεφαλογιάννη, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι την εγ-
γύηση των καταθέσεων και εγώ και το ΠΑΣΟΚ την ψηφίσαµε...

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: ∆εν την ψηφίσατε.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σχε-

τικά µε τα υπόλοιπα ζητήµατα θέλω να είµαι πολύ συγκεκριµέ-
νος.

Σε ό,τι αφορά το χρόνο που είπατε ότι πρέπει να βάλουµε,
θέλω να σας διαβεβαιώσω –άλλωστε δεν µας περισσεύει χρό-
νος- ότι δεν είµαστε διατεθειµένοι να κουβεντιάζουµε για να κου-
βεντιάζουµε. Αυτό θα το δούµε την Τρίτη, µετά τη συνάντηση,
αν δεν υπάρξουν εξελίξεις. Σας λέω ότι δεν είµαστε διατεθειµέ-
νοι να τραβήξουµε σε µάκρος όλη αυτήν την ιστορία.

Τρίτον, το πρόβληµα δηµιουργήθηκε τώρα, αλλά δεν το δηµι-
ουργήσαµε εµείς. Νοµίζω ότι στην τοποθέτησή µου ήµουν ξεκά-
θαρος. Γιατί εµείς δεν είµαστε εκείνοι που προσδιορίζουµε ούτε
το περιθώριο κέρδους των λιανοπωλητών και των περιπτερού-
χων, αλλά ούτε και την τελική τιµή του συγκεκριµένου προϊόντος.
Το πρόβληµα το δηµιούργησαν άλλοι, το δηµιούργησαν οι κα-
πνέµποροι, οι µεγαλοεισαγωγείς στο πλαίσιο του εσωτερικού
ανταγωνισµού που έχουν και τού να καρπωθεί ο καθένας από την
πλευρά του ένα µεγαλύτερο µερίδιο αγοράς.

Σε αυτό το πρόβληµα δεσµευτήκαµε και έχω δεσµευθεί και
προσωπικά ότι θα δώσουµε την πρέπουσα λύση.

Σε ό, τι αφορά τα υπόλοιπα ζητήµατα –και θέλω να κλείσω µε
αυτό- τα οποία έχουν σχέση µε τον Πρωθυπουργό και ανέφερε
ο κ. Κεφαλογιάννης για τα χρήµατα αν υπάρχουν ή δεν υπάρ-
χουν κ.λπ., κύριε Κεφαλογιάννη, θέλω να σας πω ότι αυτό που
είπε ο Πρωθυπουργός προεκλογικά αντικατόπτριζε την πραγ-
µατικότητα. Χρήµατα υπάρχουν και υπάρχουν στην περιουσία
του δηµόσιου, που εµείς αρχίζουµε να αξιοποιούµε για το δηµό-
σιο συµφέρον, όταν η Νέα ∆ηµοκρατία το µόνο που έκανε ήταν
ένα πάρε-δώσε µε ιεροµόναχους και κτηµατοµεσίτες.

∆εύτερον, υπάρχουν στην απίστευτη σπατάλη του δηµοσίου,
που εµείς µόνο φέτος περιορίσαµε ήδη κατά 1 δισεκατοµµύριο
ευρώ, όταν η Νέα ∆ηµοκρατία δεν προλάβαινε να συστήνει πα-
χυλά αµειβόµενες επιτροπές, τις οποίες έχουµε καταργήσει και
καταργούµε. Υπάρχουν σε κάθε φάρµακο, που εµείς αρχίζουµε
και συνταγογραφούµε και θα καταπολεµήσουµε µε τον πλέον
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αποτελεσµατικό τρόπο την ανεξέλεγκτη συνταγογραφία. Υπάρ-
χουν σε κάθε off shore εταιρεία, που είπα πριν, στις οποίες ήδη
επιβάλαµε το φόρο µε τους ελέγχους που πραγµατοποιήσαµε.
Υπάρχουν σε κάθε χλιδάτο σκάφος ή αυτοκίνητο, που έκρυβαν
και δεν µπορούσαν µέχρι σήµερα να βγάλουν στην επιφάνεια και
αυτοί που το είχαν και τα µαύρα χρήµατα τα οποία υπήρχαν από
πίσω.

Όλα αυτά, λοιπόν, τα αντιµετωπίζουµε και να είστε σίγουρος
ότι οι θυσίες τις οποίες έκανε ο ελληνικός λαός, πληρώνοντας
τα λάθη της δικής σας πολιτικής ή τις επιλογές σας, θα πιάσουν
τόπο.

Ευχαριστώ πολύ.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, επειδή

µπορώ να έχω και τριτολογία, θα ήθελα να δώσω µία απάντηση
στον κύριο Υπουργό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα πρότεινα να µην
ασκήσετε το δικαίωµα της τριτολογίας, γιατί είχαµε συνεννοηθεί

να έχει το συµπερασµατικό λόγο ο κύριος Υπουργός. Ας λήξει η
συζήτηση εδώ.

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κύριοι συνάδελφοι, κη-

ρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της υπ’ αριθµόν
5/4/12.10.2010 επίκαιρης επερωτήσεως Βουλευτών της Νέας ∆η-
µοκρατίας προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα προ-
βλήµατα των επιχειρήσεων µικρής λιανικής εξαιτίας της
κυβερνητικής πολιτικής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 14.23’ λύεται η συνε-

δρίαση για την προσεχή ∆ευτέρα 25 Οκτωβρίου 2010 και ώρα
18.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική
εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που θα διανεµηθεί.

846 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


